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Posvet skupnosti slovenskih občin v Kamniku 

POGOVOR Z MINISTRICO ZA KULTURO 
Predsedstvo skupnosti slo

venskih občin jc drugi del po
svetovanja o aktualnih vpraša
njih, ki ga je začelo že konec 
septembra v Kamniku, zaradi 
takratne zadržanost i ministri
ce za kulturo Andreje Rihter 
nadaljevalo 12. septembra na 
gradu Zaprice v Kulturnem 
centru Kamnik. Posvet je vo
dil podpredsednik skupnosti in 
župan občine Trz in Tone Per
šak. 

Po pozdravu župana Tone
ta Smolnikarja je grad Za
price in njegovo zgodovino na 
kratko predstavila ravnateljica 
Kulturnega centra - Muzeja 
Kamnik Mir ina Zupančič . 

Min is t r ica za kulturo A n 

dreja Rihter je najprej sprego
vorila o aktualnih vprašanjih 
na področ ju kulture, s kateri
mi se te dni ukvarjata vlada in 
državni zbor. 

V ob raz lož i tv i zakona o 
knjižnicah, ki naj bi ga v krat
kem sprejel državni zbor, je 
poudarila, da bo zakon dal 
večji poudarek inšpekcijske
mu nadzoru. Državni prora
čun pa bo za leto 2003 za 
knjižnice namenil nad 8% do
datnih sredstev. Glede nekate
rih teženj po ustanavljanju no
vih javnih zavodov (muzejev, 
galerij itd.) je dejala, da bodo 
morale takšne želje financira
ti občine same brez sodelova
nja države, ki bo lahko le sve

tovala. Na področju spomeniš
kega varstva pa bo potrebno 
povezati varstvo p remične in 
nep remične dediščine. 

V razpravi so udeleženci 
opozorili predvsem na proble
me financiranja kulturnih de
javnosti. Slišati je bilo mnenje, 
da država sprejema normati
ve, ne daje pa ustreznih sred
stev za njihovo realizacijo. 
Občine imajo velike težave tu
di pri sofinanciranju skupnih 
kul turnih ustanov, ki so j i h 
kljub razdružitvi dolžne finan
cirati vse občine ustanovitelji
ce. Zato bodo težnje za nadalj
njo drobitev občin te proble
me še zaostrovale. Premalo je 
naporov za povezovanje občin 
v regije oz. pokrajine. 

Odpraviti bo treba tudi po
dvajanje in s tem večje s t roš
ke pri organizaciji institucij na 
področ ju ljubiteljske kulture 
( Z K O in Sklad za ljubiteljsko 
kulturo). Kr i t i čno so ocenili 
l ud i preveč birokracije na kul
turnem področju. Nenazadnje 
so imeli pripombe tudi na or
ganiziranost slovenskih občin, 
saj sedaj na državni ravni de
lujeta za del občin Skupnost 
slovenskih občin, za drugi del 
pa Združenje občin Slovenije. 

F . S V E T E L J 

V grajskem salonu na Zapričah so župani z ministrico Rihterjevo temeljito pretresli pereča 
vprašanja s področja kulture in ugotovili, da bodo poleg države morali tudi v občinah še mar
sikaj storiti za njihovo reševanje. 

Kamniški občan bo ponovno 
med vami v četrtek, 

22. novembra. Članke 
oddajte najpozneje do torka, 

14. novembra; oglase, 
zahvale in obvestila pa do 

torka, 20. novembra. 

Velika planina čaka prvi sneg 
T a k o d o b r o p r ip rav l jena 

planina, kot je letos, že dol 
go ni čaka la na prve snež in
ke. D e l a v c i podjet ja 3S 
Š P O R T s P e t r o m Si tar jem 

4 
i 

na Perovem, ob kamniški obvoznici 
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odŜdo i3h. VEZI (JVhoua Wsđ& pa še In še ... J 

i Odprto od 8'° do 1930 

na če lu bodo letos ponovno 
skrbel i za s m u č i š č a v času 
z i m s k e sezone. V p r i p r a v i 
na z i m o je bilo zato potreb
no uredi t i s m u č a r s k e proge 
in j i h o z n a č i t i in postavit i 
z a š č i t n e ograje. S p o m o č j o 
prijateljev zanesenjakov in 
č l a n o v s m u č a r s k e g a k luba 
K a m n i k so odpeljal i s smu
ča r sk ih prog v e č kot 50 pr i 
k o l i c kamenja in pos tav i l i 
300 t e k o č i h met rov zašč i t 
n ih ograj i z lesa. 

Ogromno dela in truda bo 
lahko p o p l a č a n o le s sneže 
no z imo. Zagotavljajo, da bo 
na V e l i k i planini smuka mo
g o č a že ob min imaln i snež 
ni odeji , k i pa je tudi pogoj 
za v rn i t ev s tar ih č a s o v i n 
m n o ž i č e n obisk s m u č a r j e v , 
ljubiteljev prelepe narave. 

Pristno in zavzeto medsebojno sodelovanje domačinov še vedno živi. V to smo se prepričali 
na obisku pri prijaznih ljudeh zaselka nad Motniško Belo, ki so prispevali mnogo lastnega 
dela in finančnih sredstev, da je ob pomoči Občine Kamnik in krajevne skupnosti Motnik 
cestna povezava iz Motnika do domačije Planine dobila svojo končno podobo in asfaltno pre
vleko. Pomembne pridobitve se je v petek, 26. oktobra, veselilo tudi vseh enajst osnovnošolcev 
iz Motnika, ki so ob tej priložnosti pripravili prisrčen program. 
Več na 9. strani. SAŠA MEJAČ 
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Svetniki tokrat 
ZA spremembe 
zazidalnega 
načrta za B-5 
Perovo 

O b sprejemanju dnev
nega reda na 23. seji ob
činskega sveta v sredo, 
24. oktobra, ki jo jc vo
dil župan Tone Smolni 
kar, so svetniki na pred
log s v e t n i š k e skupine 
L D S (Branke G o l u b o -
vič) z dnevnega reda 
umaknili predlog sklepa 
o prodaji funkcionalnih 
zeml j i šč , ki pripadajo 
blokom, ter o pooblas
tilu županu za sklepanje 
pogodb o prodaji teh 
zemljišč. 

D n e v n i red je tako 
obsegal enajst zadev. 
M e d nj imi so bile tr i 
točke namenjene pravil
niku o dobavnih pogo
j i h , tar i fnemu sistemu 
in cenam toplotne ener
gije iz kamniškega top
lovodnega omrež j a , tri 
t o č k e pa so vsebovale 
opustitev javnega dobra 
in prodajo ali menjavo 
zemljišč. 

Obč insk i svet je naj
prej brez vsebinske ob
ravnave sprejel predlog 
od loka o spremembah 
in dopolnitvah odloka o 
priznanjih Obč ine Kam
nik. Poglavitna dopolni
tev od loka jc uvedba 
posebnega pr iznanja 
O b č i n e Kamnik , ki se 
podel i posamezn ikom, 
skupinam in organizaci
jam za iz redno pož r 
tvovalnost , hrabrost , 
č l oveko l j ub j e in javno 
d o s e ž e n e rezultate na 
r a z l i č n i h p o d r o č j i h 
d r u ž b e n e g a življenja, ki 
se lahko podelijo brez 
javnega razpisa, podeli 
pa jih Zupan. 

(Nadaljevanje na 
3. strani) 

V Tuhinjski dolini so se odzvali na mnenje 
občinskega sveta o kandidatki Jožici Hribar 
za ravnateljico šole 

V ozadju osebne zamere 
in politika... ? 

Stal išče o b č i n s k e g a sveta, sprejeto na 22. seji 26. septem
bra, da ne da pozit ivnega mnenja k ponovnemu imenova
nju dosedanje ravnateljice O Š Š m a r t n o v Tuhinju Jožice H r i 
bar za ravnateljico te šole, je v Tuhinjski do l in i , še pose
bej pa v okol ju š m a r s k e šole, naletelo na velik odmev. Tak
tno s tal išče o b č i n s k e g a sveta so o d l o č n o zavrni l i vsi orga
ni šole in sveti K S od Sel do M o t n i k a , z iz jemo sveta K S 
Š m a r t n o . Tak odmev je preveval tudi ude l ežence sestanka, 
ki sta ga v OŠ Š m a r t n o 17. oktobra sklicali predsednica sveta 
šole Olga Drolc in ravnateljica Jožica Hribar, udeležili pa 
so se ga predstavniki sveta zavoda, sveta staršev, učiteljske
ga zbora, vodje podružničnih šo l ,predsedn ik i svetov KS Se
la, Šmartno , Pšajnovica, Tuhinj, Spitalič iti Motnik. N a po
svetu so sodelovali tudi ž u p a n Tone Smolnikar, p o d ž u p a n 
Anton Hočevar in Anton Kamin, vodja o b č i n s k e g a oddelka 
za d r u ž b e n e dejavnosti. 

Več na 7. strani 

MARTINOVA GOSKA 
IN GLAŽEK VINA... 

Martinov dan (11. november) oziroma Martinova sobo
ta postaja vedno bolj pomemben praznik tudi v naših, ne-
vinorodnih krajih. Nekdaj je bila Martinova gos zadnja pe
čenka pred šesttedenskim adventnim postom, s prvim ko
zarčkom vina in slastno jedačo pa so se ljudje v družbi 
prijateljev pripravili na dolgo, mrzlo zimo. Ali tudi Kam-
ničani nestrpno čakajo, da ,Martin iz mošta vin' naredi', 
koliko se znamo poveseliti in uživati, smo povprašali mi
moidoče na kamniških ulicah, o čemer lahko preberete na 
9. strani. 
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Zapleti na kamniškem Trgu talcev 

J e r e s s k a ž e n a c e l o s t n a 

p o d o b a t r g a . . . ? 
Po odprtju prenovljene in razširjene trgovine Vele na Trgu tal

cev sredi letošnjega oktobra so se v Kamniku začele vroče razpra
ve in časopisne polemike o tem, kdo je avtor projekta za obliko
vanje zunanjosti omenjenega objekta, ali je zunanjost sploh uskla
jena s kakšnim idejnim načrtom oziroma gradbenim dovoljenjem. 

Arhitekt Tomaž Schlegl je v pismu županu Tonetu Smolnikarju 
23.10.2001 zapisal, daje bil njegov projekt, ki gaje izdelal za na
ročnike V E L E , grdo zlorabljen. Poudaril je, da poleg tega, da so 
glavni akterji iznakazili njegovo avtorsko delo, so tudi posegli na 
tuje zemljišče in brez dovoljenja lastnika, Občine Kamnik, na čr
no tlakovali del občinskega zemljišča pred prodajalno. Gre za pri
bližno 250 m 2 Trga talcev. Schlegl očita vodstvu trgovskega pod
jetja V E L E , predvsem pa članu uprave Jožetu Kopušarju, da je 
njegov idejni projekt, h kateremu je izmed treh predloženih pro
jektov dal soglasje tudi ZVNKD iz Kranja in na osnovi katerega 
je Schlegl izdelal izvedbeni projekt za novi prizidek, predal Arhi
tekturnemu biroju Kocjan. Ta pa kljub Schleglovemu predlogu, 
naj v PGD za prodajalno vključi tudi njegov izvedbeni projekt zu
nanjosti in konstrukcije prizidka, tega ni upošteval. 

Arhitekt Tomaž Schlegl je v 
pogovoru za Kamniški občan 
med drugim izrazil svoje ogor
čenje nad t akšn im odnosom 
do njegovega avtorskega dela 
Idejnega projekta za ureditve 
Trga talcev, ki sta ga leta 1999 
izdelala s kolegico Uršo Len-
ščak in dejal, da je njun pro
jekt edini predvideval obliko
vanje prizidka v povezavi s ce-

prilagoditi nadaljnje urejanje 
trga. Vendar pa nikdar več ne 
bo takšen, kot je bil zasnovan... 

Dodal je še, da se zaradi te
ga, ker ni nobenega občinske
ga ureditvenega akta za ta trg, 
s predvideno ureditvijo ni na
meravalo kakorkoli posegati v 
konstruktivne zadeve, vse naj 
ostane na svojem mestu, gre 
samo za talno oblikovanje v 

Pogled na del Trga talcev, ki po izgradnji prizidka trgovine Vele buri du
hove med kamniškimi arhitekti.. 

lotnim kontekstom trga. »Fasa
da bi morala biti odraz trga, 
kot da podoba trga v pasovih 
zavije navzgor. To bi pouda
rilo tudi fontano. Tudi fuge in 
kovinski stebri na fasadi bi 
morali biti poudarjeni, ker so 
stebri tudi na drugi strani tr
ga in podobno. Izbrani so bili 
tudi kamni v obl ik i temnega 
granita.« Sedaj pa sta nastala 
kar dva trga. sredi fasade se je 
sedaj pojavilo neko okno z 
W C papirji in praški ter ne
sprejemljivo obliko napisa fir
me. To je sramota in kaže na 
nerazumljiv odnos do tega tr
ga.« pravi Schlegl. 

»Sedaj sicer Kocjan prizna
va moje avtorstvo, vendar se 
takemu avtorstvu odrekam. 
Ljudje me sprašujejo, kaj ste 
pa sedaj to naredili, a to ni 
moj projekt, moja zamisel. Še 
enkrat poudarjam: prizidek in 
trg bi morali celostno uskladiti 
v obliki in v materialih. M o 
ram poudariti, da moj projekt 
ni bil uraden projekt, potrjen 
od upravne enote. To je bila 
samo moja avtorska zadeva, ki 
jo je bilo treba še verificirati. 

Že v mnogih primerih sem 
sodeloval kot konzultant. Tudi 
v tem primeru je bilo tako 
mišljeno, vendar me niso niti 
enkrat poklicali . To , kar je 
Kocjan povedal za Delo, da 
so po željah investitorja in 
svojih arhitekturnih pogledih 
izvedl i nekaj arhi tekturnih 
sprememb, je pravi nesmisel, 
to je isto, če bi jaz delal sli
ko, pa bi prišel naročnik in mi 
rekel - tu nariši še sonček, to 
potem ni več usklajeno. O n je 
gledal samo en del. Tu bi mo
rala glede na vsebino obeh 
spomenikov iz naše zgodovine 
res vladati neka poezija, ne pa 
da se gleda samo na trenutno 
korist,« pojasnjuje arhitekt To
maž Schlegl. 

Seveda se sedaj postavlja 
vprašanje, kaj sedaj in kako 
naprej. Po mnenju Schlegla bo 
podobo sedaj težko popraviti, 
pač pa bo treba temu nekako 

materialih, za ozelenitev, osvet
litev in podobno. 

»Moram reči, da je bila ob
čina pred leti zelo Tair,' ker je 
k predvideni preureditvi trga 
poklicala tudi očeta Bojana, ki 
je prvotni avtor ureditve tega 
trga, vk l jučno s spominsko 
fontano. Takrat sva to preure
ditev pripravljala skupaj,« je 
zaključil Tomaž Schlegl. 

Za mnenje o zapletu smo zapro
sili tudi Andreja Kocjana, direk
torja in lastnika AB Kocjan. Zani
malo nas je, kako ocenjuje Schleg-
lovo trditev, da je bil v tem prime
ru zlorabljen Schleglov projekt za 
ureditev Trga talcev. 

»Prvič, Schlegl sploh nima 
pravice delati projekta, saj ni 
pooblaščen projektant, čeprav 
je res, da je naredil idejno re
šitev. Za projektiranje pa je 
treba imeti ustrezno strokovno 
izobrazbo. Tu sploh ne gre sa
mo za štempiljko pooblašče
ne organizacije, treba je pozna
ti vsaj osnovne predpise za 
projektiranje. M i smo po naj
boljših močeh projektno obde
lali njegovo idejno rešitev, po 
njegovi razlagi smo jo mi zlo
rabili, po naši razlagi pa smo 
projekt izboljšali,« pravi Kocjan 
in dodaja, da je bil projekt sku
pek njegovih idej, vmesnih za
htev Zavoda za varstvo narav
ne in kulturne dediščine iz Kra
nja ter znanja in odgovornosti 
projektivnega podjetja A B 
Kocjan. »Mi smo delali z naj
boljšim namenom in tu ne gre 
za noben spor med Schleglom 
in menoj«, poudarja Kocjan. N a 
vprašanje, kako je sedanja zu
nanja ureditev prizidka uskla
jena s Sehleglovo idejno zamis
lijo, Kocjan pravi, da je rešitev 
ista, čeprav je res, da je izva
jalec na koncu pozabil naredi
ti vertikalne fuge na fasadi in 
da je Kocjan kot projektant na 
to ostro reagiral. V skladu s 
Sehleglovo vizijo so uporabili 
isti ritem fasade, premik odpr
tine v fasadi pa s celotno kom
pozicijo fasade in tudi s samo 
fontano nima nobene poveza

ve. Glede zahteve Schlegla, da 
se fasada izvede v eternitu, 
Kocjan pravi, da je Z V N K D 
zahteval izvedbo v ometu, ker 
eternit ni kamniški element. Na 
zahtevo Zavoda so tudi znižali 
in profilirali zgornji venec. Do
dal je še, da nadzora nad izved
bo del ni opravljalo podjetje 
A B Kocjan, pač pa Razvojni 
zavod Domžale. 

Vsekakor je zanimiva tudi 
Kocjanova ugotovitev, da je 
vodstvo trgovske firme V E L E 
kot investitor vseskozi po
udarjalo, naj se projektivno 
podjetje A B Kocjan ravna po 
Schlcglovi idejni zasnovi in na
potkih Zavoda za varstvo na
ravnih in kulturnih spomeni
kov Kranj in ni vplivalo na zu
nanjo ureditev. Z V N K D jc 
nasprotoval namestitvi napisa 
firme na streho ali pa na ve
nec, zato je ostala edina mož
nost napisa na fasadi. 

Kaj o tem zapletu meni občin
sko vodstvo, smo povprašali žu
pana Tonet Smolnikarja. 

Dejal je, da je pred prejemom 
pisma Tomaža Schlegla vodji 
oddelka za okolje in prostor po
vedal, da zunanja ureditev Trga 
talcev, kot jo je izvedel inves
titor, ne ustreza vsebinskim za
snovam idejne rešitve. »To bom 
tudi zapisal v pismu gospodu 
Skoku, da je posegel v naš 
prostor, za povrh še ne v skla
du z idejnimi rešitvami.« Glede 
ureditvenega načrta za celostno 
podobo Trga talcev pa je dejal, 
da še ni jasno, ali bo možno pri
hodnje leto za te namene zago
toviti potrebna proračunska 
sredstva. Prihodnje leto je na 
vrsti Trg svobode, za kar bo po
trebno nameniti okrog 25 mili
jonov tolarjev. 

Želeli smo izvedeti tudi, kaj 
o sedanjem sporu meni inves
titor - trgovska družba VELE, 
vendar nam je član uprave Jože 
Kopušar dejal, da zadeve ne bo
do komentirali in da so zado
voljni, ker so to trgovino na 
Grabnu spet lahko odprli.. 

FRANC S V E T E L J 

Ob 1. novembru, dnevu spomina 
Vsako leto se na prvi novembrski dan spominjamo umrlih. 

Mnoge med njimi smo poznali, se družili in veselili z njimi. 
Z mnogimi smo preživljali prijetne in manj prijetne trenutke. 
Ta dan je priložnost, da se spomnimo tudi naših soborcev, pri

jateljev in znancev, mnogih, ki so umrli zato, da mi živimo pol
no življenje. Prav zato se je kamniška borčevska organizacija 
v polni meri angažirala, da obudimo spomin na ljudi, ki so 
umrli za domovino, ko so branili slovenski narod pred okupa
torjem. Številni grobovi, spominska obeležja in prižgane svečke 
govorijo o ohranjenem spoštvanju do teh ljudi. 
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Župan Tone Smolnikarje skupaj s podžupanoma Demitrijem Perčičem in 
Antonom Hočevarjem položil šopek pred spomenik umrlih v I. svetovni voj
ni na kamniških Žalah. 

Spominska slovesnost v Čr
ni je bila 26. oktobra pri spo
menik ih enainpetdesetih 
ustreljenih. Števi ln im zbra
nim je spregovoril predsednik 
krajevne organizacije Z B T i 
ne Romšak, v programu pa so 
sodelovali tudi šolski otroci . 

Istega dne je bila komemo-
rativna svečanos t v Stranjah 
ob sodelovanju tamkajšnje os
novne šole in govorn ika 
g. Trseliča. 

28. ok tobra je spominska 
svečanost potekala na grobiš
ču na Malem Rakitovcu, kjer 
je pokopanih 30 borcev. Po
leg nagovora so v programu 
sodelovali šolski o t roc i i z 

Občina Kamnik na podlagi 14. člena Pravilnika o dodeljevanju socialnih sta
novanj v najem v občini Kamnik (Uradni lisi RS, št. 3/98) in Pravilnika o spre
membah in dopolnitvah pravilnika o dodeljevanju socialnih stanovanj v na
jem v obćini Kamnik (Uradni lisi RS, St. 78/01), objavlja 

PREDNOSTNO LISTO ZA DODELITEV SOCIALNIH STANOVANJ V 
NAJEM V OBČINI KAMNIK, OBLIKOVANO NA PODLAGI JAVNE

GA RAZPISA, OBJAVLJENEGA V KAMNIŠKEM 
OBČANU, DNE 29.6.2001 

IME IN PRIIMEK NASLOV ŠTEVILO 
TOČK 

1. Sadeta Hotović Jakopičeva 8 555 
2. Matija in Andrej Schlegl Kranjska 4/č, Kamnik 525 
3. Bojana Rutar Klavčičeva ul. 3 515 
4. Anton Kakcr Zg. Tuhinj 51 515 
5. Rafael Bczovšek Fužine 2 495 
6. Vladimira Podgoršek Medvedova 24/a 495 
7. Eldar Begič Ul. Matija Blejca 18 495 
8. Sncžana Mustač Jakopičeva 27 485 
9. Bernarda Cimbas Bistričica 30 475 

10. Ksenija Koprivec Kranjska 4/d 465 
11. Aleš Verovšek Ul. Matije Blejca 20 465 
12. Sibila I.omovšek Mali Hrib 2/a 465 
13. Nurija Rekič Bisl riska 26 465 
14. Jakob Opravš Godič 82/b 455 
15. Natalija Valand Klavčičeva 3 455 
16. Semka Šlijvar Matije Blejca 12 445 
17. Slavko Simonič Poreber 3/b 425 
18. Samira Prosič Sutna 31 415 
19. Miro Haler ljubljanska 3/c 405 
20. Hasko Zverotič Smarca, Kamniška c. 2 360 
21. Marija Koželj Perovo 10/a 355 
22. Tatjana Ziberl Klavčičeva 3 345 
23. Arif llajrudinovič Groharjeva 8 345 
24. Ramiza Adrovič Trdinova 12 335 
25. Bojana Petrovič fužine 2/a 320 
26. Ametaj havid Zikova 1 310 
27. Nezir Čamdžič Medvedova 32 290 
28. Branka Aleksandcr-Popovič Stelelova 8/a 260 
29. Rešid Ličina Usnjarska 3 250 
30. Begija Grgovič Vrhpolje 68 220 

Pogojev za dodelitev socialnih stanovanj ne izpolnjujejo: 
l. Resnik Amalija Parmova ulica 19 
2. Pečnik Mojca Nevljc 35 
3. Kr/isnik Jelka Kersnikova 12 
4. Korač Edita Matije Blejca 14 
5. Prispilovic Helena l.oke v Tuhinju 7 
6. Majcen Jasna Klavčičeva ulica 8 

PRAVNI POUK: Zoper svojo uvrstitev na prednostno listo imajo 
udeleženci razpisa možnost ugovora, ki sc vloži v roku 15 dni od dneva 
objave prednostne liste v Kamniškem občanu pri županu Občine Kam
nik. Ugovor sc lahko vloži pisno ali poda ustno na zapisnik. Če je ugo
vor poslan po pošti, se šteje za pravočasnega v primeru, da je oddan 
na pošti kot priporočena pošiljka zadnji dan pritožbenega roka. 

IVAN PKISTOVNIK 
DIREKTOR OBČINSKE UPRAVE 

Šmar tncga ob številni udelež
bi, krajanov K S Pšajnovica in 
drugih krajev. 

Podobna slovesnost jc bila 
29. ok tobra pri osnovni šoli 
na Sclah. Nastopilo je 15 šol
skih otrok iz Sel, ki obisku
jejo pouk do 4. razdreda, 
med njimi so bili tudi trije, ki 
sedaj obiskujejo 5. razred v 
Šmar tncm. Pod vodstvom uči-

nost je bila v K a m n i k u na 
Žalah v torek 30. ok tobra , 
pri spomeniku N O B padlih 
prvoborcev Toneta Miklavči-
č a in D o m i n i k a Mlakar ja . 
Mestna godba Kamnik je za
igrala žalost inki , pevski zbor 
l i r e je zapel dve pesmi, Kat
ja Dolinar in Andraž Lenar
čič pa sla recitirala priložnost
na besedila. 

G o v o r pred zbrano množ i 
co udeležencev svečanost i je 
imel predsednik krajevne or
ganizacije Z B Kamnik Alojz. 
Konda. Spomnil je na ča s tno 
nalogo N O B in na poskuse 
nasprotnikov, k i želijo izničiti 
pomen boja za narodni ob
stoj, ko se jc ta uprl okupa
torju in so zato mnogi daro
vali svoja življenja. 

G o v o r n i k je spomnil tu
di na pietetni odnos do vseh 
umrlih, tudi tistih na drugi 
strani bregov. Čas bi bi l , da 
prenehamo razdvajati naš na
rod, posvetiti se moramo na
ši prihodnosti in pri teh ohra
njati iz roči la N O B . Spomni l 
se je tudi umrlih v zadnji osa
mosvojitveni vojni in umrle
ga Kamničana Pepcrka. 

Vsi prisotni so po zahvali 
predsednika območne organiza
cije Z B Mittcvža Koširja odšli 
še do spomenika I. svetovne 
vojne, kjer jc godba zaigrala 
žalostinko, zapeli so pevci Lire, 
spremljala pa jih je častna eno
ta vojnih veteranov s prapori. 

Že dopoldne 30. oktpbra je 
kamniški župan Tone Smolni-

Pred spomenikom NOH na kamniških Žalah z recitatorjema Katjo Dolinar 
in Andražem Lenarčičem. 

teljice Mi lene Kunc j so ob 
novih napisnih tablah na 
pročel ju šole pripravil i prisr
čen in zanimiv program. 

Nastopili so tudi Jana Trc-
bušak s kitaro in Kar la K u -
nej s harmoniko . Napisne 
table spominjajo na umrle 
borce, talce, interni rance in 
ustreljene med vojno, o če -

kar s p o d ž u p a n o m a Demit
rijem Pe rč i čem in A n t o n o m 
H o č e v a r j e m položi l š o p k e 
cvetja pred spomenik padlih 
v I. svetovni vojni, pred spo
menik - Piramido umrlih na 
drugi strani in v povojnem 
obdobju, ter pred spomenik 
N O B padlima prvoborcema. 

P o k o p a l i š č a so bi la ob 

Otroci podružnične šole na Selah so ob dnevu spomina pripravili lep pro
gram, govoril je predsednik krajevne organizacije Zlt g. Koncilija. 

mer je govor i l predsednik 
krajevne organizacije Z B 
Srednja vas g. Kancilja. 

Podobna spominska sreča
nja so bila še v mnogih dru
gih krajih kamniške obč ine in 
povsod jc bila udeležba števil
na, ob sodelovanju organiza
cij zveze borcev. 

Osrednja spominska sveča-

prazniku lepo urejena, s pol
no cvetja, lučk in š tevi lnimi 
obiskovalci, ki so sc spominja
li svojih dragih sorodnikov, 
prijateljev in znancev. Spomi
njali so se lepih in prijet
nih dni , ki so jih preživeli v 
d ružb i z njimi, ki jih, ž a l da
nes ni več med nami. 

S T A N E SIMŠIČ 



Svetniki sprašujejo 
in predlagajo 
Koliko časa še 
poplave v podhodu 
pod Šolsko ulico? 

Janez S t r a ž a r jc vprašal , 
kdaj bo rešeno odvodnjavanje 
podhoda nasproti Osnovne So
le Frana Albrehta, kar zanima 
zlasti starSc Šolskih otrok. 

Občinska uprava odgovarja, 
da je o b č i n a seznanjena s 
problematiko občasnega po
plavljanja podhoda pod Šolsko 
ulico. V času večjega deževja 
se dvigne nivo podtalnice in 
onemogoča uporabo podhoda. 
Možna rešitev bi bila dvig ni-
vclcte podhoda za pr ib l ižno 
20 cm. Potrebna dela bodo iz
vedena do jesenskega deževja, 
ko bodo na razpolago potreb
na sredstva za ta namen. 

Težave z zbiranjem 
odpadkov na Zikovi 

Tatjana R o l Djalil pravi, da 
jc v KS Perovo, na območ ju 
Zikove ulice, izjemno neureje
no zbiranje odpadkov. Odpad
ki ležijo ob kontejnerjih v bla
tu. Tam se igrajo otroci, pojav
ljajo sc podgane itd. Odgovor
ni naj bi poskrbeli za ureditev 
odlagališča in za pravočasen 
odvoz odpadkov. 

Publicus d. o. o. odgovarja, 
da v z d r ž e v a n j e zb i rn ih mcsl 
ze lo jasno d o l o č a o b č i n s k i 
odlok o ravnanju s komunal
n imi odpadk i , ki pravi , da 
zbi rno in odjemno mesto po 
navodilih izvajalca vzdržu je 
j o p o v z r o č i t e l j i odpadkov. 
Primer Zikove ulice ni osam
ljen primer neurejenega zbir
nega mesta v Kamniku , vse
kakor pa izstopa s svojo ne
urejenostjo. Stanovalci so sa
mi premestili zabojnike z as
falta na zelenice, da bi pr i 
dobi l i prostor za park i r i šča . 
Podjetje Publicus je že več 
krat pozvalo upravitelje sta
novanjskih enot, podjetji 
S K G in M I A M , naj uredijo 
s toj išča za zabojnike ali vsaj 
tlakujejo o b s t o j e č e lokacije, 
vendar so bili pozivi neuspeš
ni. Poseben problem je tudi 
kraja koles pri večj ih zaboj
nikih . 

O n e s n a ž e n o s t neposredne 
okolice je posledica neredne
ga vzdrževanja zbi rn ih mest 
kol ludi malomarnosti posa
meznikov. Prostornina nameš

čenih zabojnikov je večja od 
potrebne, odpadke pa odvaža
jo dvakrat tedensko. Zato v 
Publicusu menijo, da niso od
govorni za tako stanje. Obč i 
na bo morala povzroč i t e l j em 
odpadkov ozi roma upravite
ljem stanovanjskih enot odre
d i l i ureditve zbirnih mest za 
komunalne odpadke. 

Kanalizacija 
v Smartnem brez 
uporabnikov? 

Zakaj se o b č i n a K a m n i k 
m a č e h o v s k o o b n a š a do f i 
n a n č n i h sredstev, ki bi jih 
lahko dobila od uporabnikov 
kanalizacije v Smartnem, je 
vprašal Tone Rajsar . Ured i 
tev kanalizacije v Smartnem 
je zahtevala okrog 40 milijo
nov SIT. Nekater i uporabni
k i so na račun K S žc naka
zali d o l o č e n a sredstva. Tudi 
KS ima zalo namenjena sred
stva. Vendar pa za vse upo
rabnike o b č i n s k i odlok ne 
velja, zato svetnik sprašu je , 
kje so pristojne s lužbe, ki bi 
morale to uredi l i . 

Občinska uprava odgovarja, 
da je obč ina Kamnik zgradi
la to kanalizacijo samo s sred
stvi o b č i n s k e g a p r o r a č u n a . 
Kot določa odlok o odvajanju 
odpadnih in padavinskih vo
da, so tudi krajani v ostalih 
K S prispevali d o l o č e n del 
sredstev za gradnjo kanaliza
cije ( p r i b l i žno eno č e t r t i n o 
vrednosti investicije). Z a l o je 
obč ina Kamnik sklenila s K S 
pogodbo za sofinanciranje že 
zgrajene kanalizacije. Dogo
vorjena obveznost K S je bi
la, da sklene sofinancerske 
pogodbe s krajani in zbrana 
namenska sredstva nakaže v 
p ro račun Obč ine Kamnik. Žc 
omenjeni občinski odlok dolo
ča obveznost krajanov, da sc 
v šestih mesecih priključijo na 
zgrajeno kanalizacijsko omrež
je. Stroški za priključitev na 
kanalizacijsko omrežje pa bre
menijo posameznega uporab
nika. Ke r izvedba nekaterih 
hišnih priključkov zahteva lu
di prekop sosednjih zemljišč 
mora K S pridobi t i soglasja 
lastnikov teh zemljišč. Ncs pos
lovanje občinskih odlokov pa 
jc v pristojnosti občinske in
špekcije, pravi v svojem odgo
voru občinska uprava. 

F. S. 

SIGNAL 
SIGNAL kabelski sistemi d.o.o. 

objavlja prosto delovno mesto za nedoločen čas 
s poskusno dobo 

V Z D R Ž E V A L E C K K S S I S T E M A K A M N I K 

Pogoji: 
- elektrotehnik-clektronik (štiriletna šola) 
- šoferski izpit B kategorije 
- praksa za/.cljcna, 
- stalno bivališče v območju KKS Kamnik. 
Dodatne informacije na tel.: 02/5 80 90 80 ali 041/604 957 ali 
na sistemi^signaLsi. 
Zainteresirani naj prijave Z dokazili pošljejo na: 
SIGNAL kabelski sistemi, d.o.o., ( ezan jevci 50, 9240 Ljulomer. 

Razpis velja do zasedbe delovnega mesta. 

Kamniški Občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, 
d.o.o., Kamnik. 
Odgovornu urednica Saša Mejač, univ. dipl. ekon. Tehnični urednik I 'ran
ci Vidie. Na podla« mnenja Ministrstva za kulturo sodi časopis med 
proizvode informativne narave, za katere se na podlagi Zakona 0 DDV 
obračunava davek na dodano vrednost po stopnji 8%. Kamniški občan 
izhaja dvakrat mesečno v nakladi 10.200 i/vodov in ga prejemajo 
gospodinjstva občine Kamnik brezplačno. Naslov uredništva: Kamnik, 
(iluvni trg 24 (občina), tcl./faks: 83-91-311, 041-662-450. Nenaročenib 
člankov in fotografij ne honoriramo. Rokopisov in fotografij ne vrača
mo. Grafična priprava Delo TC:R d. d, tisk Sct d. d. Ljubljana. 

Vi sprašujete, župan odgovarja 
A. N. zanima, ali v večna

menski športni dvorni pri 
OŠ Frana Albrehta res ne 
bo več nobenih kulturnih in 
družabnih prireditev. 

Občina Kamnik je v zad
njih treh letih v športno dvo
rano vložila okoli sto milijo
nov tolarjev. Največ sredstev 
je bilo namenjenih za zame
njavo plastičnega poda z 
elastičnim športnim lesenim 
podom. Parket jc seveda bist
veno bolj ubčttlljiv za nego 
in vzdrževanje, predvsem pa 
za morebitne poškodbe. Zlasti 
vlago (polivanje z vodo in 
drugimi tekočinami) je po
trebno imeti pod stalnim nad
zorom. 

Za zavarovanje športnega 
poda smo kupili tudi poseb
no zaščito, ki jo lahko polo

žimo na parket in tako prepre
čimo možnost neposrednih 
mehanskih poškodb. S to in
vesticijo smo obdržali večna-
tnenskost dvorane, kar pa ne 
pomeni, da se v dvorani lahko 
organizirajo kakršnekoli pri
reditve in da ne obstojajo tudi 
omejitve. 

Občinska uprava seje skupaj 
z upravljalcem dogovorila, da 
bodo v večnamenski športni 
dvorani organizirane predvsem 
prireditve v širšem javnem inte
resu. Prireditev mora biti ob
vladljiva in tako organizirana, 
da sc bo mogoče izogniti po
škodbam športnega poda in 
športne opreme v telovadnici, v 
katero vlagamo velika prora
čunska sredstva. Upravljala: 
mora zato pred podpisom po
godbe o oddaji dvorane v na

jem pridobiti mnenje lastnika 
Občine Kamnik. 

Ze kar nekaj prireditev je bi
lo organiziranih tudi po zame
njavi spornega poda. Tudi v 
bodoče bodo lahko organizira
ne takšne prireditve kot doslej. 
Nobenih ovir ne vidimo za or
ganizacijo Že uveljavljenih za-
bavno-glasbenih prireditev, kot 
so novoletni videomeh. novo
letni ples. koncerti mestne god
be in drugih ansamblov. 

Prav gotovo pa v športni 
dvorani ni prostoru za razne 
ročk koncerte, ki so povezani 
tudi s točenjem pijače in jema
njem raznih dovoljenih in vse 
pogosteje tudi nedovoljenih po
živil in drugih substanc, kar se 
je v Kamniku tudi že dogajalo. 
Poleg tega po podobnih prire
ditvah najdemo marsikaj po

lomljenega, uničenega, po
škodovanega, in škoda po
gosto daleč presega sredstva, 
ki jih za odškodnino dobimo 
od organizatorja prireditve. 
Zato naj se take množični' 
prireditve odvijajo na pros
tem, kot je to praksa tudi v 
drugih krajih. 

A N T O N TON K S M O L N I K A R 
ŽUPAN 

S 23. seje občinskega sveta 

Svetniki tokrat ZA spremembe 
zazidalnega načrta za B-5 Perovo 
(Nadaljevanje s I. strani) 

Občinski svet jc nato spre
jel nekaj aktov, ki urejajo 
pogoje za dobavo in odjem 
toplotne energije iz toplovod
nega omrežja v občini Kam
nik. Ta dejavnost je v obč in
skem odloku opredeljena kot 
izbirna lokalna javna služba, 
katere izvajalce ozi roma do
bavitelj toplotne energije je 
Sv i l an i ! d. ti., K a m n i k . K e r 
mora po zakonu o b č i n s k i 
svet predpisati splošne pogo
je Ža dobavo in odjem top
lotne energije, je Ic-la spre
jel ustrezen pravilnik. Svelni-
ki pa so dali tudi soglasje k 
tarifnemu sistemu za proda
jo toplotne energije in sogla
šali s ceno. ki bo zanašala za 
f iksni del 202 S I T / k W na 
mesec in 7,9 S I T / k W h za 
gibljivi del. K temu pa je tre
ba prišteti se davek na doda
no vrednost. K o i je pojasnil 
Bogomir VViegele, d i r e k t o r 
Svilanita, predlagana cena še 
vedno ne bo dosegla eko
nomske cene, saj je Se ved
no nižja od cene toplotne 

energije v podobnih sistemih 
v Celju in ha Jesenicah. 

Po zavrnitvi predloga stališ
ča na prejšnji seji, je predla
gatelj za 23. sejo občinskega 
svela pripravil nekoliko spre
menjen predlog stališč do pri
pomb iz javne obravnave o os
nutku odloka o spremembah 
in dopolnitvah odloka o zazi
dalnem načrtu ohmočj B-5 Pe
rovo in upošteval tudi razpra
vo svetnikov na prejšnji seji, 
ko so predlagana stališča so
glasno zavrnili. Naj navedemo 
samo ne kal era najpomemb
nejša (prenovljena?) Stališča. 
Najprej stališča do pripomb 
lastnikov stanovanj v Svetilni
ku glede višine in bližine no
vega objekta, ki bo na mestu 
dosedanje bencinske č rpa lke . 
Predlagatelj pravi, da se pr i 
pomba upošteva tako, da zna
ša maksimalna višina objekta 
13 m od kole Ljubljanske ces
te. Celoten objekt pa sc pre
makne j u ž n o za 6 metrov ta
ko, da je novi odprt prostor 
med predvidenim objektom 
in Sveti lnikom najmanj 30 m. 
Upoš tevana je tudi pripomba 
glede števila parkirnih mest s 
lem, da se z novimi posegi ne 
smejo poslabšati razmere mi
rujočega prometa na tem ob
močju . Odlok o Z N d o l o č a 
meri la s š t e v i l č n o navedbo 
po l t eh po novih park i rn ih 
mestih. Lastnikom individual
nih hiš pa je namenjen odgo

vor, da novi objekt ne bo 
bistveno višji od obstoječe in
dividualne gradnje med Ljub
ljansko in Kranjsko, ki je v i 
soka p o v p r e č n o od 10 do 12 
metrov in bo nižji od naj
bližjih večs tanovanjsk ih blo
kov na vzhodni strani Stele-
tove ulice. Morebitne škodlji
ve posledice na spremembo 
bivalnih pogojev pa bodo 
ugotavljali v fazi pridobivanja 
gradbenega dovoljenja in so
glasja zdravstvenega inšpekto
rata. 

Po mnenju predlagatelja so 
upoštevane tudi nekatere pri
pombe nekaterih arhitektov 
glede višinskih gabaritov. V i 
sina novega objekta (maksi
malne višine 13 m z Ljubljan
ske ceste s prehodom v niž
je nize objektov na jugu se 
bo ublaži la s s t o p n i č a s t i m 
spuščanjem etažnosli proti ju
gu. Morator i j nad izvajanjem 
še nerealiziranega dela ob
močja, kot predlagajo nekate
ri, ni možen . Obč ina kot in
vestitor v osnovno komunal
no opremo že realizira pred
videna infrastrukturna omrež
ja itt naprave na celotnem ob
močju. 

N a ostale pripombe kot so 
neskladnost dosedanje gradnje 
z zaz idaln im n a č r t o m , tole
ranc glede višine, o t rošk ih ig
rišč, rekreacijske površ ine in 
drugo, pa predlagatelj odgo
varja, da skladnost dosedanje 
gradnje z Z N ni predmet te
ga postopka, da so morebit
ne tolerance glede višine od
pravljanje, da so otroška igriš
ča do ločena s krovnim plan
skim dokumentom in da so 
osrednje dejavnosti za rekre
acijo na Perovem že desetlet
ja n a č r t o v a n e med Steletovo 
in Kovinarsko cesto, da se s 
predlaganimi rešitvami znatno 
p o v e č u j e š t ev i lo pa rk i rn ih 
mest itd. 

Bojan Mlakar, vodja oddel
ka za okolje in prostor, je v 
svoji o b r a z l o ž i t v i odgovor i l 
tudi na nekatere pr ipombe 
lastnikov hiš ob Ljubljanski 
cesti (ti so pisno opozori l i tu
di vse svetniške skupine) gle
de pravilnosti postopka javne 
razgrnitve obravnavanih spre
memb. Dejal je, da je celoten 
postopek od sprejeta progra
ma na seji obč inskega sveta 
aprila letos potekal povsem v 
sklatiti z zakonskimi predpi
si. Po besedah Boruta Ulčar-
ja, ki jc v imenu Urbanistič
nega biroja UB, izdelovalca 
dokumentacije, pojasnil pred
lagane spremembe, so vse to

lerance glede višine objektov 
odpravljene. Določeni so na
tančn i t lorisni , vert ikalni in 
prostorski gabariti. Ostajajo le 
še do ločene tolerance za ko
munalne vode. 

Po mnenju svetniške skupi
ne NSi, ki ga je obraz lož i l a 
Marjeta Humar, je sicer no
va obrazloži tev stališč bolj ra
zumljiva, vendar sc vsebinsko 
stvari niso dosti spremenile. 
Poudarila je, da je bilo to ob
močje desetletja namenjen ot
rokom, sedaj pa bodo tu sta
le »ogromne škatle«. Vprašala 
je, zakaj za vsako hišo pose
bej spreminjamo zazidalni 
načrt in zakaj načrt i niso pri
lagojeni življenju ljudi. Tiste 
skromne zelenice pa pomeni
jo toliko, kol če si v škafu na
makaš noge, pa misliš da si na 
morju, je dejala Humarjeva. 

Po mnenju Janeza Leskov-
ca se v praksi stvari izvajajo 

vanju te soseske pogreša so
ciološki pristop. 

Ž u p a n Tone Smolnikar jc 
poudar i l , da smo se že ob 
sprejetju zazidalnega n a č r t a 
odločili za bolj intenzivno po
zidavo tega območ ja in da je 
treba misliti vsaj za dvajset 
let naprej. Neka te r i bi na 
mestu č rpa lke raje videli ze
lenice. Vendar moramo malo 
prekrvaviti ta Kamnik in ne 
pod leč i p r i t i skom »purga r -
jev«. Če pa smo v postopku 
res kaj zagrešili, sem za to. da 
zadevo takoj ustavimo, je še 
dejal. Kot smo že omenili , je 
Mlakar poudaril, da je celoten 
postopek potekal zakonito. 

N a predlog Tatjane Rot -
Djalil, ki je v imenu svetni
kov Z L S D in D E S U S predla
gala, naj obč inska uprava pri 
naslednjih spremembah najde 
ustrezne površ ine za o t rošk i 
vrtec na tem območju , je ob
činski svet soglasno sprejel 
dodaten sklep, da morja na
slednje spremembe zazidalne
ga nač r t a vsebovati tudi po
vršine za o t ro ška in š p o r t n a 
igrišča ter vzgojno varstveno 
dejavnost. 

Na koncu je 22 svetnikov 

V o l i t v e i n i m e n o v a n j a 

Občinsk i svet je namestno dosedanjega člana, prof. 
dr. Igorja Janežiča, ki je izstopil iz odbora, za novega člana 
odbora za komunalno ureditev in infrastrukturo imenoval 
Franca Orešnika. Svetniki so dali pozitivno mnenje Isa-
belli Bera, kandidatki za ravnateljico Osnovne šole Zavo
da za usposabljanje invalidne mladine Kamnik. Pozitivno 
mnenje so dali tudi Saši Markovič, kandidatki za ravnate
ljico Srednje šole Zavoda za usposabljanje invalidne mladi
ne Kamnik, in Ani Zadnik, kandidatki za ravnateljico Do
ma Zavoda za usposabljanje invalidne mladine Kamnik. 

Pozit ivno mnenje občinskega sveta je dobila tudi Vero
nika Matjašič Kališnik, kandidatka za ravnateljico Gimna
zije Kamnik. 

povsem drugače , kol so spre
jete z raznimi urbanis t ičnimi 
akt i . Več poudarka dajemo 
avtomobilom kot pa otrokom, 
je dejal, ko je med parkirni
mi prostori iskal tudi kakšen 
de l ček o t r o š k e g a igrišča. 
Predlagal je tudi č impre jšn jo 
semaforizaci jo kr iž išča na 
Ljubljanski cesti pri Svetilni
ku. 

Igor Podbrežnik je opozo
ril na pismo občanov, ki so ga 
prejele svetniške skupine in v 
katerem so izraženi (udi dvo
mi o pravilnost postopka jav
ne razgrnitve, č e je lemu res 
tako, potem je treba postop
ke ustavili, dokler je še čas. 
Ker so v tem primeru inves
titorji znani, jc treba igrati 
odprte karte. 

Tud i Brane Golubovič je 
menil, da je Ircba pravilnosti 
postopka posvetiti vso pozro-
nost in dodal, da pri n a č r t o -

od 28 navzoč ih glasovalo za 
predlagana stališča do pri
pomb in predlogov i/, javne 
razgrnitve in javne obravne 
osnutke spremeb in dopolnitve 
zazidalnega načrta območja 
B-5 Perovo. 

Občinski svet je odločil tudi 
o opustitvi javnega dobra in 
o menjavi zeml j i šča p. št. 
936/2 v izmeri 248 m2 v k. o. 
Stranje, o opustitvi javnega 
dobra in prodaji zemljišča p. 
št. 655/2 v k. o. Mekin je 
(opuščena pot) ter o prodaji 
dela zemljišča p. št. 662 k. o. 
Moln ik . 

Svetniki so občinski upravi 
in županu posredovali več pis
nih pobud in vprašanj . 

Naslednja seja o b č i n s k e g a 
sveta, na kateri bodo predvi
doma obravnavali osnutek ob
č inskega p r o r a č u n a za leto 
2002, bo 29. novembra letos 

F R A N C 8 V E T E L J 
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Letno srečanje kamniških upokojencev 

Športniki dosegli izjemne uspehe, 
zapeli Beneški fantje 

Na srečanju upokojencev v 
Kamniku. 5. oktobra, je bilo ze
lo veselo in zabavno. Zbralo se 
je skoraj 200 Članic in članov 
društva, športnikov, rekreativcev 
in drugih. To vsakoletno sreča
nje je priložnost pregleda dela 

društveni ekipi sta sodelovali tu
di na devetih pokalnih turnirjih, 
dvakrat dosegli prvo mesto in 
trikrat drugo mesto. Ta sekcija 
je zelo uspešno organizirala vsa
koletni turnir v mesecu septem
bru. Sodelovalo jc 12 ekip. Moš-

Beneški fantje v elementu 

v preteklih mesecih in podelitev 
priznanj upokojencem športni
kom. 

V zanimivem kulturnem pro
gramu so sodelovali mešani pev
ski zbor društva, harmonikar Jo
že in Božo. zelo toplo pa so bili 
sprejeti tudi Beneški fantje, ki 
so zapeli in zaigrali več priljub
ljenih pesmi s posvetilom 60-let-
nemu jubileju Kristine. 

Skoraj 100 članic in članov 
društva je za svoje špor tno-re-
kreacijske uspehe prejelo Pr i 
znanje s priponko. Vsi prejem
niki so izpolnil i zahtevane po
goje s pohodi, z obiski v go
rah, na kolesarskih vožnjah, z 
dobrimi rezultati na tekmova
njih balinarjev, kegljačev, strel
cev, v tenisu in drugih discip
linah. 

Zelo navdušeno je bila spre
jeta ekipa kegljačev, ki je osvo
jila naslov državnega prvaka za 
leto 2001 med vsemi društvi 
upokojencev Slovenije. 

Nadvse prizadevna je bila ba
linarska sekcija, ki nastopa v 
kamniško-domžalski ligi. Moška 
I. ekipa je osvojila prvo mesto, 
v zadnjih treh letih že drugič, 
druga ekipa pa je dosegla 
5. mesto med 10 ekipami. Obe 

ka in ženska ekipa sta osvojili 
drugo mesto. Predstavniki sek
cije poudarjajo, da jc bilo mo
goče uresničiti tako zahtevne 
naloge tudi s pomočjo sponzor-

kjer je na regijskem tekmovanju 
naša dvojica osvojila prvo mes
to in s tem zagotovila, da bo tu
di v naslednjem letu teniško sre
čanje v Kamniku. 

Pred nedavnim je ženska ba
linarska ekipa ponovno osvoji
la prehodni pokal v Podnartu. 

Povedati velja, da so društveni 
delavci zelo uspešni tudi pri or
ganizaciji izletnistva, počitniko-
vanja, kolesarjenja in drugega. 
Na srečanju so bile podeljene 
medalje za najboljše kolesarje in 
kolesarke, ki so tekmovali v Ko
mendi. 

Oktobrsko srečanje upokojen
cev je ponovno pokazalo na 
enotnost dela in vsesplošno pri
pravljenost sodelovati v aktiv
nem življenju. Nenazadnje so 
mnogi člani društva med letom 
deležni še posebne pozornosti z 
obiskovanjem jubilantov, bolnih 
in ostarelih članov. 

Za dobro voljo so poleg na
stopajočih v programu poskrbe
le tudi članice društva in ženske 
sekcije, ki so prinesle obilo slaš
čic in drugih dobrot in jih po
razdelile med udeležence. 

Marsikomu bo srečanje osta
lo v prijetnem spominu tako v 

Strokovno srečanje slovenskih 
rentgenologov v Kamniku 

Kamnik jc tretjega oktobra letos gostil slo
venske strokovnjake specialiste rentgenologe. 
V Zdravstvenem domu so se udeležili predava
nja pod strokovnim vodstvom asistentke dr. Z.i 
iv Zupančič s Kliničnega centra in predsedni 
ce Združenja rentgenologov Slovenije. Kot naj
starejši sc živeči rentgenolog v Sloveniji je ko
lege pozdravil dr. Niko Sadnikar in spregovo
ril o zgodovini rentgena v Kamniku. Omenil 
je dr. julija Poka, zdravstvenega svetnika 
kamniškega okraja, kije bil v 61. letu svojega 
življenja ustreljen kot talec v Šentvidu pri Ljub
ljani leta 1944. Dr. Pole je kot predsednik pri
pravljalnega odbora za ustanovitev Antiltiber 
koloznega dispanzerja leta 1935 kupil prvi 
rentgenski aparat v Kamniku. Aj>arat je bil 
polvalovni, uporaben samo za preglede pljuč 
in srca. Doleta 1941 je imel dispanzer prosto 
re v Prešernovi ulici. Po okupaciji so Nemci 
združili dispanzer in ostalo zdravstveno služ
bo v bivši hiši dr. Dereanija na (davnem trgu 
23, kjer je bil Dom vse do leta 1945. Nemci so 
pridobili močnejši rentgenski aparat, ki je slu
žil tudi po osvoboditvi. Aparat je bil štirivalov-
ni. vendar se je uporabljal le za diaskopske 
preglede pljuč in srca. 

Leta 1966je Kamnik dobil prvi zdravstveni 
dom na ljubljanski česti poleg osnovne sole 
Toma Brejca in hkrati tudi nov rentgenski 
aparat »grafoskop*, kije bil že usposobljen za 
vse rentgenske preiskave. Kamnik je tako po 
novno dobil Antituberkolozni dispanzer, ki ga 
je že od samega začetka leta 1935 vodil 
dr. France Pucelj. Nov aparat so uporabljali 
samo za diaskopije vse do leta 1972, ko so us
tanovili specialistični rentgenski oddelek, ki ga 

je vodil rentgenolog dr. Sadnikar. Začeli ?o 
OpravljaHpreiskave vseh telesnih, organov in le
ta 1978 je zdravstveni dom pod vodstvom 
dr. Terčelja dobil prvi moderni rentgen s televi
zijsko verigo. Dr. Sadnikar jc delal vse do leta 
1986, ko ga je nasledil sedanji rentgenolog 
dr. Marjan Golob. Dve leti pozneje so zgradili 
sedanji zdravstveni dom na Novem trgu, kar je 
omogočilo razširitev dela. Rentgenski oddelek je 
dobil nov japonski rentgenski aparat z večjo 
zmogljivostjo in ultrazvočni aparat, ki je v so
dobnih preiskavah nujno potreben. Zanimivo 
je tO, da so pred začetkom delovanja rentgenske 
službe v Kamniku morali vsi bolniki na rent 
genske preglede v Ljubljano na Polikliniko ali v 
Vojaško bolnišnico, pozneje pa na Klinični < en 
ter. 

<)b letošnjem strokovnem srečanju v Kamni 
kit so si slovenski rentgenologi ogledali tudi na
še mesto in Mali grad, kjer jim je dr. Sadnikar 
povedal marsikaj zanimivega o bogati zgodovi
ni mesta in o malograjski kapeli, nato pa so si 
ogledali še zbirko Sadnikar. Po napornem stro 
kovnem delu iti ogledih seje prilegla večerja v 
restavraciji Mlakar na Duplici, kjer se jedi. Žu 
pančičeva zahvalila dr. Golobu in dr. Sadni 
karju za'organizacijo srečanja, pohvalila rent
genski oddelek Zdravstvenega doma Kamnik 
in čestitala občini Kamnik za visoko priznanje 
-zlatoplaketo, ki jo je Kamniku podelila evrop
ska komisija za urejenost mest. 7 udi takšna sre
čanja, kot je bilo srečanje rentgenologov, pred
stavljajo priložnost, da hi nase mesto v bodoče 
organiziralo sini j lozi je in se vključilo v takoime-
novani kongresni turizem. 

NIKO SADNIKAR, dr. med. 

PGD Šmartno v Tuhinju 

AKTIVNI V OKTOBRU, 
MESECU POŽARNE VARNOSTI 

Državni prvaki v kegljanju z leve: Rudi Vidic, Šušnjava Luka, Slavko Šuš
tar in l^eben Drago (v ekipi je bil tudi Vojko Poljanšek) 

jev, ki se jim balinarji iskreno 
zahvaljujejo. 

Športniki so dosegli še druge 
vidne uspehe, v šahu, v strelja
nju z z račno puško, v tenisu, 

pogledu na program in zlasti za
radi podelitve številnih priznanj 
in solidni postrežbi gostišča. 

STANE SIMŠIČ 

Gasilci Prostovoljnega gasil
skega društva Šmartno v Tuhi
nju smo letošnji mesec požarne 
varnosti preživeli nadvse aktiv
no, kar nekoliko vzhičeno pod 
vplivom poletnih dogodkov, ko 
smo prevzeli novo gasilsko av-
tocisterno. Konec septembra 
smo si na sestanku poveljstva 
zastavili precej aktivnosti in jih 
tudi izpeljali. 

Vse oktobrske nedelje smo se 
sestajali v gasilskem domu ter v 
dveh skupinah sistematično pre
gledali vse hidrante in urejenost 
dostopov v primeru požara na 
področju KS Šmartno in Pšaj-
novica, ki ju pokrivamo. Ob 

Nikoli pozabljeni dogodki 
v Beli Peči pri Livku 

Spominsko srečanje ob 
krajevnem prazniku 

7 5. oktober 1944 se je oku
pator znesel nad nedolžnima 
družinama Kuhar in Poljan
šek iz Bele Peči. Obe domači
ji so Nemci najprej izropali, 
nato pa zažgali. V ognju je 
umrlo enajst ljudi obeh dru
žin, pred grozovito smrtjo je 
srečno pobegnil le 14-letni 
Matija Kuhar. 

V spomin na ta grozodejst
va je KS Sela že pred leti do
ločila 15. oktober za svoj kra
jevni praznik. Tako se kraja
ni vsako leto zberejo pri spo
meniku in grobišču. 

V nedeljo, 14. oktobra, se je 
na kraju zločina ob spomeni
ku zbralo kar precej domači
nov in drugih. Nagovoril jih 
je predsednik krajevne orga
nizacije ZB Kamnik Alojz 

Koruta. Spomnil je na težke 
čase okupacije, opozoril na 
tragedijo obeh družin in iz
razil upanje, da se kaj takega 
ne bo več ponovilo. Med žr
tvami okupatorja je tedaj 
zgorelo tudi pet otrok. 

Otrocipoaružične osnov
ne šole Sela so pod mentor
stvom učiteljice Milene Kimcj 
zapeli več pesmi in recitirali 
priložnosti primerna dela. 
Med udeleženci so bili pred
stavniki KS Sela, predstavniki 
ZB Srednja vas s predsedni
kom in praporščakom g. Kan-
cilija, prisotnih je bilo več 
nekdanjih borcev-partiza-
nov, aktivistov in drugih. Ob 
zaključku spominskega sreča
nja je Božo Matičič zaigral 
več partizanskih pesmi. 

STANE SIMŠIČ 

srečanja bo lokalna zgodovina 
in umetniško ustvarjanje. 

Program obsega številna sre
čanja, ki sc bodo vrstila na šti
rinajst dni. Prvi sklop preda
vanj bo potekal od novembra 
do vkl jučno februarja. Dobi 
vali se bomo ob če t r tk ih ob 
10. uri v prostorih Galerija 
zbirke Miha Malcš na Glavnem 
trgu 2 v Kamniku . Drugi 
sklop pa od marca do vključ
no junija. Vrstila se bodo pre
davanja, občasne muzeo loške 
delavnice, obiski v ateljejih, 
razstav v galerijah in muzejih 
ter iz le t i . Mentor j i so 
mag. Zora Torkar višja kusto
sinja za zgodovino. Marko Le
sar, višji kustos za umetnost
no zgodovino in Barbara Sa-
venc, umetnostna zgodovinar
ka. 

Datumi predavanj prvega 
sklopa: 8. november in 22. no
vember 2001, 6. december in 
20. december 2001, 10. januar 
in 24. januar 2002, 7. februar 
in 21. februar 2002. 

Vsebine prvega sklopa pre
davanj: začetki umetnostnega 
oblikovanja (prazgodovina, 
umetnost Bahilonije, Asirije in 
starega Egipta), ogled Malega 
gradu v Kamniku, razstave na 
Oradu Zaprice - Mali grad Od 
prazgodovine do Andeških, 
obisk prvega privatnega muze
ja - Sadnikarjcve zbirke v 
Kamniku. 

Prispevek za predavanje je 
300 tolarjev. Podrobne jše in
formacije dobite pri Barbari 
Savenc na tel. št. 01 831 76 47 
ali 01 839 16 16. 

tem smo krajane opomnili na 
morebitne pomanjkljivosti ter 
manjše napake tudi odpravili. Z 
avtocisterno smo se zapeljali do 
najbolj odročnih domačij in ta
ko preverili možnosti in ovire 
na poti. 

V sredo, 3. oktobra, smo si 
ogledali sejem Zaščita v Kranju. 

V četrtek, 18. oktobra, smo za 
nižje razrede osnovne šole 
Šmartno pripravili dan odprtih 
vrat. Poleg splošne seznanitve z 
našo dejavnostjo s poudarkom 
na preventivi v vsakdanjem živ
ljenju in delu, smo učencem po
kazali naš gasilski dom, orodje 
in opremo. Z največjim vese
ljem so si ogledali in tudi sami 
preskusili gašenje z. vodnim 
curkom iz hidranta in avtocis-
terne ter gašenje pravega ognja 
z uporabo gasilnega aparata. 
Poudarili smo pravilno in var
no uporabo plina, kar jc bil tu
di moto letošnjega meseca po
žarne varnosti. 

V soboto, 27. oktobra, smo 
sodelovali na skupni vaji sektor
ja Tuhinjska dolina v Špitaliču. 
Zadnjo nedeljo v oktobru pa 

na s pogonom na vsa štiri ko
lesa nujno potrebna za hitro in 
učinkovito posredovanje v poža
ru in drugih nesrečah. Deset let 
smo se na vseh področjih zavze
mali, načrtovali in varčevali za 
njo. Po hudi prometni nesreči 
kamniških gasilcev s prav to av
tocisterno smo se s P G D in G Z 
Kamnik zavzeli za obnovo in jo 
s pomočjo sredstev G Z Kamnik 
v višini 15 milijonov tolarjev in 
s 1,5 milijona tolarjev lastnih 
sredstev tudi izpeljali. Avtocis-
terna 16/25 je zgrajena na šasi
j i vozila Mercedes Benz, Atego 
A F s pogonom na vsa 4 kolesa, 
moči 250 KS, letnik 1999. V nad
gradnji je vgrajena 2500-litrska 
cisterna ter nizka in visokotlač
na črpalka. Prigrajena sta dva 
navijaka s 60 in 100 m visoko
tlačne cevi ter mešalec za peno. 
Opremljena je z dvižnim steb
rom za osvetlitev okolice z dve
ma 1000-vvatnima reflektorjema 
in z agregatom 5,2 K W . V njej 
je zaenkrat nameščena najnuj
nejša opremo za posredovanje v 
požaru. V nadgradnji je še veli
ko prostora z nosilci in mesti za 

UMETNOSTNI IN ZGODOVINSKI 
ŠTUDIJSKI KROŽEK 

Predavanja in delavnice v 
okviru Umetnostnega in zgodo
vinskega študijskega krožka so 
namenjene vsem odraslim ose
bam (upokojencem) v Kamni
ku in bližnji okolici , ki j ih za
nima umetnost, zgodovina, et
nologija, arheologija in tudi 

muzeologija. Namen vsakega 
predavanja ali delavnice je po 
vzoru Društva za tretje življenj
sko obdobje vzpodbudili , pod
preti in širiti zanimanje kot tu
di vedenje na različnih področ
jih, ki j ih pokriva Kulturni cen
ter Kamnik. Izhodišče vsakega 

F f t l c 
Filc d.d. McngeS, Slovenska 40 
Zaradi širitve svoje dejavnosti - proizvodnje netkanih tckstilij 

z a p o s l i m o d v a d e l a v c a v p r o i z v o d n j i 

Od kandidatov pričakujemo: 
- dokončano srednjo tehnično ali poklicno šolo elektro ali strojne 

smeri 
- odslužen vojaški rok 
- zaželen izpit za voznika viličarja in delovne izkušnje 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev, življenjepisom 
in opisom dosedanjega dela naj kandidati pošljejo v 10 dneh po 
objavi na naslov: Filc, d.d., Mengeš, Slovenska 40,1234 Mengeš. 
Najprimernejše kandidate bomo povabili na razgovor. O izidu 
razpisa bodo prijavljeni obveščeni v 14 dneh po opravljeni izbiri. 

Spominski posnetek z botri nove avtocisterne. 

smo izvedli široko vajo z not
ranjim in zunanjim napadom z 
uporabo vse gasilske tehnike in 
orodja, kar ga društvo premo
re. Vajo so uspešno izvedli mlaj
ši operativni gasilci, ki so se 
usposobili v zadnjih letih. Naj 
za konec predstavimo še težko 
pr ičakovano avtocisterno, ki 
smo jo 25. avgusta letos sveča
no prevzeli in predali svojemu 
namenu. Glede na hribovit leten 
našega področja in na oddalje
nost nekaterih vasi smo preso
dili, da je primerna avtocister-

najraz.ličncjšo opremo za akci
je v gozdnih požarih. 

Za dokončno opremo vozila 
bomo potrebovali še nekaj mili
jonov tolarjev, ki jih bomo posku
sili pridobiti preko G Z Kamnik in 
od naših zvestih krajanov. Konč
no vrednost avtocisterne ocenju
jemo na 25 milijonov tolarjev. 

N a koncu se zahvaljujemo 
vsem, ki ste nam kakorkoli po
magali in omogočili pot do la
ko velike, pomembne in drago
cene pridobitve. 

F. RESNI K 
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Državni program Zora 

PREVENTIVNI PREGLEDI ZA ZGODNJE 
ODKRIVANJE PREDRAKA VIH SPREMEMB 

Se še spominjate svojega prvega obiska ginekološke ordinacije? 
Nekaj, kar veš, da moraš opraviti, vendar se izogibaš... Kot zobo
zdravnika. Pa vendarle zobozdravnik vsako bolečino praviloma po
zdravi in jo omili, kar pri ginekologu ni več pravilo. 

Podatki kažejo, da približno polovica slovenskih žensk ne hodi na 
redne ginekološke preglede. Redni ginekološki pregledi so odsev 
osveščenega in odgovornega odnosa žensk do lastnega zdravja. Obisk 
ginekološke ordinacije ni potreben le v času nosečnosti ali ko se so
očate z ginekološkimi težavami ali potrebujete zaščitna sredstva. Tudi 
s preventivnimi pregledi se je mogoče izogniti nekaterim boleznim ali 
jih vsaj čimprej pozdraviti. O tem sem za naš časopis podrobneje spre
govorila z gospo Heleno Islenič, specialistko ginekologije in porod
ništva, kije v svoji 20-letni karieri videla in doživela že marsikaj. Če
prav je imela na dan pogovora dopust, je v njeni zasebni ordinaciji 
čakalo kar nekaj pacientk, željnih nasveta, recepta ... 

1995 jih je zbolelo več kot 200. 
Sestavni del rednih preventiv

nih ginekoloških pregledov je 
odvzem in mikroskopski pre
gled celic v brisu materničnega 
vratu. Poseg, ki je povsem ne
boleč in preprost, se imenuje po 
grškem zdravniku Papanikolauu 
ali na kratko test PAP. S testom 
P A P je mogoče odkriti razne 
stopnje bolezenskih sprememb 
eelie materničnega vratu, še pre
den ima ženska kakršnekoli te
žave, zardi katerih bi morala k 
zdravniku. Zdravljenje začetnih 

Pacientk je torej dovolj, ven
dar je mnogo več tistih, ki bi se 
morale občasno zglasili pri svo
jem ginekologu. Gospa Istenič 
pravi, da se je odločila za po
rodništvo iz. preprostega razlo
ga, saj je to edina veja v medi
cini, ki se pre težno ukvarja z 
življenjem. V ginekološki ambu
lanti se zdravnik ubada pred
vsem s preventivnim delom, ku-
rativo pojmujejo vsi ginekologi 
že za neuspeh lastnega dela. Pre
ventivno delo ločijo nit primar
no, ki združuje poučevanje in 
osveščanje žensk, ter na sekun
darno, kamor med drugim spa
da tudi preventivni pregled ce
lic v brisu materničnega vratu ... 

Leta 1997 so v okviru Minis
trstva za zdravje. Zavoda /a 
zdravstveno zavarovanje in On
kološkega inštituta v ljubljanski 

regiji uvedli pilotski projekt 
Z O R A (Zgodnje Odkrivanje 
predRAkavih sprememb mater
ničnega vratu). Projekt Z O R A 
zajema vse ženske v starosti od 
25 do 64 let, ki v zadnjih treh 
letih niso opravile ginekološke
ga pregleda in odvzema brisa. 
Na dom bodo ali pa so že pre
jele povabilo na pregled, kje in 
kdaj naj se zglasijo oz. se dogo
vorijo s svojim ginekologom. 
Čeprav je Slovenija ena izmed 
redkih držav, ki jc po letu 1960 
omogočila vsem ženskam redne 
preventivne ginekološke pregle
de in preglede citoloških brisov, 
se zbolevanje za rakom mater
ničnega vratu od leta 1980 ne 
zmanjšuje, pri mlajših od 54 let 
pa SC celo povečuje. Vsako le
to za rakom materničnega v a 
lu /boli okrog 170 žensk, leta 

Ginekologinja Helena Istenič opo
zarja ženske na nujnost rednih pre
ventivnih ginekoloških pregledov. 

sprememb materničnega vratu 
je bolj preprosto in uspešno kol 
zdravljenje že napredovale bo
lezni. Raziskave kažejo, da se 
predrakavc spremembe mater

ničnega vratu razvijajo v raka 
postopno več let. Prav zaradi 
tega zadošča pregled citološke-
ga brisa vsako tretje leto. Zato 
ginekologi vsaki ženski svetuje
jo, da opravi ginekološki pregled 
in test P A P najmanj enkrat v 
treh letih, če pa v vmesnem ča
su nastanejo celične spremembe, 
jih naslednji pregled odkrije, ko 
so pri veliki večini še v najzgod-
nekši obliki. 

Pomembno si je zapomniti, 
da je bolezen v začetnem sta
diju povsem ozdravljiva in se 
praviloma ne ponovi več, ko pa 
bolezen že napreduje, je na ža
lost neozdravljiva. Da bi prepre
čile žalostni konec, se lahko 
zglasite na povabilo v Zdrav
stvenem domu Kamnik in Gine
kološki ordinaciji gospe Istenič 
ali pri svojem ginekologu. Gos
pa Istenič je že tretje leto vsak 
četr tek od 12. do 13. ure na vo
ljo vsem povabljenim po progra
mu Z O R A , vendar je rezultat 
bolj nezadovoljiv. Vsak teden je 
povabljenih dvanajst žensk, v 
vseh treh letih pa jih je naen
krat prišlo največ šest, pogosto 
se zgodi, da ni nobene. Škoda, 
saj v tem primeru vsaka posa
meznica lahko z obiskom gine
kologa poskrbi za svoje zdrav
je in prepreči raka na maternič
nem vratu. Z udeležbo in s so
delovanjem v programu boste v 
prvi vrsti poskrbele za svoje 
zdravje, zdravstveni službi pa 
pomagale doseči enega od želje
nih javnozdravstvenih ciljev -
zmanjšali število žensk, ki v Slo
veniji zbolijo ali celo umrejo za 
rakom materničnega vratu. 

BOJANA K L E M E N C 

PETDESET LET S ČEBELAMI 
Že leta 1951 je Janez Tičar začel spoznavati življenje čebel. Lju

bezen do te marljive živalce mu je vcepil stric Franc, ki je s čebela
mi živel že dolgo časa. 

Z Janezom smo se srečali pri 
njegovem čebelnjaku na V i n 
skem vrhu v Tunjicah v bližini 
Zdravilnega gaja. S svojo druži
no živi v Kamniku na Vegovi S( 
je upokojenec, saj je kar 35 let 
delal pri Kočni kot šofer. 

Velik čebelnjak ima že več 
kol dvajset let postavljen na le
pem kraju na vrhu grička. Prej 
je čebele vsako lelo vozil na pa
šo v različne kraje. 

Lepo urejen čebelnjak z elek
triko že na videz kaže na um
nega in skrbnega čebelarja. Ob 
začetku našega pogovora je Ja
nez poudaril, da sta red in čis
toča pri čebelah temeljno pra
vilo za preživetje čebeljih dru
žin. Trenutno ima 34 panjev, 
kar mu daje polne roke dela. 
Goji samo čistokrvno kranjsko 
sivko. Vse čebele so izredno 
pridne delavke in med nabira
jo od meseca marca do avgus
ta, v ostalih mesecih pa jih je 
potrebno branili, tla zdrave pre
živijo 

Prideluje cvetlični, kostanjev, 
lipov med in še nekaj drugih 
vrst. Cvetlični med ima prijet
no aromo in jc zelo zdrav. Ja
ne/ se je razgovoril o koristnos-

ki je tudi najbolj nevarna in lah
ko uniči ves čebelji rod. Z red
nim spremljanjem življenja če
bel mu je uspelo, da mu bolez
ni do sedaj niso prinesle preve
like škode. 

Skrbna nega in delo s čebe
lami se šc kar dobro obrestuje. 
Skoraj vsako leto toči med dva
krat, ob dobri letini pa celo tri
krat. Ob zadnjem točenju v av
gustu je potrebno čebelice pri
praviti na zimovanje in jih za-

Zanimivo jc, da čebelar Janez 
votli posebno statistiko od leta 
1976 dalje. Tako je leta 1976 pri
delal na panj 25 kg medu, leta 
1978 10 kg, leta 1989 rekordnih 
40 kg, leto pozneje 13 kg, leta 
1996 le II kg in lansko leto kar 
35 kg malu. 

Po pripovedovanju sogovorni
ka se delo s čebelami poplača 
ob dobri letini, sicer pa je uči
nek dela na meji rentabilnosti. 

V lanskem letu je dobil 15 
matic od Kmetijskega instituta, 
odtlelka za čebelarstvo. 

Za čebelarje predstavlja pose-

Čebelnjak Janeza Tiiarja na Vin
skem vrhu r Tunjicah. 

ben problem rojenje. Skrb vsa
kega čebelarja pri tem je v od
ločitvi ali povečati družino ozi
roma povečati število panjev ali 
pa se odločiti za odstranjevanje 
matičnjakov. Delo s čebelami ga 
včasih toliko angažira, da prespi 
kar v čebelnjaku. 

Kot prizadeven in odličen 
čebelar je Janez Tičar vključen 
v Zvezo čebelarskih družin Slo
venije in je član čebelarske dru
žine v Kamniku, ki šteje približ
no trideset aktivnih čebelarjev iz 
širšega kamniškega okoliša. Ima 
funkcijo predsednika nadzorne
ga odbora. V okviru čebelarske 
družine člani med seboj plodno 
sodelujejo, se seznanjajo z. zdrav
jem čebel in uporabo zdravil, do
govarjajo se o blagovni znamki 
in drugih vprašanjih. 

Okusen med, ki ga naš sogo
vornik pripravlja za prodajo, je 
na vsakem kozarcu opremljen s 
številko in njegovim imenom. 
Prideluje tudi propolis in zade-
lavino pomešano z medom, do
biti pa je mogoče še marsikaj 
drugega. V čebelnjaku ima vso 
potrebno tehnično opremo, ta
ko, da lahko pravočasno in 
učinkovito streže vsem zahte
vam čebel in trga. 

Pri 50-letnem delu s čebelami 
si je pridobil veliko dragocenih 
izkušenj. Prejel je tudi čebelar
sko odlikovanje III. reda Anto
na Janše, očeta slovenskega če
belarstva. 

STANE SIMŠIČ 

Sprejem v frančiškansko skupnost 

Janez Tičar pregleduje izhod čebel iz panjev in ob tem skrbi za red ter čis
točo. 

(i medu in njegovih zdravilnih 
učinkih. Pohvalil se je, da ima 
svojo blagovno znamko, ki jam
či, da je med pristen in i/delan 
v Sloveniji. 

S čebelami mora stalno dela
l i , zlasti mora skrbeti za njiho
vo zdravje, saj so podvržene 
raznim boleznim, zlasti varozi. 

četi krmiti s sladkorno razsto-
pino, ker ta ne kristalizira, pred-
tem pa mora ves med izločiti. 

V zimskem času čebele lahko 
i/lelajo iz panjev na zrak, me
du pa ne nabirajo. Ob dobri le
tini pridela do 6(K) kg medu, po
vprečno pa letno približno 
400 kg. 

Slovesne zaobljube frančiškan
skih bratov Tadeja fngliča (na sli
ki prvi z leve) in Janeza Pape pred 
sprejetjem v frančiškansko druži
no so potekale v soboto zvečer, 
7. oktobra, v kamniški frančiškan
ski cerkvi sv. Jakoba. Množica 
vernikov je cerkev, v kateri jc l>il 
zaradi obnove postavljen gradbe
ni oder. napolnila do zadnjega ko
tičku. Po slovesnem obredu so se 
s stiskom rok pozdravljali z mladi
ma frančiškanoma in jima zaželeli 
sreče in uspehov pri zahtevnem 
študiju teologije in odgovornem 
delu za dobro ljudi. 

Mladi frančiškan Tadej Inglič je 
Kamničan, doma v Samostanski 
ulici 4, poleg frančiškanske cerkve. 
Rodil se je 15. januarja 1977 ma
mi Francki in očetu Tomažu. (Obis
koval jc osno no šolo Frana Al
brehta. V višjih razredih se je na
vdušil za kegljanje in na šolskih 
tekmovanjih dosegel lepe uspehe. 

Pogosto je treniral na bivšem kam
niškem kegljišču, kije bilo v nepo
sredni bližini njegovega doma, le 
cerkev s samostanom je bila vmes. 
Šolanje je nadaljeval na kamniški 
gimnaziji - naravoslovna smer, na
to pa na Teološki fakulteti v Ljub
ljani. V času zadnjega letnika gim
nazije in prvega letnika fakultete je 
prebival v kamniškem frančiškan 
skem samostanu. Zatem jc odšel v 
novinciat frančiškanskega samo
stana na Sveto goro nad Solka
nom, kjer jc eno leto spoznaval živ
ljenje in delo frančiškanov, ki jim 
je osnovno življenjsko vodilo: po 
korščina, čistost in uboštvo. V 
novinciatu je dobil frančiškansko 
obleko habit. Tadej Inglič je talen
tiran glasbeni samouk na orglah, 
saj brez not in glasbenega pred
znanja na ta instrument lepo igra 
pri frančiškanih v Kamniku in 
Ljubljani. Je tudi eden redkih itn-
provizatorjev na orglah. 

T U R I S T I C N O - I N F O R M A C I J S K I 
C E N T E R O B Č I N E K A M N I K 

Tomšičeva 23, 1240 KAMNIK 
T E L : 01/83-91-470, FAKS: 01/83-18-192 

e-mail: infocenter.kamnik@siol.net; http://www.kamnik.s 

KOLEDAR PRIREDITEV 
ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK 
Japljeva 2, Kamnik, tel.: 01/83-17-556, 
zko.kamnik@siol.net 
Petek. 9. novembra, ob 19. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Predavanje ob diapozitivih Indijska Himalaja 
Avtorja: dr. Angelca in dr. Marko Žerovnik 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 
Sobota. 10. novembra, ob 10. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Gremo na vlak - igra za otroke 
Izvedba: Gledališče Unikat 
Vstopnina 500 SIT. 
Sobota. 17. novembra, ob 10. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
Kljukec in pavliha - igra za otroke 
Izvedba: Gledališče Unikat 
Vstopnina 500 SIT. 

SO 

KULTURNI CENTER KAMNIK 
Muzejska pot 3, Kamnik, tel.: 01/831-76-47, 831-76S2 
GALERIJA MIHA MALEŠ 
Glavni trg 2, tel. 839-16-16 
MALEŠEV OTROŠKI SALON 
Sobota. 17. novembra, ob 10. uri 
Izdelovali bomo okvirje iz različnih materialov (s seboj prinesite različne 
kartonske škatle) 
Prispevek za material 300 SIT 

so 

MATIČNA KNJIŽNICA KAMNIK 
Ljubljanska 1, tel.: 01/83-12-597 
Torek. 13. novembra, ob 19. uri 
Predstavitev knjige Disciplinska in odškodninska odgovornost 
delavcev avtorja Dušana Koširja. 
Sreda. 14. novembra, ob 19.30 
Potopisno predavanje Madagaskar 
Predavatelj: David Meli. 
Torek. 20. novembra, ob 19. uri 
Multivizijska predstavitev knjige Preobrazba, avtorica dr. Bojana Boh 
Sreda. 28. novembra, ob 19.30 
Potopisno predavanje Po brezpotjih Aljaske. 
Predavatelj: Lojze Vrankar 

so 

MLADINSKI CENTER KAMNIK 
Šutna 38, Kamnik, tel.: 041/957-609 
V|i9k petek so po 17. uri za mlade odprta vrata - ĆEBELNAKA 
(Sutna 38. nasproti cerkve) 
Če se s prjatli nimaš kam dat, če jih čakaš - jih počakaj na toplem, kjer 
lahko poslušaš muziko, dobiš in daš informacije, spoznavaš vrstnike ... 
Tvoji obiski, ideje in kritike so pri nas DOBRODOŠLI! 

so 
DRUGE PRIREDITVE 
Športna zveza občine Kamnik. 
Odbor za športno rekreacijo. Kaiuhova not 12 
Razpisuje odprto prvenstvo občine Kamnik v namiznem tenisu 
Prvenstvo se bo odigralo v telovadnici na Kajuhovi 12 
v soboto. 10. novembra, ob 9. uri 

Prijave in dodatne informacije sprejemamo v strokovni službi Športne 
zveze občine Kamnik, Kajuhova 12, oz. po telefonu 041/697-978 (Olaf 
Grbec) 
Zadnji rok za prijavo ie petek. 9. 11. 2001. do 15. ure. 

so 

BUDNARJEVA MUZEJSKA HIŠA 
Zg. Palovče 5, tel.: 041/545-580 
Sreda. 14. novembra, ob 17. uri 
Otvoritev razstave - žgana glina 
OPEČNE PREZRAČEVALNE LINE NA GOSPODARSKIH POSLOPJIH IN 
ODPRTINE NA ZIDANIH ČELNIH FASADAH TER UNIKATNE POSODE. 
Avtorica: Irena Kraner iz Maribora 
Budnarjeva muzejska hiša je odprta za ogled ob nedeljah od 14. ure do 
mraka. 
VABLJENI! 

Iz zanimivega pogovora z nje
govo duhovno zelo bogato mamo 
Francko je vseskozi čutiti srečo, 
da se je sin Tadej odločil za po 
klic patra, za katerega je izražal 
telje žc pri petih letih, ko je z ma
mo in starejšim bratom Kitno 
doni redno obiskoval maše v so
sednji božji zgradi n cerkve 
sv. Jakoba. V njej /<• ministrira! 
od prvega razreda osnovne fole 

do svojega dvajsetega leta, ko je 
začet študirati na Teološki fakul
teti. Sinu Tadeju želi, da bi delal 
v korist ljudi in tako izpolnil svo
je poslanstvo, saj meni, da človek 
prinese svoj talent že z rojstvom, 
nato se usmerja in edino prav je, 
da dela v življenju to, za kar je 
pol Hran. 

V FRA M PIJAČ 
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P I S M A - O D M E V I - M N E N J A 

» K d o naj varu je o b č a n e 
p r e d n a s i l j e m « - odgovor 
ob jav l j enemu p i s m u b r a l c a 

V četrtek, 20. septembra 2001, 
ste na 6. strani vašega časopisa 
objavili pismo bralca z naslovm 
»Kdo naj varuje občane pred na
siljem«, ki v določenem konteks
tu potrebuje pojasnila s strani 
Policijske postaje Kamnik. 

Dežurni policist Policijske po
staje Kamnik je bil ob 8.50 ob
veščen, da se je sprožil alarm na 
parkiranem OA na Klavčičevi 
ulici v Kamniku. Na kraj je takoj 
poslal policijsko patruljo. Poli
cista sta na kraju ugotovila, da 
se je na omenjenem OA sprožila 
alarmna naprava in ob pregledu 
vozila nista opazila nobene po
sebnosti, ki bi kazala na vlom v 
vozilo. Preko evidenc je bil ugo
tovljen lastnik vozila, katerega 
sta policista iskala na naslovu 
prebivališča, vendar ni bilo niko
gar doma, tako da se ni dalo 
ugotoviti, kje je lastnik zaposlen 
oz. kje se nahaja, da bi se ga ob
vestilo o sprožitvi alarmne na
prave. To sta policista storila in 
ugotovila že okoli 9. ure in ne še
le po 13. uri kot je napisal avtor 
članka g. KONDA. Ker v ome
njenem primeru ni šlo za kaznivo 
dejanje ali prekršek, policija tu
di kasneje ni ukrepala zoper last
nika vozila Ini z.cikonske podlage 
za ukrepanje). Zavedamo se, da 
je lahko sprožitev alarmne na
prave zelo moteča stvar, vendar 
le-to ne pomeni konkretno nevar
nost oz. ne ogroža življenje in 
premoženje, zato tudi policija ni
ma pravne podlage za vstop v 
stanovanje in druge prostore v 
takem primeru. Prav tako tudi ne 
drži trditev, da so razni kršitelji 
javnega reda in miru policiji 
vcepili strah in zato policisti ne 
ukrepajo. Policisti bomo vedno 
ukrepali v primerih in na način, 
kije določen z zakonom in s po
dzakonskimi akti. 

Glede omenjenega neljubega 
dogodka sporočam, da so za od
pravo takih nevščenosti zelo po
membni dobri sosedski odnosi in 
samozaščitno obnašanje obač-
nov, saj bi sosed lastnika (ki je 
domačin), le tega lahko obvestil 
o neljubem dogodku, da bi ta 
lahko prišel izklopit alarmno na
pravo. V primeru večkratne spro
žitve alarmne naprave na vozilu 
pa bi policisti opozorili lastnika 
vozila, da je njegova alarmna 
naprava po vsej verjetnosti v 
okvari in ne služi več namenu, 
zaradi katerega je bila vgrajena. 

Avtorju omenjenega članka 
g. Alojziju KONDU pa sporoča
mo, da preden napiše članek o 
delu policije, pridobi ustrezne 
točne podatke (ne zavajajoče po
datke), kot je to storil v tem pri
meru, ko je zadevo opazoval sam 
in je policiste opazil šele po 
13. uri in ne tudi okoli 9. ure, ko 
so prvič prišli na kraj. 

DAMJAN PETRIČ 
pomočnik komandirja 

Policijske postaje Kamnik 

B 5 P e r o v o - ne s a m o n o v a , 
p a č p a v e č ko t v e l i k a , č a s u 
p r i m e r n a p o t e g a v š č i n a , k i 
m e j i n a t r aged i j o . 

Spoštovani kolega, arh. Andrej 
Kocjan, 

v vašem članku, objavljenem v 
Kamniškem občanu dne 
18. 10. 2001 poskušate prepriča
ti javnost, predvsem pa stroko o 
kvaliteti, strokovnem pristopu ter 
»oh in sploh« neverjetno posre
čeni urbani si ično-arhitektonski 
rešini sprememb ZN B5 Perovo 
• rezultati so že vidni (Glej objekt 
nasproti gostilne Bevc). 

Kot avtor zazidalnega načrta 
ZN Perovo izpred cca petnajst let 
in na osnovi študij, ki so bile tak
rat opravljene, si upam trditi, da 
je vaša strokovna rešitev (soav-
torska - kot sami navajate) veli
ka potegavščina, če ne tragedija. 
Predlog je zgrešen, komercialno 
obarvan t skomercializiran) in ni
ti blizu strokovni, pretehtani re
šitvi, ki bi temeljila na sodobnih 
urbanistično-arhitektonskih izho

diščih. Preseneča me, saj vas kot 
arhitekta cenim, da ste si dovolili 
tak nestrokoven in nepopravljiv 
spodrslaj. Višinski gabariti so 
več kot neprimerni, objekti so po
tisnjeni praktično na Ljubljansko 
cesto, vedute in prečudoviti po
gledi na mesto in okoljno hribov
je vas ne zanimajo(l), prometne 
rešitve so nesprejemljive itd., da 
o programu ne zgubljam besed. 
Kamnik ima oz. je imel na prebi
valca že pred leti največ prodaj
nih površin. Kod bo potencialni 
kupec (ob Ljubljanski cesti) gle
de na mesto, ki ga Kamnik zavze
ma v Sloveniji po prihodku na 
prebivalca? Mestno jedro je 
opuščeno, prazno - ustvarjati 
»novo mestno jedro« na razdalji 
cca 500 m je popoln nesmisel - to 
spada drugam - mogoče ob ob
voznico (če sploh?). 

S spremembami ZN 5 Perovo v 
celoti in za večno uničujete am-
bientalne kvalitete, kijih nudi do
stop v mesto po Ljubljanski ces
ti, žal, kolega, to so dejstva. 
Ustvarjate »velemestno« ulico -
vizualno prepreko, ki onemogoča 
kakršenkoli človeški stik z nara
vo okoljem itd. ter nas posiljuje 
Z nesmiselnim, banalnim potroš
ništvom. 

TOMAŽ VERBOLE, 
univ. dipl. inž. arh. 

P o j a s n i l o s v e t n i š k e 
s k u p i n e S D S -
s o c i a l d e m o k r a t s k e s t r anke 
v zvez i z n e g a t i v n i m 
m n e n j e m o k a n d i d a t k i z a 
ravna te l j i co O s n o v n e šo l e 
Š m a r t n o v T u h i n j u 

Glede na članke, ki so bili ob
javljeni v Kamniškem občanu in 
tematiko na sestankih Sveta star
šev in Učiteljskega zbora, se 
svetniška skupina SDS in naši 
posamezniki svetniki omenjajo 
kot glavni krivci za negativno iz
glasovano mnenje občinskega 
sveta. Zato želimo ponovno obra
zložili stališča, kijih je zastopa
la naša svetniška skupina na se
ji Občinskega sveta. 

Naša svetniška skupina na 
strokovno delo edine kandidatke 
go. Jožice Hribar ni imela pri
pomb, kar smo v razpravi tudi 
povedali. Imeli smo pripombe na 
slabo sodelovanje vodstva šole s 
krajevnimi organizacijami in 
društvi, kar pa za socialdemo
krate ni sprejemljivo. Posebno je 
to pomembno na podeželskih šo
lah, kar pa Osnovna šola Šmart
no prav gotovo je. Menimo, da je 
šola tista, ki bi morala biti po
budnik dejavnosti tudi izven šole, 
kar je opaziti le na nekaterih po
družnicah Osnovne šole Šmart
no. 

V razpravi na seji so bili ena
kega mnenja tudi svetniki iz dru
gih svetniških skupin, kar se je 
odrazilo tudi pri glasovanju. 
Kljub temu, da smo druga naj
večja stranka, smo v tem manda
tu v opoziciji. Vendar se odgo
vorno zavedamo, da smo dolžni 
opozoriti na napake in nepravil
nosti, kijih zaznavamo v okolju, 
kjer živimo in delujemo, saj to od 
nas pričakujejo tudi volivci, ki so 
nam zaupali svoj glas. S tem na
činom delovanja bomo nadalje
vali tudi v prihodnosti. Upamo 
pa, da boste prizadeti našo kriti
ko vzeli kot dobronamerno in 
konstruktivno. 

SVETNIŠKA SKUPINA 
SDS 

K a m z n a š i m i o t r o k i ? 

Država nam je v ustavi zago
tovila pravico do zdravega živ
ljenjskega okolja (72. člen) ter 
se obvezala, da bo z različnimi 
okoljskimi zakoni poskrbela za 
varstvo le-tega. Slovenija je 
med drugim sprejela t. i. kjotski 
protokol, ki predvideva zmanjša
nje izpusta škodljivih emisij v 
ozračje v prihodnjih letih. 

Do tu vse lepo in prav, na pa
pirju je torej v naši državi okolje 
zavarovano najmanj toliko kot, 
če se malo pošalimo, kočevski 
medvedi. A gre Zgolj za črko na 

papirju, v resnici lahko v Slove
niji z. naravnim okoljem vsakdo 
počne, kar se mu zaljubi. To pa 
na svoji koži več kot dobro obču
timo prebivalci Duplice pri Kam
niku. 

Zgodba je že nekoliko oblede
la, saj je bilo v lokalnem časopis
ju o tej tematiki prelitega ž.e na 
litre črnila, podobne zgodbe pa 
se dogajajo še marsikje po deže
li na Sončni (in umazani) strani 
Alp. Zasebno podjetje (Piroliza 
d. o. o., ki se mu je kasneje pri
družilo še podjetje Tisa d. o. o.) 
je pred leti kupilo od propadlega 
družbenega podjetja (Stola 
Kamnik) kotlovnico in dimnik. 
Podjetje je začelo z »ekološkim« 
kurjenjem z »biomaso« in od te
daj se iz dimnika z manjšimi in 
večjimi presledki kadi črn in sm
rdeč dim. 

Vendar ta dimnik ne stoji kjer
koli, ampak v neposredni bližini 
stanovanjskih naselij, šole in ne
kaj enot kamniškega vrtca. Oko
liški prebivalci se pritožujemo, 
razburjamo, protestiramo in 
hkrati nemočno vdihujemo raz
lične škodljive pline iz dimnika, 
ki nas spominja na prizore iz so
cialističnih železarskih mest. 
Marsikomu v posmeh lastniki go
vorijo o podjetju, kot o toplarni, 
ki za kurjenje uporabljajo zgolj 
lesno biomaso, izgleda pa, da 
ogrevajo izključno ozračje. Saj 
vsi ž.e nekaj vemo o učinkih top
le grede in njenih posledicah za 
človeka in okolje. 

Predstavniki obeh zasebnih 
podjetij okoliškim prebivalcem z 
roko v roki z državno okolje-var-
stveno in energetsko inšpekcijo 
zagotavljajo, da so vsi izpusti v 
mejah dopustnega, da je skratka 
vse v najlepšem redu. Prebivalci 
nimamo merilnih naprav, s kate
rimi bi merili, onesnaženost zra
ka, niti za to nismo usposobljeni, 
vendar nam je več kot jasno, da 
črn prah na avtomobilih, perilu 
in na pročeljih stanovanjskih ob
jektov ni neškodljiv. Kakšna ima
mo potem šele pljuča ? 

Država od podjetja seveda 
pobira davek, vsaj upamo, daje 
tako, torej od tega nekaj ima, 
posledice onesnaževanja, ki 
prav gotovo niso poceni, pa je 
ne zanimajo, čeprav jih plačuje 
iz »svojega« ali bolje davkopla-
čevalskega žepa. Prebivalcem, 
ki živimo v okolici dimnika, je 
težko ugotoviti, kakšne so in bo
do posledice vdihavanja ones
naženega zraka za naše zdravje, 
še posebej za zdravje naših ot
rok. Vendar je nesporno dejstvo, 
da takšen onesnažen zrak po
vzroča mnoga pljučna obole
nja, katerih zdravljenje zagoto
vo nt poceni. Ček temu dodamo 
še morebitne bolniške odsotnos
ti zaradi teh bolezni, potem dr
žava lahko hitro izračuna, koli
ko v resnici zasluži s pobira
njem davka takim podjetjem. 
Škodo, ki jo dim povzroča na 
imetju ljudi, pa naj itak rešuje
jo prebivalci sami, zakaj pa ven
dar živijo v bližini takih »ekološ
kih« podjetjij. 

Najbolj boleče pri vsem pa je, 
da so ravno otroci, ki živijo v bli
žini dimnika ali obiskujejo oko
liške vrtce in šole tisti, ki vdihne
jo največje količine raznih škod
ljivih delcev. Brezvestni lastniki 
Pirolize in Tise verjetno svojih 
otrok, če jih imajo, ne bi posla
li v tukajšnji vrtec ali šolo, kaj 
šele, da bi tukaj živeli z. družino. 
Toda skupni usodi vendarle ne 
moremo ubežati, pred posledica
mi onesnaževanja okolja se ne 
more nihče uspešno skriti, pa naj 
živi kjerkoli na planetu. 

Naj zaključim z besedami in
dijanskega poglavarja Seattla, ki 
je že pred stopetdesetimi leti izre
kel besede, ki so še danes več kot 
aktualne. »Največje bogastvo 
rdečega človeka je zrak. Vse ži
vo si deli isti dih - žival, drevo, 
človek. Ta dih je potreben vsem. 
Beli človek pa kakor da ne opa
ža zraka, ki ga vdihuje. Neobčut
ljiv je za smrad, kot kdor je ž.e 
dolgo v smrtnem boju.« 

ROK KRALJ 

Iz torbe Krištofovega 
Pepeta II. 
Namesto pasti na tuhinjski cesti past iz grmovja... 

O bčinski možje so nedavno 
tega sprejeli nov red na 

Vel ik i planini. Vsi so pr ičako
val i , da sedaj k o n č n o sredi 
pastirskih stanov na planini 
skoraj ne bomo več videli av
tomobilske p ločevine . Toda 
kot v posmeh občinskemu od
loku je bilo preteklo nedeljo 
sredi sončne Velike planine Se 
več jeklenih konjičkov, ne do
sti manj kot poleti krav. Mor
da bajtarji mislijo, da so ob-
činarji mislili samo na pastir
je, ki bi smeli gor pripeljati 
le stare pastirje in morda 
kdaj kako Struco kruha zanje. 
Tudi sto odlokov ne bo nič 
pomagalo, če ne bodo občin
ski redarji kdaj koga res uda
rili po žepu. 

Polna usta so nas o promet
ni varnosti, vendar tudi tu 

vse skupaj ostaja le na papirju. 
O tem nas lahko zelo lepo po
uči zadnji primer postavitve ve
likega ali kakor pravijo jumbo 
reklamnega panoja sredi križiš
ča pri Šolskem mostu. Sedaj bo 
za voznike bolj pomembno kot 
semafor, dogajanje na platnu, 
kjer se bodo prikazovale taksne 
in drugačne lepotice. Kdo jih ne 
bo pogledal, prej kot rdečo luč 
na semaforju. Čc pa bo zaradi 
tega treščilo, je pa vprašanje za
se, ki se lastnikov reklamnih pa
nojev ne tiče, prav gotovo pa se 
tiče tistih, ki k njihovi postavitvi 
dajejo soglasje. To pa je že dru
ga zgodba... 

Na tuhinjski cesti pri Buču je 
do nedavnega past za voz

nike, posebej v deževnih dneh, 
predstavljalo neprimerno cestiš
če, saj jc marsikdo od neprevid
nih voznikov zapeljal v obcest
ni jarek. Sedaj pa, kot pravi 
šmarski mali župan in občinski 
mož, grozi voznikom nova past 
- radarska kontrola iz grmovja 
za vse, ki tu vozijo več kot 
50 km na uro. Zato predlaga 
povišanje hitrosti na 70 km na 
uro. V redu, kaj pa čc bodo po
tem Štajerci pritisnili plin na 90 
ali celo 100 km. A l i bo potem 
past v grmovju šc vedno nepo
trebna...? 

K amniški špor tni klubi v 
zadnjem času menjavajo 

pokrovitelje kot srajce. Zakaj pa 
ne, vsaka srajca se enkrat raztr
ga ali pa gre iz mode. Pa še vsak 
žakelj se enkrat izprazni, l a k o 
je pulferfabrika pod svoje okri
lje sprejela tenisače, stahoviški 
kamnolom pa odbojkarje, trenut
no pomembne ali zanimive dr
žavne prvake. Upajmo, da bodo 
tenisači odslej bolj eksplozivni, 
za odbojkarji pa naj bi se tudi 
v prihodnje kadilo... 

P red nekaj dnevi pa se je ka
dilo tudi v Tuhinjski dolini. 

Kamniški občinski možje in že
ne namreč niso potrdili ravna
teljice njihove šole. Zdi sc, da so 
kamniški meščani tudi tako po
kazali, da jc najbolje, če Tuhinj-
ci ustanove svojo občino, poleni 

bodo v njihovih rokah tudi to
vrstne težave... 
Sicer pa pravijo, da se Tuhinj-
cem nekaj zapleta tudi na oni 
strani Kozjaka, kjer naj bi se 
pp mnenju Motničanov in Špi-
taličanov nehala Tuhinjska do
lina in začela Motniška dolina 
ali dolina Motnišnice. Saj imamo 
mi čisto drugo narečje kot Tu-
hinjci, pravijo. Tudi naš grb ne 
more bili tuhinjska smetišnica, 
pač pa samo naš polž ali tisoč
letni po vsem svetu znani pri
tlikavi nosorog. Pa taka razmiš
ljanja bojda niso povsem iz tr
te zvita, posebno, če so se v 
Bruslju res ž.e domenili, da bo 
imela Slovenija tri dežele in da 
bo meja med Štajersko in 
Kranjsko na vrhu Kozjaka... 

Naš poslanec Maksi je res ta 
ko aktiven, da bo kmalu 

kriv za vse, kar je kje narobe. 
Ondan ga je magični opozicijski 
tednik proglasil kar za angela 
varuha kamniškega Kozoroga, 
kjer naj bi Maksi želel ohraniti 
butično lovstvo, menda tudi za
lo, ker se mu toži po nekdanjih 
časih, ko je bila v Kozorogu 
glavna finančnica njegova mama 
Rozika. Menda je narobe tudi 
to, da bo konec leta po spre
membi zakona o gozdovih Ko
zorog pristal v naročju Zavoda 
za gozdove. Ja, dragi Maksi, zdaj 
je pa najbolje, da se čimprej 
vključiš med Kozorogove jagre... 

KRIŠTOFOV P K P E II. 

G R A F 1: ŠTEVILO OBISKOV V SPLOŠNIH A M B U L A N T A H 
L E T A 1999 GLEDE NA L E T O 1991 
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Poročilo o zdravstvenem stanju občanov 
Občine Kamnik lahko razumemo tudi tako 

Na seji občinskega sveta, 
25. aprila 2001, so občinski 
svetniki slišali poročilo o 
zdravstvenem stanju občanov 
občine Kamnik. Čefjrav so bi
li podatki za občino Kamnik 
osupljivi, je kmalu vse potihni
lo. Na Duplici že več let ojjo-
zarjamo na problem onesna
ževanja in njegovega vidiva 
na zdravje ljudi. Onesnaže
valci in inšpektorji trdijo, da 
je vse v zakonsko določenih 
normativih in s tem škodljiv 
vfAiv na zdravje ljudi nikakr
šen. Od zdravstvene Inspekto
rice smo celo dobili odgovor, 
da za jjrobleme onesnaževa
nja ni pristojna. Za ukrepanje 
potrebuje diagnozo zdravni
ka. 

Po Sloveniji krožijo infor
macije, daje v mestu, ki leži v 
naročju kamniških jdanin, s 
l)relcjx> kuliso alpskega sveta 
v ozadju, zrak. najbolj ones
nažen. Sedaj tudi v Trbovljah, 
Velenju, Šoštanju, Anhovem, 
... dihajo kvalitetnejši zrak. To
da lam imajo na/jrave, ki stal
no spremljajo količino emisij 
v zraku. Za Kamnik, se to ne 
splača. Vsak ima na svojem 
dvorišču prostor ali kot, kjer 
mu stoji smetnjak, gnojišče ali 
kup smeti. Ta prostor je na ta
kem mestu, da odj>adki s svo
jimi emisijami čim manj vpli
vajo na celotno dvorišče. Če 
imamo našo ljubo Slovenijo 
kot eno dvorišče, je več kot 
očitno, da ima Slovenija ta le-
l>i kol za »smetišče«, kamor po
riva ekološko sporno industri
jo. Rezultati v poročilu 0 
zdravstvenem slnaju občanov 
občine Kamnik to več kot potr
jujejo, 

Od leta 1999 je obisk pri 
Splošnem zdravniku v občini 
Kamnik narasel za neverjet
nih 282%, povprečno v Slove
niji za 167% (graf 1). Pri 
j)redšolskih otrocih bi lahko 
povezovali vjjlive onesnaže
vanja na njihovo slabšo od
pornost, saj je injekcijskih in 
parazitarnin obolenj za 5,2% 
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več kol v ljubljanski regiji, />ri 
drugih boleznih je slanje bolj
še kot drugod v ljubljanski re
giji (graj 2). Dolgotrajen 
Vpliv onesnaženja zraka se 
pokaže prf šolskih otrocih in 
mladini, kjer jc bolezni dihal 
v kamniški občini za 7,2%) več 
kot V ljubljanski regiji, jm dru
gih skupinah bolezni ni večjih 
razlik (graf 3). Podobna sli
ka je v skupini odraslih, kjer 
zopet izstopajo bolezni dihal 
(graf 4). ljudje na kamniš
kem so sami ojtazili, da je 
med njimi veliko ljudi z neo-
jdazmami ali\>o domače, z ra
kastimi tvorbami nenevarnih 
in nevarnih oblik. Poročilo o 

zdravstvenem stanju obča
nov občine Kamnik to samo 
potrjuje, saj je lakih primerov 
v kamniški občini za skoraj 
4% več kot v ljubljanski regiji 
(graf 5). 

Prej)rost izračun pokaže, 
da je v občini Kamnik s pri
bližno 26. ooo prebivalci <>d le
ta 1991 do 1999 zbolelo za 
rakom približno 1040 ljudi 
več kol bi jih sicer, če bi bila 
obolevnost enaka kot v ljub
ljanski regiji. Enak izračun 
lahko uporabimo za bolezni 
dihal pri šolskih otrocih in 
mladini. Koliko več naših ot
rok je bilo prizadetih, izraču
najte sami. To ni zanemarljiv 



V Tuhinjski dolini so se odzvali na mnenje občinskega sveta o kandidatki 
Jožici Hribar za ravnateljico šole 

V ozadju osebne zamere in politika...? 
Ravnateljica Hribarjeva jc 

na predlog Toneta Rajsarja 
najprej dokaj o b š i r n o spre
govorila o sodelovanju šole z 
okoljertl (o tem so najbolj 
k r i t i č n o razpravljali nekate
ri o b č i n s k i svetniki ob ob
ravnavanju mnenja k predlo
gu za ponovno imenovanje 
ravnateljice). M e d drugim je 
dejala, da se šola sodelovanju 
z loka ln im okol jem ne mo
re izogniti, saj je to pogoje
no že z vkl jučevanjem pred
s tavn ikov oko l j a v organe 
šole, vse večji pomen pa ima 
tudi vkl jučevanje staršev. So
delovanje poteka na dveh 
ravneh: na ravni sodelovanja 
z vsemi K S in na ravni so
delovanja z ož j im okol jem, 
to sta K S Š m a r t n o in K S 
Pšajnovica. Sodelovanje se je 
zače lo žc pred ustanovitvijo 
šo le in sicer p r i u s p e š n e m 
reševanju vprašan j prevozov 
otrok v šolo, dodatnih pre
vozov v mnoge zaselke, ure
janje o b r a č a l i š č , p l u ž e n j e 
snega, s sofinanciranjem od
prtja šo le in sodelovanjem 
pri samem odprtju. Ravnate
ljica je po odprtju šole skl i 
cala sestanek predsednikov 
svetov K S , se j im zahvalila 
za u s p e š n o p o m o č in ponu
dila sodelovanje šole pr i de
lu in nalogah KS. Naš te la jc 
š tevi lne primere sodelovanja 
šole na priredi tvah v okv i ru 
posameznih K S , sofinancira
nja letne šole v naravi, h ka

teri so prispevale vse KS, so
delovanje šole v čisti lnih ak
cijah in podobno. Posebej je 
poudari la dejavnost šole za 
u č e n e c z nads tandardnim 
programom, kot so dodatne 
izvenšo l ske ponudbe raznih 
t e ča jn ih ob l ik u č e n j a tujih 
j ez ikov , r a č u n a l n i š t v a in 
plesnih vaj. Šola b r e z p l a č n o 
daje na voljo prostore Glas
beni šoli, kjer se v dislocira
nem odde lku glasbeno i z 
obražu j e jo učenci iz Tuhinj
ske doline. Šola pa je odpr
ta tudi za druge dejavnosti, 
kot so aktiv k m e č k i h žena , 
ki ima v šoli svoje kuharske 
delavnice, pevski zbor Mav
rica s predhodnimi vajami in 
vsako le tn im k o n c e r t o m v 
prostor ih šole, i td. 

Šola dobro sodeluje tudi z 
društvi, kot so Gasilsko društ
vo in Gasilska zveza Kamnik 
(usposabljanje učencev in tek
movanje Mladi gasilec). Špor t 
no d r u š t v o Š m a r t n o (vzdrže
vanje igrišča itd.). Kot pravi 
Hribarjeva, pa se sodelovanje 
s Š p o r t n i m d ruš tvom zaplete, 
ko vmes poseže sam predsed
nik sveta K S Šmar tno . N a se
stanku s predstavniki K S in 
Š p o r t n e g a d ruš tva je bila i z 
ražena želja po b r e z p l a č n e m 
najemu telovadnice kot kom
penzacija, ker na š p o r t n e m 
igr išču s k a č e j o tudi o t roc i 
drugih KS. Na podlagi doku
mentov ministrstva za šolstvo 
in špo r t je ustanovitelj (Ob

čina Kamnik) zapisal, da rav
natelj šole ne more b rezp lač 
no oddajati prostorov zuna
njim uporabnikom. Pozneje 
(maja lani) je Š p o r t n o d ruš t 
vo dostavilo šoli popis dotra
janih rekviz i tov na igrišču z 
namenom, da bi šola sofinan
cirala obnovo, vendar brez 
p r e d r a č u n o v . 

V svoji obsežni obrazložitvi 
jc Hribarjeva naštela še mno
ge druge oblike sodelovanja 
šole z okoljem, kot so odziv 
na pobudo lovcev v akciji za 
čiščenje okolja, sodelovanje z 
o b m o č n o organizacijo Rdeče
ga križa pri sprejemu prvo-
š o l č k o v med mlade č l ane 
R K S , z Medžupni j sko Karitas 
pri dodeli tvi sredstev za uč
benike in delovne zvezke za 
učence iz socialno og rožen ih 
d ruž in , ob njihovem dobro
delnem koncertu je sodeloval 
šolski pevski z b o r S o n č k i , 
dobro jc sodelovanje z žup
nijskim uradom Š m a r t n o pri 
usklajevanju časa šolskega po
uka s časom verouka, šola je 
organizirala tudi regijsko tek
movanje Mlad ih tehnikov in 
podobno. 

N a pr ipombo svetnika M i 
ra Petka (SDS) na seji obč in 
skega sveta, da šola ne sode
luje s krajem in z druš tv i , je 
Hribarjeva dejala, da bi bilo 
bolje, če »ncsodclovanje« šo
le z okol jem predstavi sam 
predsednik K S Šmar tno , svet
nik iste stranke. 

podatek Ob tem si- sprašuje
mo, zakaj ni bilo večjega odzi
va na tako poročilo s strani 
občinskih organov, organov 
zdravstvenega varstva in var
stva okolja. Se grozljivejše po
stanejo številke, ko vidimo, da 
je vsa industrija koncentrira
na v ozkem pasu od Stahovice 
do Šmarce, kjer živi približno 
dobra polovica vseh prebival
cev občine Kamnik. Starejši se 
vozijo na delo v Kamnik in 
druge kraje in nosijo lako po
sledice s svojih delovnih mest 
kot okolja, lakaj lahko reče
mo, det so podatki porazdelje
ni tudi na ostale dele občine, 
kjer nimajo industrije. Druga
če jc pri otrocih in mladini, 
kjer otroci iz Tuhinjske doline, 
Stranj. Gozda, Črne, Tunjic, 
Vranje Peči, Podgorja in Volč
jega /'otoka pravgotovo niso 
tako obremenjeni z Vplivi 
onesnaževanja okolja kol ot
roci v pasu ob reki Kamniški 
Bistrici. V teh številkah lahko v 
glavnem vidimo otroke, ki ži
vijo na področju, kjer je naj
več industrije. Strokovnjaki in 
inšpektorji trdijo, da črn dim, 
ki se vali iz dimnika bivšega 

delcev. Toda, kdo lahko zatr
di, da ti delci ne pridejo v plju-
ča in tam dražijo mlado tkivo 
in mlad organizem. S tem" 
vpliva na slabšo odpornost or
ganizma in večjo ohču/ljivosl 
za infekcije in injestacije 
(okužbe s paraziti). Stalno 
draženje povzroči preobčutlji
vost na tovrstne agense (aler
gije) in povzroča večjo mož
nost obolenja na dihalih 
(bronhitisi). Tu ni samo dim 
iz dimnika, kjer kurijo desne 
ostanke«. Tu so potem še dra
žeči plini, kijih čedalje pogos
teje zaznavamo v zraku. Na 
območju nekdanjega Stola je 
nastalo veliko novih podjetij 
in obrtniških delavnic, kjer se 
izvajajo različne dejavnosti, 
mnoge med njimi z vplivom 
na okolje brez ustreznih varo
valnih naprav. Naj omenim 
še Titan, Alj>rem, lakirnica pri 
Alpremu, farmaJata, Menina, 
KI K,... in še bi lahko našteva
li. 

obremenitev okolja je res 
ogromna. To poskušamo na 
Duplici, kol tudi Zeleni Slove
nije iz Kamnika, dojiovedali 
pristojnim že nekaj časa. Po
vsod naletimo nagluha ušesa. 
Ustavne pravice, pravice do 

zdravega življenja, dolžnosti 
katere imajo podjetniki, da 
fjroizvodnjo uredijo lako, da 
tre bo vpliva na okolje in ljudi, 
... vse to, kot daje napisano v 
posmeh nam, ki moramo Ir/ie-
ti posledice take gospodarske 
ureditve. Mi trjrimo posledice, 
podjetniki pa zaradi neupo
števanja načela varovanja 
okolja proizvajamo večje do
bičke. Daje zmeda popolnej
ša, poskrbijo inšpektorji s svo
jimi ugotovitvami, j>ri katerih 
izpademo grešni kozli občani, 
saj je vse v mejah dovoljene
ga. Povzdigniti je potrebno 
glas, da se jasneje sliši naša 
zahteva za življenje v človeka 
vrednem okolju. Drugače bo
mo izginili po bolnicah in po-
kopališčih, Poznan je vic, ki 
pravi, da če se hočeš nekoga 
lepo počasi rešiti brez posle
dic, mu kuhaj kavo. Mi pravi
mo, kupi mu stanovanje na 
Duplici. 

KOMISIJA ZA NADZOR 
PIROLIZED. O. O., 

PRI KS DUPLICA 

Stolu, i/c Vpliva na zdravje, 
kjer je dim sestavljen iz večjih 
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Okoljevarstvena 
problematika 
na Duplici tudi 
na internetu 

KS Duplice jc ob pomoči 
nekaterih krajanov postavi
la svojo stran na internetu, 
kjer se lahko podrobneje se
znanile s problematiko 
onesnaževanja okolja na 
Duplici. Predstavljeno je 
onesnaževanje zraka »stolo
ve sežigalnice«, last družbe 
Piroliza d. o. o. in proble
matika bodoče lakirnice 
podjetja Ambrož. Stran vam 
omogoča aktivno sodelova
nje z vašimi mnenji, pripom
bami, pritožbami in pohva
lami, pole?; tega l>o lahko na 
tej strani dobile ludi obra
zec za prijavo inšpektorju. 

Naslov strani je: 
WWW. ZELENI-DUPU-
CA.ORG 

Komisija za nadzor Piro-
lize d. o. o. pri KS Duplica 

Udeleženci več kot dveurnega pogovora v Osnovni šoli Šmartno v Tuhinju so vsestransko osvetlili delo te šole in 
njene ravnateljice Hribarjeve in ji dali polno podporo za bodoče delo. 
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Z d o k a z i z a v r n j e n i o č i t k i 

Glede oči tka svetnice Mar
jete Humar (NSi), da šola ni 
sodelovala pri organizaciji Pa-
glavčcvega simpozija, je Mar
tina Tomšič , vodja aktiva za 
slovenščino in mentorica pro
slav in prireditev na šoli, po
vedala, da se je na pobudo 
ravnateljice sestal aktiv uči te
ljev s l o v e n š č i n e , kjer so se 
glede na to, da je organizira
nje takega simpozija zelo od
govorna naloga, za kar pa je 
na voljo premalo časa, znanja 
in izkušenj , odločili , da bodo 
po svojih m o č e h pomagali in 
sodelovali na simpoziju. Kot 
je povedala Hribarjeva, se je 
tega simpozija udeleži lo pet 
učitel jev iz OŠ Š m a r t n o . 

K o jc Jožica Hribar odgo
varjala na očitek, da kljub ob
ljubi ravnateljice, da bodo 
učenci šole sodelovali ob od
prt ju spominskega parka v 
Smartnem, vendar pa tega 
sodelovanja ni bilo, je pouda
rila, da šole ni n ihče povabil 
k sodelovanju, kljub temu pa 
se je sama udeležila odprtja. 
Zavrnila je tudi oč i tke , da ni
so predlagali učencev za Zo
isove št ipendiste , saj je leta 
1998/99 dobil Zoisovo št ipen
dijo eden od dveh predlaga
nih učencev, leta 1999/00 so 
dobil i š t ipendi jo vsi trije pri
javljeni učenci in leta 2000/ 
01 vseh pet predlaganih učen
cev. 

Sodeč po razpravi v občin
skem svetu, po mnenju H r i 
barjeve za svetnike sploh ni 
pomembno, k a k š n a j c kot 
učiteljica in kot ravnateljica, 
dotaknil i so se predvsem so
delovanja šole s krajani, ki je 
v e č i n o m a vezano na njen 
prosti čas. Dodala je še, da 
sta na lokalni ravni predvsem 
dva mehanizma, ki c iv i ln i 
d r u ž b i o m o g o č a t a vp l iv na 
šolo. T o sta svet s t a r š ev in 
svet šole. Kamniški občinski 
svet pa je dodal še tretjo, to 
je pol i t iko. Dodala je še, da k 
vodenju šole sodila tudi ravna-
teljevo sprejemanje odgovor
nosti za svojo šolo in pogum 
znati reči ne. ko okolje postav
lja zahteve, ki preveč posegajo 
v delo šole. Tokrat mora OŠ 
Šmartno enotno s svetom zavo
da, svetom staršev, učiteljskim 
zborom in predsedniki svetov 
KS reči svoj ne občinskemu sve
tu in še prav posebej g. Rajsar-
ju, je na koncu dejala Jožica 
Hribar. 

Tone Rajsar, predsednik 
sveta K S Š m a r t n o in občinski 
svetnik (SDS), je med drugim 
dejal, da svet K S ni dajal no
benega mnenja o predlogu za 
ravnateljico, ker ga o tem ni 
n i h č e p o v p r a š a l , da pa so 
svetniki dobil i predlog na sa
mi seji o b č i n s k e g a sveta in 
kako Petek in Humarjcva ar
gumentirata svoje trditve na 
o b č i n s k e m svetu, pa naj H r i 
barjeva vpraša njiju. Sam na 
seji občinskega sveta ni govo
ril, glasoval pa je po svoji ves

ti. Dodal je Se, da jc želela K S 
s sodelovanjem šole na željo 
mladih urediti š p o r t n o igriš
če , k i je last K S in da je K S 
vsako leto tudi materialno 
podprla šolo v naravi, vendar 
o teh sredstvih ne o d l o č a 
Rajsar, jc dejal in nato odšel, 
kot je dejal, na nek drug se
stanek. 

S m o l n i k a r : V ozadju 
osebne zamere i n p o l i t i k a . . . 

Zupan Tone Smolnikar jc 
menil , da ta sestanek ni bil 
potreben, ker javnost vc, kak
šno vlogo ima šola, učitelji in 
ravnateljica, da gre v tem pri
meru oč i tno za osebne zame
re, vendar naj bi iz muhe ne 
delali slona in se vdajali pre
velikim emocijam. Poudaril je 
še, da sedanje vzdušje v ob
č i n s k e m svetu že nakazuje, 
da se bližajo o b č i n s k e volit
ve in da bodo poleg ostalih 
zapletov v zadnjem času ver
je tno tudi vel ike t e žave s 
sprejemanjem o b č i n s k e g a 
p r o r a č u n a za prihodnje leto. 
Pr i tem je omenil tudi krha
nje sedanje koalicije v obč in
skem svetu. Dejal je tudi. da 
razume globoko prizadetost 
ravnateljice, vendar se je tre
ba zavedati, da gre le za na
gajanje dveh ali treh ljudi. 

Podžupan Tone Hočevar je 
poudar i l , da stranka 
SLS+SKD to šolo visoko ce
ni in da so njeni nasprotniki 
postali zelo dejavni. Prepr i 
čan je tudi, da mora pr i i z 
biri kandidatke odločat i stro
kovnost, nc pa poli t ična pr i 
padnost, kot n e k o č (Hribarje
va je dejala, da ni članica no
bene stranke, kljub nekaterim 
prit iskom, ko je začela peda
goško delo!). 

T u d i po mnenju Antona 
Kamina bi moral bi t i edini 
kriterij za izbi ro ravnateljice 
strokovnost. Povedal je tudi, 
da na sejo komisije za volit
ve in imenovanja ni bil po
vabljen n ihče iz oddelka za 
d r u ž b e n e dejavnosti. Zadovo
ljen pa je, da se je v tem pri
meru celotna Tuhinjska dol i 
na »postavila pokonci« . 

Dosedanje delo ravnateljice 
Hribarjeve sta zelo pozit ivno 
ocenila tudi učiteljski zbor in 
svet staršev (njihova mnenja 
smo objavili v prejšnji števil
ki!). 

Predsednica sveta zavoda 
Olga Drolc je poudarila, da je 
bila ravnateljica Hribarjeva v 
vseh petih letih ocenjena z 
najvišjo oceno, saj po mnenju 
sveta zavoda (oceno spreje
majo s tajnim glasovanjem) 
izjemno presega p r i čakovane 
rezultate. Zato so bili člani 
sveta ogorčen i nad mnenjem 
obč inskega sveta. 

Po mnenju Zdenke Klanč-
nik, č lanice sveta s taršev in 
sveta zavoda, je bila z odlo
čitvijo občinskega sveta šoli 
in ravnateljici povzročena ve
lika moralna škoda. Čudi jo, 
da ni bilo na seji občinskega 

sveta nikogar, ki bi rekel ka
ko dobro besedo za to šolo. 

N a to je Anton Hočevar 
pripomnil , da je na seji spre
govor i l nj ihov svetnik 
(SLS+SKD) D u š a n Jesenik, 
vendar o č i t n o ne dovol j 
prepričl j ivo. Glavno pojasnje
vanje nasprotnikov pozitivne
ga mnenja je potekalo v dru
gem delu razprave, ko se ni 
bilo več m o g o č e prijaviti k 
razp rav i 

P o d p o r a 
v k r a j e v n i h s k u p n o s t i h 

Predsedniki svetov KS 
Pšajnovica (Janez Pestotnik), 
KS ŠpitaliČ (Marko Drolc), 
KS Sela (Milan Hribar), KS 
Zg. Tuhinj (Marjan Drolc) in 
KS Motnik (Janez Trebušak) 
so zelo pozi t ivno ocenili so
delovanje mat ične šole in po
družničnih šol s posameznimi 
kraji. Slišati je bilo pripombe, 
da krajanov za njihovo mne
nje ni nihče vprašal, da naj bi 
v tem pr imeru šlo samo za 
posamezna podtikanja, da so 
podružnične šole (Motnik, Se
la) vraščene v tamkajšne kra
je kot velika d ruž ina in po
dobno. V Motniku jih moti le 
to, da se tol iko s ta ršev odlo
ča, da njihovi otroci že niž
j o stopnjo obiskujejo v 
Š m a r t n e m , saj je šola v Mot 
n iku od l i čna . Ravnatelj ica 
Hr ibar jeva je pojasnila, da 
skušajo tak pritisk na mat ič 
no šolo čimbolj zadržati . Naj
več takšnih primerov so za
beležili z območja podružnič
ne šole Zg . Tuhinj . Da bi 
zmanjšali ta pritisk, so orga
nizirali prevoz učencev v po
daljšano bivanje. Potrebno bo 
doseči , da bi pristojni v sode
lovanju s kra jevnimi skup
nostmi storili vse, da bi č im
več učencev ostalo v svojem 
šolskem okolišu. Na sestanku 
so opozor i l i tudi na pobudo 
staršev za ureditev prehodov 
preko regionalne ceste, ki naj 
zagotovijo varnejšo pot učen
cev v šolo in domov. 

Č e p r a v mnenje obč inskega 
sveta ni od loč i lno za imeno
vanje ravnateljice, vendarle ni 
nepomembno, je dejal Anton 
Kamin. Šola pa je dovol j 
znana po vsej Sloveni j i , da 
pri M S S ne bo nobenih dvo
mov. N a koncu je kljub temu 
ostalo odpr to vprašanje kaj 
storiti, da bi popravili moral
no škodo, ki je bila s tem po
v z r o č e n a šoli in ravnateljici. 
Po mnenju ž u p a n a Smoln i 
karja je dober odgovor na to 
dala razprava, vendar zaradi 
tega nima nobenega smisla 
kogarkoli klicati na zagovor. 
Poli t ika svoje napake ne bo 
popravila. 

Naj bo tudi ta, sicer neko
l iko obširnejš i zapis, prispe
vek k razjasnitvi tega (nepo
trebnega) zapleta in k real
nejši podobi naše najmlajše 
osnovne šole in njenega vod
stva. 

F R A N C S V E T E L J 
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PRISELJENCI (II.) 
Ob praznovanju 50. obletnice Slovenskega planinskega društva - Bariloche 

B a r i l o c h e i n P a s o 

F l o r e s s r e d i p u š č a v e 
Ob prihodu v San Carlos de 

Bariloche se je dan nagibal že 
proti večeru. Postajalo je vse bolj 
hladno, pa tudi veter je močno 
zavijal okrog vogalov. Konec feb
ruarja je v Argentini po letnem 
času kot konec avgusta pri nas. 
Vreme že kaže nadih jeseni. Slo
venski priseljenci, ki živijo v tem 
turističnem mestu, ob jezeru Na-
huel Huapi, pravijo, da jih tam
kajšnja klima močno spominja na 
vremenska dogajanja v Sloveniji. 
No, če je že tako, potem je ven
darle tamkajšnja vetrovnost po
dobna klimi na našem Krasu, 
kjer ob burji zori pršut in dozo
reva teran. 

Sonce vzhaja v Barilochah pri
bližno pet ur pozneje kot v Šlo-

kod ob bregu pa tudi sveže ze
lenega drevja in grmičastega rast
linja. 

Na travniških, bolj ali manj str
mih pobočjih, nad katerimi se na 
zahodnejši strani Patagonije vzdi-
guje večinoma granitno skalovje 
s posameznimi skalnatimi stolpi, 
rastejo ne avtohtoni borovci, jag-
njeta in čilske ciprese, pod kate
rimi se po dežju v simbiozi z nji
hovimi koreninami rade razbo
hotijo gobe, predvsem jurčki. Te
daj pravijo ljudje: »Ne grem na
birat jurčke, grem jih pobi
rat«. Povedo tudi, da v tem, pa 
tudi v ostalem delu Bariloch, ni 
strupenih gob in strupenih kač. 

Za naravni park Nahuel Huapi 
je značilna velika pestrost živ
ljenjskih prostorov. Ogromne po
vršine ledeniških jezer, obdanih 
z naravnimi gozdovi, se dotika-

Po dežju (pada sicer zelo redko) je pod borovci polno jurčkov. Domačini tedaj rečejo: »Ne 
gremo nabirat jurčkov, gremo jih pobirat«. 

veniji, poleg tega je bilo tam ko
ledarsko poletje, pri nas pa zi
ma. Poleg potovalne utrujenosti 
z neprespano nočjo, ko je vož
nja z letalom samo iz Rima do 
San Carlosa de Bariloche trajala 
dobrih 16 ur, smo občutili tudi 
to spremembo. 

Preden se človek odpravi na 
pot, običajno pogleda v nebo, da 
se prepriča o vremenu. »Šajba 
je«, tako radi rečemo lepemu, 
čistemu, jutranjemu nebu in dru
gi dan našega bivanja v Argen
tini je bil prav takšen. Sicer pa 
smo se odpravili proti vzhodu, v 
puščavski svet Bariloch, kjer ve
čino leta prevladuje jasno, pole
ti pa tudi precej vroče vreme. 
Od jezera Nahuel Huapi nas je 
večji del poti spremljala reka Rio 
Limay, ki odvaja vodovje izpod 
ledeniških jezer pod Andami Ba
riloch v Atlantski ocean. 

V reki je veliko postrvi, tudi 
'proizvodnih gojišč postrvi', do
mačini pravijo, da je to pravi raj 
za ribiče in gojitelje rib. Čisto
ča reke in njena modrina, ki je 
sevala iz nje v kontrastu z oko
liškim rjavim puščavskim svetom, 
je ustvarjala nepozabno lepoto; 
podobno kot reka Jordan, ki se 
izliva v slano Mrtvo morje ob 
puščavi Judeje v Izraelu, le da je 
reka Limay polna življenja rib in 
drugih vodnih prebivalcev, pone-

jo prostrane Patagonske stepe, 
kjer močni vetrovi sproti odna
šajo rodovitnejšo prst in z izje
mo pomladi so deževja v jugo
vzhodnem delu parka zelo red
ka. Tu uspeva le nizko grmičev
je, ki ga domačini imenujejo ko-
yron. Sestavljajo ga različne rast
linske vrste, ki se vetru in suši 
upirajo z izredno globokimi ko
reninami. Tudi v tem surovem 
puščavskem okolju se spomladi 
razcvetijo številne cvetnice, ki pri
vabljajo žuželke z omamnim vo
njem po medu. Posebej opazna je 
Mutisija ali črna kraljica, ki zaradi 
izjemne lepote pridobi največ ob
čudovanja obiskovalcev. Stepsko 
rastje daje hrano kar številnim 
rastlinojedom, poleg drobnih se
salcev pa živijo v parku tudi čre
de guanakov, ki pa so v tem de
lu Patagonije redki. Zdesetkali so 
jih lovci, njihovo izginjanje pa so 
močno pospešile tudi številne ovč
je črede, zlasti v 19. stoletju. 

V Patagonski stepi kraljuje pu
ma, ki pa se zelo spretno izogi
ba ljudem in jo je skoraj nemo
goče videti. Zato pa lisice niso 
prav nič sramežljive in kar do
sti jih je. Guanaki so zanje pre
veliki, zato se raje ozirajo po 
drugem plenu. Med potjo smo vi
deli zanimive pianduje, velike pti
ce (po velikosti podobne noju), ki 
ne znajo leteti. Zanje pravijo, da 

so potomke dinozavrov, ki so ži
veli v času, ko so Pampo še pre
raščali prostrani gozdovi. 

Po prehodu čez most reke Li -
may, kjer je zgrajena mogočna 
hidroelektrarna, smo se zapelja
li na makadamsko cesto, ki se vi
je skozi še bolj izrazito puščavo. 
Začutili smo samoto in odmak
njenost pokrajine. Le na območ
ju manjše, leno tekoče rečice, 
smo naleteli na indijansko druži
no, ki si je ob vodi zgradila pre
prosto leseno prebivališče; neda
leč od tod pa na dva mlada ja
hača, ki sta v galopu ob maka
damski cesti poganjala sem in tja 
konja in nas pozdravljala. 

Kmalu zatem smo vstopili na 
območje, ograjeno z bodečo ži
co, imenovano »Paso Florez«, 
kjer se dober kilometer od vsto
pa nahaja zelena oaza z bujno 

cvetočim rastlinjem. 
Ob prihodu nas je 
prijazen gospodar, 
po rodu Nemec, 
potomec posestni
kov, ki so imeli svoj 
čas veliko posestvo 
na kraju sedanje 
hidroelektrarne, po
zdravil in nas pova
bil, da si ogledamo 
»njegov zeleni raj« 
sredi suhe puščave. 

Ker je bilo sredi 
dneva, je sonce 
močno pripekalo, 
zato smo iskali sen
co pod košatimi 
drevesi ravkarije, ki 
ima užitne plodove, 
podobne kostanju 
in se prosto spreha
jali po oazi. Delav
cev posestva ni bilo 
videti. Živina, med 

katero prevladujejo konji in go
vedo, se je sredi vročega dne 
umaknila v zavetje stavb in po
kritih, večinoma lesenih hlevov. 

Ne dolgo po prihodu smo 
vstopili v prijetno ohlajeno lese
no restavracijo, kjer so nas po-' 
stregli z jabolčnikom. Ob boga
to obloženi mizi z značilno ar
gentinsko kuhinjo, pri kateri ne 
sme manjkati 'osado', pečena go
vedina na žaru in druge mesne 
specialitete dušene v vinu ali z 
dodatkom jabolčnega kisa, smo 
preživeli preostanek popoldneva. 
Ob pogrnjeni mizi pa je najlep
ši pogovor. Pogovarjali smo se o 
življenju na samotnih 'stancijah' 
ali domačijah, kamor so se nase
lili ljudje iz različnih delov sve
ta, vsak s svojo osebno zgodbo 
in iskanjem življenjskega prosto
ra. Tako zanimive so bile te živ
ljenjske zgodbe, da nam je bilo 
težko oditi. Prijetnim gostiteljem 
pa smo se oddolžili še s sloven
sko pesmijo, 'za vsakega po eno', 
od pridnih kuharic, točajke, gos
podinje in gospodarja. 

Povratek v Bariloche, sicer po 
isti cesti, nam je nudil povsem 
drugačen pogled na s soncem 
ožarjene Ande in padajoči mrak 
ter skrivnostne sence v dolini re
ke Limay. 

(se nadaljuje) 
Dr. M A R K O ŽEROVNIK 

Corning v Kamniku 
GSM TELEFONIJA + 
sklepanje naročn. 
razmerij za Debitel 
in Simobil 

Ljubljanska 3/c, Kamnik (bivši market Zaprice) 
telefon: 01/839 47 97 

ZA VSE IZDELKE - GOSPODINJSKE APARATE, 
BELO TEHNIKO, AVDIO-VIDEO, RAČUNALNIŠTVO in 

TELEKOMUNIKACIJE, FOTOAPARATE 
VAM DO 31. 12. 2001 

D o 2 0 k m 
b r e z p l a č n a 
d o s t a v a 

V prejšnji številki je bil ob
javljen posnetek iz zraka kra
ja Sveti Primož nad Kamnikom, 
ki mu največkrat pravimo kar 
Primož. Na posnetku je bila 
cerkev svetega Primoža in Fe-
licijana (826 m nad morjem), pa 
cerkev sv. Petra, med njima pa 
nekdanje župnišče, kjer si sedaj 
utrujeni, lačni in žejni izletniki, 
planinci ali pa romarji lahko ob
časno pri prijaznih ljudeh pri
vedejo dušo in potolažijo žejo 
in ogledajo cerkev. 

Na tem mestu so imeli ljudje 
naselbino že zelo dolgo časa, 
verjetno še v pradavnini, prav 
gotovo pa v antiki. Tako lahko 

vzhodnega roba tega naselja. 
Ostanki zidu in ometa so bili 
najdeni tudi na kuclju (916 m 
nad morjem) nad cerkvico 
sv. Petra. 

Gotsko cerkev sv. Petra, zgra
jeno v V . stoletju, preprosto, 
skromno opremljeno, toda z ze
lo zanimivim poslikanim lese
nim stropom, tako v velikosti 
kot tudi v opremi, močno pre
kaša v pozni gotiki povečana 
cerkev sv. Primoža in Felicijana, 
ki je mojstrsko poslikana z zna
menitimi freskami in ima dva 
zvonika. Prosto stoječi zvonik 
je sezidan verjetno na temeljih 
nekdanjega obrambnega stolpa. 

izlet. Zaradi večino časa senč
nate poti je Sveti Primož zani
miv za obisk tudi poleti, pa tudi 
pozimi ne traja dolgo, da je do 
njega uhojena dobra gaz. 

Med prejetimi dopisnicami je 
žreb izbral tisto, ki jo je poslal 
Matic Uršič iz Tunjiške mlake 
33, ki prejme knjižno nagrado v 
knjigarni Vele na Ljubljanski 
cesti v Kamniku. 

Tokrat sprašujemo po imenu 
zaselka na sliki. Ta zaselek leži 
nad eno od .stranskih dolin Tu
hinjske doline. Je nad enim od 
naselij, katerega slika je že bila 
objavljena v Kamniškem obča
nu in je uradno del naselja, ki 

domnevamo, da je bila sedanja 
krščanska cerkev (kakor tudi 
veliko drugih) postavljena na 
prej po rušenem svetišču. Ob 
obnavljanju cerkve in poskusni 
vrtini na spodnji terasi v letu 
1996 so našli srednjeveške cre-
pinje, pa tudi delčke keramike 
iz rimskega časa. Na an t i čno 
naselje spominjajo tudi še dob
ro vidni ostanki južnega in 

V spomladanskem času je v tej 
cerkvi ob treh zaporednih ne
deljah maša, kar privabi še več 
obiskovalcev kot običajno. Jc pa 
ta točka ravno prav (dobro uro 
zmerne hoje iz Stahovice po 
relativno položni poti) dvignje
na, da sc od jeseni do pomladi 
velikokrat koplje v soncu, med
tem, ko dolino pokriva megla, 
zato je zelo primerna točka za 

ima ime po eni od gozdnih 
rastlin. 

Odgovor, to je, ime tega zasel
ka, lahko pa tudi celega naselja, 
pošljite na dopisnici do 14. no
vembra letos na naslov Kamniš
ki občan, Glavni trg 24, SI-1240 
Kamnik. Izmed pravilnih odgo
vorov bo žreb izbral prejemnika 
knjižne nagrade, ki jo podarja 
trgovsko podjetje Vele. 

Dan spomina na mrtve 
in noč čarovnic na Duplici 

Pred Dnevom sporni 
na na mrtve so učenci 
Osnovne šole Duplica s 
pesmimi in recitacijami 
pred spomenikom pad
lim v narodnoosvobo
dilnem boju lepo po
častili spomin na po
kojne, z.a kar se jim je v 
imenu krajevne organi
zacije ZH NOV zahvalil 
Mirko Seme ju. (slika 
Zgoraj) 

V takoimenovani no
či čarovnic, ki se iz 1 
Amerike vse bolj širi | 
tudi k nam, pa je ta I 
spomin doživel povsem | 
drugačno »počasti- i 
tev«. Jutro na Dan mr
tvih je spomenik pred dupliš 
kim kulturnim domom priča 
kal s pokajenimi in razmetani 

mi svečami in »okrašen« s 
svetlečimi bučami (slika spo
daj). Vsak komentar je odveč. 

saj vandaliz.em na Duplici res 
ne pozna meja. 

(FS) 



Martinova goska in glažek vina... NOVA PODOBA PRILJUBLJENE METKE 

i • 1 m 

Martinov dan (11. november) oziroma Martino
va sobota postaja vedno bolj pomemben praznik 
tudi v naših, nevinorodnih krajih. Nekdaj je bila 
Martinova gos zadnja pečenka pred šest teden
skim adventnim postom, s prvim kozarčkom vina 
in slastno jedačo pa so se ljudje v družbi prijate
ljev pripravili na dolgo, mrzlo zimo. Ali tudi Kam-
ničani nestrpno čakajo, da ,Martin iz mošta vin 
naredi', koliko se znamopoveseliti in uživati, smo 
povprašali mimoidoče na kamniških ulicah. 

Videč Tatjana: Pri-
j ^ . ha jam iz Rusije, kjer 

tega obićaja ne po
znamo, vendar je tast 
dober poznavalec 
žlahtne kapljice in 
me je poučil o pitju 
vina. Zelo uživam v 
pitju belega vina, 
predvsem rizlinga, 
navdušena pa sem, 
kot verjetno vse žen
ske, tudi nad šam
panjcem. Posebej 

Martinovo ne bomo praznovali, zagotovo pa bo
mo v soboto ali nedeljo pri kosilu srknili kozar
ček novega vina. 

Jasmina in 
Branka: Praz
nik sv. Mar t i 
na poznava, 
vendar nad 
njim nisva na
vdušeni. Sva še 
premladi in 
tudi doma ni 
v navadi, da bi 

na ta dan nazdravili. S kozarčkom vina zaenkrat 
nazdraviva samo na Silvcstrovo. 

Andrej Mornar: Na Martinovo bomo šli s pri
jatelji v kitajsko restavracijo na pekinško raco. Saj 
je lahko tudi malo drugače, kajne? Ne more biti 
vsako leto islo! 

Boris Outrata: V i 
na ne pijem, ne ma
ram nobenega alko
hola. Moja žena izha
ja iz Bele krajine, 
kjer je za Martinovo 
zelo veselo in je ta 
običaj prinesla k nam, 
v Kamnik, z razliko, 
da pri nedeljskem ko 

silu v družinskem krogu okušamo vso slast gos-
ke ali race. Meni osebno je ta praznik zelo ne
pomemben. 

vina obve-
to intimen 

Marina Marentič: Ne pijem alkohola, zato tu
di ne praznujem Martinovega. Praznik sam po 
sebi sc mi zdi v redu, tudi sama sem že bila na 
Martinovanju in je bilo zelo Juštno', vendar ni 
pravega občutka, če ne piješ. Če je dobra druž
ba in kdor hoče, naj kar uživa ob dobri pijači 
in jedači. 

Jože Janko-
vič: Martinovo 
bom zagotovo 
praznoval, saj 
imam svoj vino
grad na Dolenj
skem. Za nas, 
vinogradnike, je 
la dan praznik, 
saj čakamo, da 
se mošt spreme
ni v vino. Sku
paj z domačimi ob kozarcu svežega 
zno pokusimo raco ali gos. Zame je 
praznik, ki ga praznujem že od .pamtiveka'. Pri
delujem cviček in v teh dneh sklenem tudi kak
šno kupčijo. Ne dolgo tega sem se preselil v Kam
nik in lahko rečem, da Dolenjci ta praznik praz
nujejo iz srca, Gorenjci pa bolj turistično. Mar
tinovo je res praznik pridelovalcev vina, čeprav 
je meni osebno še ljubša trgatev. Takrat se zbe
rejo vsi domači in prijatelji in je zelo veselo. Rad 
bi še poudaril, da pravi vinogradnik ni nikoli pi
jan, saj mu je bolj pomembna kvaliteta kot kvan
titeta. 

Rok in HHWHJU\Aifc'»f 
Aleš: Vino 
sva že po-
kusila v 
krogu pri
j a t e l j e v , 
v e r j e l no 
bomo tudi 
letos skupaj 
spili kakšen 
kozarček. 

Všeč na
ma je mer-
lot. V družini pa nimamo navade martinovanja 

Anže Cerar: Rad se poveselim s prijatelji, s ka
terimi se vsako leto odpravimo na drug konec 
Slovenije, kjer na Martinovo spoznavamo lokal
ne običaje. Verjetno bi bilo Tino, če bi tudi v 
Kamniku gostinci bolj poudarili posebno ponud
bo, čeprav je meni osebno ljubše praznovanje v 
avtohtonem okolju, v kakšni zidanici ali vinski 
kleti, kjer imaš na voljo različne vinske pi 
stavilve z izbranimi jedrni. 

BOJANA K L E M E N C 

Zupan Tone Smolnikar, predsednik uprave trgovske družbe Vele Stane Skok, član uprave Jože Kopušur, ki se je ves 
čas zavzemal za obnovo in ureditev mark rtu na Trgu talcev, in trinajst zaposlenih v marketu Metka na čelu v poslo-
vodkinjo Cvetko Ristovskije s poslovnimi partnerji družbe Vele in zvestimi kupci v četrtek, IS. oktobra, pozdravilo 
novo pridobitev. 

Ob odprtju popolnoma pre
novljenega marketa na Trgu tal
cev, ki ga je trgovsko podjetje 
Vele oziroma še nekdanja Koč-
na kupila pred dobrima dvema 
letoma od trgovske družbe 
Emona Merkur in mu nadelo že 
poznano ime Metka, je bilo 
nadvse živahno. Okoliški prebi
valci so namreč že kar pogrešali 
večjo oskrbovalno točko na tem 
delu mesta. Prenovljen in poso
dobljen market s široko ponud
bo izdelkov, vsakodnevno sveži
mi živili in mesom gosti svoje 
kupce na 252 kvadratnih met
rih prodajnih površin, v celoti 
pa meri 453 kvadratnih metrov 
in je bistveno večji kot pred re
konstrukcijo, ko je obsegal le 
258 kvadratnih metrov. Prav ta 
obsežna dela so pogojevala sko
raj dveletna prizadevanja za pri
dobitev ustrezne dokumentaci
je, saj se objekt nahaja v cen
tru mesta, kjer je bilo potreb
no vrsto interesov uskladiti z. 
zahtevami spomeniškega varstva. 
Celotni vložek v nakup in ob
novo prostorov je trgovsko 

Kupci, ki so sodobno preurejen market Vele Metka napolnil do zadnjega 
kotička, so se ustavljali predvsem pri vitrini in policah z mamljivo dišečim 
svežim kruhom in pekovskim pecivom, ki prihaja predvsem iz domače pe
karne Vele. 

družbo Vele veljal približno 164 
milijonov tolarjev. V sklopu ob
novitvenih del, ki jih je izvajal 
kamniški Graditelj, pa so rekon
struirali tudi zunanjo ureditev z 
osmimi novimi parkirišči na 
vzhodni strani objekta. 

Priljubljen markel Metka, v 
katerem trinajsl zaposlenih skr

bi za zadovoljstvo kupcev, ima 
odprta vrata od 7.30 do 19.30 
med tednom, ob sobotah med 
7. in 14. uro, ob nedeljah pa 
med 7.30 in 11.30 tako, da se 
nam težko pripeti, da ostanemo 
doma brez kakšnega nujnega 
živila. 

SAŠA MEJAČ 

KO JE DOBER SOSED BOLJŠI 
OD VSE »ŽLAHTE« 

Domačije Planine, Luke (Orehove), Brinovc in Tonač na vzpetini 
nad zanimivo motniško dolino so se v petek, 26. oktobra, veselile slo
vesnega odprtja dolgo pričakovane asfaltirane ceste Motniška Bela-
Planinc in rekonstruiranega cestnega odseka Motnik-Motniška Bela. 
Cesta, ki pelje i/. Mot nika do prijetnega zaselka z zadnjo domačijo Pla
nine in predstavlja njihovo vsakodnevno povezavo z dolino, je po dol
gih letih skupnih prizadevanj, dela in sodelovanja domačinov dobila 
svojo končno podobo. 

Cesta Motniška Bela-Planinc je 
bila v programu krajevne skup
nosti Motnik in občine Kamnik 
že vse od leta 1993. Zaradi red
ke naseljenosti so takšne inves
ticije drage, zato so se urejeva
nja ceste lotevali postopoma po 
posameznih odsekih. Tako so se 
uporabniki ceste s pomočjo kra
jevne skupnosti sami lotili gro
bih zemeljskih del, utrjevanja 
ceste, odvodnjavanja, fine pripra
ve ceste za asfaltiranje in celo 
delnega asfaltiranja. Pretežni del 
asfaltne prevleke je približno dva 
kilometra dolg cestni odsek do
čakal v zadnjih dveh letih, ko je 
Občina Kamnik z večjo finanč
no injekcijo pospešila dokonča
nje ceste. Ob tem velja pouda
riti, da te pomembne cestne po
vezave prav gotovo ne bi bilo 
brez zagnanosti in trdega dela 

domačinov, ki so vložili ogrom
no ur lastnega dela, materiala in 
finančnih sredstev ter njihovega 
medsebojnega razumevanja in 
sodelovanja, ki je občudovanja in 
posnemanja vredno. Uporabniki 
nove ceste so v prijetnem doma
Čem pomenku pri Planine pove
dali marsikaj zanimivega iz nji
hovega življenja in dela. Tako 
smo zvedeli, da je Ivo Orehovec 
pričel z urejanjem cesle do svoje 
domačije že leta 1977, enajst let 
pozneje pa je dobila asfaltno 
prevleko. Cesto od Orehovca 
proti Planine so domačini speljali 
šele leta 1991, vsa leta prej so se 
morali do doma voziti kar več 
kot pet kilometrov naokrog sko
zi Belo. Jože Keršič je vsa leta 
redno skrbel za utrjevanje ces
te in odvodnjavanje in prav za
radi rednega vzdrževanja jc cesta 

do domačije Planine ostala, kaj
ti dežni nalivi na tej strani Koz
jaka prinesejo obilo vode. Jože 
kar ne more verjeti, da mu se
daj ob deževju, ko bodo vsi pod 
streho, ne bo več treba na ces
to čistit kanale in razne nanose. 

Zaradi neustreznosti prejšnje 
cestne povezave so asfaltirali tu
di nov odsek Motnik-Motniška 
Bela, v dolžini 140 m. Krajevna 
skupnost zaradi pomanjkanja 
sredstev pri tej rekonstrukciji ni 
mogla sodelovati, tako da sta jo 
financirala glavna uporabnika 
Grabnar in Orehovec sama. Ob
čina Kamnik pa je delno poma
gala pri asfaltiranju. 

Na ureditev čaka še cesta na 
Vrhe in Srobotno, prijetna za
selka s prijaznimi ljudmi, kot so 
domačini, s katerimi smo pokle
petali ob našem obisku nad 
Motniško Belo. 

SAŠA M E J A Č 

Prizadevanja, mnogo ur dela in samofinanciranja, predvsem pa občudovanja vredno medsosedsko sodelovanje 
domačinov je ob pomoči Občine Kamnik in krajevne skupnosti Motnik pripeljalo do slovesnega trenutka, ko so 
župan Tone Smolnikar, predsednik KS Motnik Janez Trebušak in glavni uporabnik ceste Jože Keršič (po doma
če Planine) simbolično prerezali trak dokončno urejene cestne povezave iz Motnika do Planinca. 

P N E U M A T I C C E N T E R 
w w w . s i t a r - p n e u m a t i c . s i 
V 01 83 08 350 - dunlop@sitar-pneumatic.si 

Otroci iz podružnične osnovne šole Motnik so pripravili res prisrčen pro
gram, ki ga je s sproščenostjo in izrazitim veseljem do nastopanja dopolnje
vala tretješolka Nika Boršič (druga z leve). 

> Ali veste, da pri nižjih temperaturah od 8°C zimska pnevmatika 
zagotavlja do 60% boljše vozne lastnosti glede na letno pnevmatiko? 

akcijska ponudba zimskih pnevmatik 
DUNLOP, SAVA in obnovljene 
jeklena platišča, snežne verige 

http://www.sitar-pneumatic.si
mailto:dunlop@sitar-pneumatic.si
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Povabimo sinico v naš vrt še pred zimo 
Prihaja pozen jesenski čas, ko 

se začne ozračje temeljito ohla
jati. Bliža se zima in z njo sneg, 
ki pobeli poljane. Za polje je 
snežna odeja pokrivalo, ki mu 
nudi zimski počitek, prav tako je 
v veliko veselje ljubiteljem, zim
skih radosti, še zlasti otrokom. 
Zal. pa je za premnoga živa bit
ja v naravi, ta čas obdobje po
manjkanja in prezebanja Nemalo 
živali je v tem času izpostavlje
no tudi smrti, kar v nekem smis
lu pomeni tudi naravno selekci
jo, ki običajno redči fizično šib
kejše primerke. Kljub močnemu 
nagonu za preživetje 
pa je smrti izpo
stavljeno tudi 
m n o g o 
moč

nih in 
zdravih pri
merkov. 

Če lovci po/J 
/imi pomagajo preživeti divjadi 
v gozda pa smo si stanovalci ur
banih naselij zadali nalogo poskr
beti za ptice, ki nas obkrožajo. 
Seveda pa le, kadar je debela 
plast snega in je pticam njihova 
naravna hrana skrajno nedostop
na Za pravočasno pomoč pticam 
je vredno razmišljati že kar poz

no jeseni. Pripravimo si zadost
no količino hrane, tako za seme-
nojede, žužkojede ptice kot jago-
dičarke. Marsikaj lahko nabere
mo čez poletje in jesen že v na
ravi, sicer pa je v skoraj vseh 
specializiranih trgovinah mogoče 
kupiti vse potrebno. 

N a p r a v i m o g n e z d i l n i c o : 

Kupimo ali sami izdelajmo 
ustrezno krmilnico, o katerih 
smo že pisali. Če pa želimo 
spomladi vrtnariti s čim manj ke
mičnih pripravkov za škroplje
nja, bi bilo pametno izdelati in 
namestiti gnezdilnico za našo vrt
no prijateljico, veliko sinico, ki 
bo v njej našla zavetje že pred 
zimskim mrazom. V februarju 
nam bo hvaležno zapela, kasne
je v njej gnezdila, hkrati pa prid
no redčila škodljive insekte po 
našem sadnem drevju in na vrt
ninah. 

Najhitreje gnezdilnico seveda 
kupimo, saj je ponudba po trgo
vinah kar zadovoljiva, lahko pa 
jo tudi hitro in poceni izdelamo 
sami. V nadaljevanju bomo pred
stavili sicer že zelo star način, ka
ko z malo časa in dobre volje iz
delamo tako gnezdilnico iz ene 
same en meter dolge in vsaj 
14 cm široke deske. Desko, v ka
tero smo na določenem mestu 

Opravičilo 
V kriianki, objavljeni v prejšnji številki Kamniškega občana, je do-

moval tudi tiskarski škrat, saj je nad polja za manjkajoča gesla po
stavil napačni fotografiji, kar je reševalcem povzročalo mnogo pre
glavic, saj se nikakor niso ujemala gesla in fotografije. Razburjeno 
so nas opozarjali in spraševali, kaj se nam je »posrečilo spraviti sku
paj« oziroma bolje rečeno »ponesrečilo« kljub dobri nameri. No, 
svetlejša plat škratove aktivnosti pa je v tem, da smo ugotovili, da vas 
je mnogo, ki z veseljem rešujete naše križanke. In prav je, tako, saj 
jih naš sodelavec Kamničan Jože Cajhen sestavlja prav za vas. 

Za vse navdušene reševalce pa tokrat objavljamo pravilno rešlji
vo križanko in se opravičujemo za napake v prejšnji križanki, ki so 
povzročile malce slabe volje in nepotrebnega napenjanja možganov. 

UREDNIŠTVO 

izvrtali luknjo premera 35 mm, 
razrežemo po narisani shemi in 
narezane dele pravilno sestavimo. 
Streha gnezdilnice naj bo lahko 
snemljivi del, zato jo bomo le 
nežno pribili ali pa namestili ta
ko, da jo bomo po končanem 
vsakoletnem gnezdenju lahko 
sneli in gnezdilnico temeljito 
očistili. Material za streho je lah
ko poljubne vrste - od deščice, 
kosa pločevine, lesonita ali po
dobnega materiala. Se najbolje pa 
se bo gnezdilnica vključila v oko
lje, če bomo streho izdelali iz 
kosa drevesnega lubja. Pristajal
no paličico pred okrogli vhod 
gnezdilnice vstavimo pred samo 
namestitvijo na drevesno deblo, 
ki ga moramo obvezno zavaro
vati pred mačkami. To storimo 
tako, da deblo ovijemo s tanko 
pločevino nad višino mačjega do
skoka. Mačka po njej ne more 
plezati, zato bodo sinice vsaj v 
gnezdu varne pred njimi. 

S p o z n a j m o n a j p r e j n a š o 

s i n i c o ! 

Veliko sinico (Parus major), 
njene navade in način prehranje
vanja je smiselno dobro pozna
ti, saj j i bomo le tako lahko po
magali in z njo prijateljevali. 

Velika sinica, približne velikos
ti vrabca (14 cm), ima črno gla
vo in bele zaličnice, kar na prvi 

pogled daje vtis, da ima bela oča
la. Črna barva se od glave nada
ljuje po vratu, prek prsi do tre
buha v širokem pasu pri samcu 
in skoraj polovico ožjem pri sa
mici. Trebuh sinice je močno ze
lenkasto rumene barve, peruti so 
temno zelene s črnimi vzdolžni
mi progami. Prav tak je tudi rep. 
Črn kljun je kratek, močan in na 
koncu kratko ostro zašiljen. No
ge in kremplji so črne barve. 

Velika sinica je glede bivališča 
stroga stalnica - torej v jeseni nc 
zapušča naših krajev. Njen nor
malni življenjski prostor so me
šani gozdovi, razni nasadi, parki 
in vrtovi. Gnezdi v duplih vot
lih dreves, ob pomanjkanju le teh 
pa zelo rada izkoristi vsak, duplu 
podoben kotiček, kjer se počuti 
varno in v njem najde potrebno 
zavetišče pred dežjem in mra
zom. Prav zato jc ni težko pri
vabiti v naš vrt v našo, doma iz
delano gnezdilnico. Zelo po
membno pa je, da gnezdilnico 
postavimo že pozno jeseni. Ko se 
začnejo mrzle noči, sinica v njej 
najde varno in toplo prenočišče 
in zavetišče pred mrazom. Če se 
je naselila tokrat, bo spomladi v 
njej skoraj zagotovo tudi gnez
dila. 

Prvo petje sinice bomo slišali 
že kar prve sončne dni sredi feb
ruarja, ko se sinice že dogovar-

K A K O I Z M E T R S K E D E S K E I Z D E L A T I 
G N E Z D I L N I C O Z A S I N I C O ? 

DNO ..LICE« »HRBET« STRANICA 1 STRANICA 2 

35mm O / 
14 19 24 19 24 

100 

Na skici ni strehe za gnezdilnico. Gnezdilnico bomo morali vsako sezono 
odpirati zaradi čiščenja, zato naj bo streha iz priročnega materiala kot: 
debelejše lubje, kos pločevine, lahko pa uporabimo tudi deščico ali podoben 
material, vendar pa moramo streho praktično pritrditi, bodisi na tečaje ali 
pa jo nežno pribili, tako, da s kasnejšim odkrivanjem ne bomo napravili 
preveč škode na spodnjem delu ohišja. 

jajo za ženitev. V začetku mar
ca pa si bo parček v gnczdilnici 
napravil gnezdo iz raznega ma
hu, lišajev, živalskih dlak, perja in 
podobnega materiala, ki ga bo 
našel v neposredni okolici. Sini
ce gnezdijo dvakrat letno. Sami
ca znese od 8 do 12 belih jajc z 
opečnato rdečimi progami iz ka
terih se v štirinajstih dneh izle
žejo goliči. Mladiče hranita oba 
starša, iz gnezda pa poletijo po 
osemnajstih do dvajsetih dneh. 
Nekaj dni jih starša še hranita po 
drevju v bližini gnezdilnice, po
tem pa, ko mladiči postanejo po

vsem samostojni in odleti
jo po svoje, starša že 

pripravljata nasled
nje gnezdo 

v sezo

ni, ki pa ni obvezno tudi v isti 
gnczdilnici; torej je prav, da jim 
pripravimo vsaj dve gnczdilnici 
in jim s tem ponudimo več mož
nosti gnezditi v čistih duplih. Če
prav so sinice izredno redoljub
ne in med gnezdenjem redno 
čistijo gnezdo, pa vendarle ne 
zanemarijo možnosti preselitve v 
drugo, torej čisto duplo, če je le
to na voljo v bližini ustaljenega 
domovanja. 

Pred naslednjo sezono bomo 
gnezdilnice seveda sneli in jih te
meljito očistili. Tako bomo sini-
cam zagotovili čisto bivališče v 
naslednjem gnezditvenem obdob
ju. 

Gnczdilnic, obešenih na drev
ju v višini do največ štiri metre 
in obrnjenih proti jugovzhodu, 
imamo lahko več, vendar pa s 
tem nc bomo privabili več parov 
sinic. Vedeti namreč moramo, da 
sinice za svoje bivanje in preži
vetje rabijo določen prehrambe
ni in bivalni prostor, v katerega 
parček nc dovoli vstopa ostalim 
sorodnicam. Običajno je to va

rovano ozemlje v krogu cca 
150 m okrog gnezda. 

O r e h o v o j e d r c e - p o s l a d e k , 

k i se m u n i m o č u p r e t i 

Naša sinica jc glede prehrane 
sila prilagodljiva ptica, saj j i z 
ozirom na možnosti v različnih 
letnih časih za njeno preživetje 
tudi ne kaže drugače. Poleti je iz
razilo žužkojeda in je njen jedil
nik sestavljen iz raznih žuželk in 
njihovih ličink, listnih uši, larvic, 
bubic, drobnih črvičkov in gose
nic, svoj jedilnik pa dopolnjuje z 
raznim jagodičjem ali mlečnim 
semenjem. Pozimi, ko tovrstne 
hrane močno primanjkuje, se si
nica zadovolji tudi s semensko 
hrano, ki pa mora vsebovati čim
več masti in olj kot so semena 
sončnic, bučnic, konoplje in po
dobnih. Seveda pa so orehova je
drca zanjo posebna poslastica, ki 
se j i nikakor nc more upreti, saj 
bo prišla ponjc tudi na našo dlan 
in jo tako zlahka navadimo jes
ti iz roke. Seveda pa tega njene
ga zaupanja nikakor ne smemo 
zlorabiti s tem , da jo poskuša
mo prijeti. Posebno dovzetna na 
ta priboljšek bo poleti, ko ima v 
gnezdu množico lačnih mladičev, 
ki jih s sprotnim iskanjem hra
ne zelo težko uspe nasititi. Sled
nje se kaže tudi na njih samih, 
saj v tem času močno telesno 
shujšajo - torej ne bo nič naro
be, če jim v tem obdobju ponu
dimo kako orehovo jedrce za 
dopolnilo jedilnika in telesno 
podkrepitev. Zaradi tega le-te ne 
bodo nič manj prizadevne pri 
uničevanju našemu vrtu škodlji
vega mrčesa. Če pa že drži znan
stvena ugotovitev, da sinica vsak 
dan za svoje preživetje zaužijc 
mrčesa v količini lastne teže ( 35-
45 g) in če k temu prištejemo še 
težo partnerja in mladičev, po
tem je računica dokaj jasna. V 
našem vrtu si po zaslugi sinic ne 
bo treba zastrupljati vrtnin z 
zdravju škodljivimi kemijskimi 

pripravki. x , 
DRAGO KOVACIC 



Ob prvem koncertu novega Slovenskega okteta v Kamniku 
Do zadnjega kotička napolnjena velika župnijska cerkev na Šutni, ki 

sprejme okoli 500 duš, je v soboto, 13. oktobra, prisluhnila znamenite
mu Slovenskemu oktetu v popolnoma novi sestavi. Osem mladih fantov 
se je ob burnem pozdravljanju postavilo pred oltarjem, poslušalci pa smo 
z velikim zanimanjem prisluhnili besedam vodje festivala Musica aeter-
iio g. Tonetu Ftičarju, ki nas je z izbranimi besedami popeljal skozi pol-
stoletno zgodovino uspehov in nastopov vseh prejšnjih sestavov ter pred
stavil novega, ki zavedajoč se žlahtnosti predhodnih, z novo svežino 
mladosti, perfekcionističnim znanjem in težo odgovornosti prevzema iz
jemno bogato dediščino. 

Pred oči mije tako priklical podobo najstarejšega sestava, ki je pred 
natančno petdesetimi leti stopil pred slovensko javnost, se najprej uve
ljavil v Sloveniji, nato pa nastopil nepozabno pot med slovenskimi izse
ljenci, narodi in narodnostmi širom zemeljske oble. To so bili pevci, s 
katerimi sem že prej sodeloval in prijateljeval bodisi kot sošolec, večino
ma pa kol pevec, saj je marsikdo izmed njih izšel iz trde in neusmiljene 
Maroltove šole, kjer ni bih) šale... 

Danes jih razen BOŽA 
GROŠLJA ni vet Skozi petde
set let so zapustili ta svet..., naj
prej ARTUR ŠULC, ki je pel 
drugi bas in bil eden redkih pra
vih profundistov, saj mu gre za
sluga, da je zvoku osmih glasov 
okteta s svojim, tudi za kakšno 
oktavo nižjim basovskim zve
nom, sluSno pretvoril oktet v 
prave zborovske orgle, kot je te
mu rekel eden naših modernih 
komponistov Anton Lajovic. Za 
njim sla se poslovila brala PE-
TROVČIČ - žlahtni in značaj
sko nežni ROMAN, za njim pa 
še TONE. Oba sta bila tudi so
lista in Roman je občasno nasto
pal celo na odru Ljubljanske 
Opere, čeprav v resnici sploh ni 
imel formalne pevske izobrazbe. 
Kdorkoli ga je vsaj enkrat slišal, 
mi bo pritrdil, da jc bil s svojim 
mehkim, baržunastim, tudi pre
tresljivim, vedno pa karakteris
tično barvitim baritonom, po
vsod nenadomestljiv. Tone je s 
Sulcem nastopal kot enkraten 
tandem basovske skupine, ki su
vereno kol kralj postavlja funda
ment ostalemu delu okteta, kot 
solist pa nenadkriljiv nočni ču
vaj in policaj Florjan, prav tak
šen, kot nam ga je v urah pestre
ga učenja znal slikovito in barvilo 
nazorno predstaviti naš France. 
Namreč kako s lielebardo, orjaš
ko sulico in prižgano svečo v sve
tilki kolovrati po Ribnici. 

Čeprav se o prvem iniciator-
ju Slovenskega okteta niti poz
nejši predsedniki niso mogli ni
koli sporazumno poenotiti, pa 
vendarle nedvoumno drži, da je 
bil prvi med iniciatorji vedno na
vdušeni in tradicionalno ceplje
ni optimist TONE KOZLEV-
ČAR. Če odštejem njegova pra
va policajska leta v Ljubljani, se 
je vedno, lahko bi rekel celo 
poklicno, ukvarjal le s peljem. Bil 
jc neke vrste motor in agens, ki 
je vedno skrbel za vse in brez 
njega se na odru slovenske vo
kalne narodne in umetne pesmi 
prav gotovo ni nič dogajalo. Kot 
solist je naravnost blestel v Ma-
roltovi Ribniški in to celo tako 
prepričljivo, rudimentarno in še-
gavo, da so ga mestni očetje od
likovali z nazivom častni občan 
mesta Ribnica. 

Za stalno skladnost in ravno-
vesnost jc vedno hote ali pa ne
hote skrbel MARIJ KOGOJ, za 
katerega se je povsem upraviče
no govorilo, da je obdarjen z ab
solutnim posluhom in da se iz 
začetne tonalitete sploh ne mo
re premakniti. 

V skupini prvih tenorjev se je 
v obdobju petinštiridesetih let 
zvrstilo kar nekaj naših najbolj
ših tenoristov, vendar pa po 

mojem osebnem mnenju sestava, 
ki bi bil glasovno primerljiv naj
starejšemu prvemu, ni bilo ni
koli več... 

JANEZ LIPLŠČEK, 
izrazito lirična duša, iz 
katere jc odzvanjal tudi 
mehki, nežni in dojemlji
vo prijetni lirični tenor, 
let GAŠPER DERMO-
TA, ki je bil naravno ep
ski, na trenutke celo ju
naški tenor, sta bila ori
ginalni zborovski in solis
tični tandem, ki je bil 
sposoben Se lako kompli
cirano ali težavno kompo
zicijo predstaviti v kar 
najelegantnejši in spevno 
sprejemljivi obleki. Če
prav sta kot solista redno 
nastopala tudi v Ljubljan
ski operi, je njuna temelj
na prepoznavnost izhaja
la predvsem iz Slovenske
ga okteta. Lirično mehka 
in občutena... »Nocoj pa 
oh nocoj...«, za kal ere 
spevno in slovenski za
maknjeni duši lastno me
lodijo marsikdo sploh ne 
ve, da izvira iz cerkvene 
glasbene zakladnice, je 
pravi sinonim za Janeza 
l.ipuščka, »...Te, Te, Te...«, v 
kateri se prepletajo nepo
sredne fantovske želje in 
pozivi s čutnim hrepene
njem in odgovorom ljubljenega 
dekleta, pa sinonim za Gašperja 
Dermoto. 

Vsak zbor, pa tudi oktet, sto
ji ali pa pade vedno na treh te
meljih, vidna sta prva dva - di
rigent oz. umetniški vodja in iz
vajalski korpus, medtem ko jc 
tretji - organizacijski vodja -
vedno neopazen. Pri Slovenskem 
oktetu, ki nastopa praviloma 
brez umetniškega vodje, je tudi 
ta v ozadju. Prvo podobo mu je 
vtisnil JANEZ BOLE, ki ga je 
po petih letih zamenjal dr. VA-
LENS VODUŠEK. Tak o prvi 
kot drugi sta izšla iz I rde In ne
usmiljene šole že omenjenega 
Franceta Marolta. kar sc je še 
posebno jasno odrazilo pri 
dr. Valensu Vodušku, ki je bil si
cer doktor prava, vendar tudi 
diplomirani glasbenik. Menda bi 
osebno lahko tudi zatrdil, da je 
prav pod njegovim vodstvom 
Slovenski oktet dosegel lisli svoj 
vrh, ki ga jc obdržal tja do sre
dine devetdesetih let, ko se je 
1996 s svojim zadnjim poslovil
nim koncertom v dvorani Filhar
monije poslovil. 

Kot že rečeno, je bil prvi or
ganizacijski agens kar vsestranski 
Tone Kozlevčar, takoj za njim 
pa takratni sekretar ljubljanske 
univerze BORIS TRAMPDŽ-

ČOŽ, sicer pravnik, a tudi ro
jen organizator, ki je bil leta na
zaj tudi nenadomestljivi predsed
nik Maroltovega A P Z . Šele za 
njim je organizacijsko vodstvo 
prešlo v roke BOGDANA PO
GAČNIKA, znanega mednarod
nega novinarja in komentatorja. 

O Slovenskem oktetu ter vse
slovenskem ansamblu, ki je pred
stavil in ponesel trajno vrednost 
in lepoto naše pesmi širom po 
svetu, bodo nedvomno pisali in 
razpravljali še mnogi strokovnja
ki, ne le iz glasbenih, pač pa tu
di iz zornega kota družbenih 
ved nasploh. Vsak nastop, vsak 
koncert sedanje nove podobe 
Slovenskega okteta bo tako 
spremljan tudi z nostalgičnimi 
spomini na prvega, še raje bi re
kel najstarejšega okteta. 

ših letih pisal Marij Kogoj, ki ga 
poleg Bravničarja in Osterca. 
deloma pa tudi Kamničanom ze
lo priljubljenega frančiškana 
dr. Franceta Ačkota, prištevamo 
med skrajne moderniste. To je 
ena najlepših, pa tudi najtežjih 
skladb iz zakladnice slovenske 
vokalne umetnosti, s katero se 
lahko ponosno kosamo tudi na 
najbolj eminentnih svetovnih 
tekmovanjih ... 

S kančkom nostalgije so me 
tako akordi kot sama struktura 
vrnili v leta Maroltovega A P Z ki 
nam jc ure in ure slikovito opi
soval in barvito čaral to umet
nino z namenom doseganja ne
ke neopredeljive modro-vijoličas-
te barve komaj nekih izbranih 
akordov ... No, mladi oklelovci 
so bili res dobri,... kaj dobri, celo 

V novem Slovenskem oktetu prepeva tudi Kamničan Andrej Kopaš. Tako stojijo od 
leve proti desni: Andrej Kopaš, Rajko Meserko, Vladimir Čadež, Janez Triler, Jože 
Vidic, Primož Dekleva, Matej Voje in Tomaž Zadnikar. 

Zasedba Slovenskega okteta, kije dolgo sodelovala skupaj. Andrej Štrukelj, 
Jože Kores (spredaj). Danilo Cadež, Peter Čare, Peter Ambrož Marjan 
Štefančičin legendarni Tone Kozlevčar. Na posnetku žal manjka Rožo (irošelj. 

Treba jc najprej priznati, da 
je nov sedanji sestav očitno ze
lo mladeniški, glasovno zelo svež, 
glasovno-tehnično pa na ravni, ki 
celo presega vse nekdanje sesta
ve, kar je po vsej verjetnosti za
sluga strokovne izbire, pri kate
ri so sodelovali naši najvidnejši 
strokovnjaki in umetniki vokal
ne glasbene umetnosti, da seve
da sploh ne omenjam novega 
umetniškega vodje. 

Pričakovanje, spremljano z ev-
foričnim pozdravljanjem, je ver
jetno tudi med oktetovci kar 
najbolj intimno odmevalo in 
sprožalo posebno notranje zado
voljstvo nad polnim odmevom in 
akusličnostjo farne šutenske cer
kve, ki so jo stari mojstri gradi
li ob vedenju nam še dandanes 
malo manj znanih zakonitosti 
akustike, ki dopušča nepopače-
nost prav vseh dinamičnih nape
tosti in nians. Menda je tO ena 
od posebno vidnih prednosti le
ga sakralnega prostora, ki jo 
marsikatere druge, ludi le za vo
kalne in instrumentalne potrebe 
namensko grajene dvorane, ne 
poznajo. V tej prednosti so tu
di najmanjše napake ali pa nedo
slednosti še posebno opazne oz. 
slišne, pa četudi z nekaj označe
nimi pasusi. In prav Iti so bili no
vi oktetovci pravi izjemni moj
stri, ki za starimi sploh niso za-
oslajali. In če so me z našim Gal
lusom in Charlesom Gounodom 
že zazibali v lepoto transcen-
denčnosti stare cerkvene glasbe 
in motivike, so me s Čajkovske-
ga »Otče naš« in Foersterjevim 
»Večernim ave« nadvse prijetno 
presenetili Pričakoval sem, da se 
bo isto stopnjevanje ponovilo tu
di pri Pahorjcvcm »Očenašu«, 
vendar zaman. Tako se jc /no
va potrdila moja stara ocena, tla 
ta skladba za manjše ansamble 
sploh ni primerna in da že na
čeloma mogoeno in prepričljivo 
lahko zazveni le iz grl dobrega 
in zelo veščega moškega zbora, 
kol na primer nekdanjega »Sla
va Klavora« iz Maribora pod 
taktirko Jožeta Gregorca 

Moja osrednja pozornost pa 
je bila prihranjena »Requicmu«, 
skladbi, ki jo je v svojih najbolj-

boljši od prve zasedbe in verjet
no je, da je to predvsem zaslu
ga sedanjega umelniškega vodje 
dr. Mirka Cudermana. V drugem 
delu se je prostor polnil in gla
sovno oplajal z dobro znanimi 
akordi slovenskih narodnih in 
umetnih pesmi v priredbah sta
rih romantičnih mojstrov Švi-
karšiča, Fcrjančiča, Jereba, Vodo-
pivca in Marolta, pa tudi v mo
dernejši harmonizaciji Švare, 
Uroša Kreka in prisotnega Kam-
ručana Sama Vremšaka, kar je 
dvigovalo temperaturo avditori
ja v odobravanje in zahtevo po
navljanja, čemur so se nastopa
joči sicer vljudno, a nepreklicno 
odrekli. No .... po uradnem za
ključku so se oktetovci vendar
le uklonili volji in nam po vsej 
verjetnosti v opomin, da tudi na
daljujejo tradicijo legendarnega 
Slovenskega okteta, odpeli »No
coj pa oh nocoj« ter Kernjako-
vo »Mojcej oh Mojcej«, ob ka
terih smo lahko spoznali, da je 
nepozabni lirični tenor Lipuščka 
dobil v izjemno prijetnem in 
barvito pretresljivem zvoku Vla-
dimirja Čadeža imenitnega na
slednika, Božo Grošelj pa v ba-
ritonistu Jožeta Vidica zelo do
stojnega in njemu enakovredne
ga interpretatorja Kernjakovih 
koroških pesmi.. 

Naj ob zaključku zapišem še 
nekaj mojih sklepnih misli. No
vi Slovenski oktet se odlikuje s 
popolnostjo izbrušenih podrob
nosti in z. mavrico zvočnih pre
livov, v čemer prav gotovo ne 
zaostaja za nekdanjim sestavom, 
pač pa mu je vedno vsaj enako
vreden. Zelo zaznavno je njego
vo intimistično obvladovanje 
notranjega pulziranja, kjer z ve
liko čustveno globino celo suges
tivno vpliva na notranjo razgiba
nost in odmevnost poslušalcev. 
Poudaril bi še njihovo kolektiv
no virtuozno iskrivost z včasih 
nenadnimi, a vedno dovolj pre
tehtanimi prebliski, ki so »na mi
lje« oddaljeni od sleherne popu-
lislično izzvane atraktivnosti. 

Da,... Prepričali so me, da nam 
bodo kot nosilci tradicije Sloven
skega oklela vedno v ponos ... 

mag. CENE MATIČTČ 

/ ; • 

Silva Mizeritje predstavila svojo pesniško zbirko 

NAJ BOM REKA 
V domžalski knjižnici se je v j>etek, 79. oktobra, v večna

menskem prostoru zbralo veliko radovednih obrazov. Upo
kojena profesorica slovenskega jezika Silva Mizerit fe 
namreč predstavila svojo pesniško zbirko Naj bom reka. Nje
ne jiesmi sla recitirala Katja Dolinar in Rok Tavčar, čia 
na dramske skupine Rudolfi iz $CRM Kamnik katere men 
torica je profesorica Marja Kodra. Za glasbene predahe je 
s flavto skrbela Tina Tomelj in pevski zbor Lipa. Vsi obis 
kovalci so bili, po obrazih in afjlavzih sodeč, s jPredstavitvi
jo zelo zadovoljni, pesnica ]>a je bila deležna mnogih čes
titk in pohval. Omenjena zbirka Naj bom reka je izšla v zbir
ki Svetlin. Silva Mizeritje članica literarnega kluba Upoko
jencev literarne delavnice Univerze za tretje življenjsko ob
dobje in pevskega zbora Lipa. V okviru Univerze za tretje 
življenjsko obdobje jjotekajo jezikovni tečaji, likovna tkupi 
na. literarna delavnica, različna predavanja, večkrat pa ie 
člani odpravijo ludi na ekskurzije. Že četrto leto zajx>red bo
do izdali zbornik, v katerem bodo različniprispevki vseh 
članov. V teh letih so z zborniki na natečajih te osvojili ne 
kaj priznanj. 

»Pisali sem začela, ko so bili moji otroci še majhni, želja 
pO pisanju pa je prišla santa od sebe Hada pišem n oit obl
in za odrasle, v prihodnosti pa si želim izdati kakšno ibir 
ko za otroke«, nam je zauj>ala Silva Mizerit. Za svoje delo je 
do sedaj jnejela številne nagrade, svoja dela J>a je objavlja
la tudi v raznih zbornikih iti radijskih oddajah vBolet, tno 
ki prevladuje V zbirki, nisem občutila sama, amjjaksem iz
razila občutja drugih. Postavila sem se v vlogo svojih bliž
njih, ki so se znašli v različitih življenjskih prei tkušnjah, in 
izrazila njihove občutke«, je o svoji zbirki pot edala Silva 
Mizerit. Pesnica nam je zaujjala, da želi izdali še kakšno 
pesniško zbirko, mi pa ji v pričakovanju le te želimo t eliho 
sreče. 

DARJA JAGAR1NKC 

Greta Boltar razstavlja 
v hramu Lužar 

Greta Boltar ustvarja svoje čudovite, sočasno aktualne in brez
časno univerzalne likovne stvaritve v sproščeni odmaknjenosti 
od hrupnega vrveža trenutnih likovnih dogodkov. Gradi svoj sli
karski svet, ki je prvinska sled podob, iskanje in pretikanje skozi 
skrivnostni svet oblik in barv. Njena slikarska pot, od ljubitelj
skega ustvarjanja, obiskovanja likovnih tečajev in delavnic, do vi
sokošolskega študija in diplome, je vedno izhajala iz notranjega 
zrenja in zorenja, iz naravne in človeške zgodovine prepoznav
nih oblik. 

Bistveno izhodišče vsega njenega likovnega snovanja je orna
ment kot element s krasilno, simbolno in kontemplativno funk
cijo, ki lahko v likovni umetnosti že sam po sebi simbolizira as
kezo ali pa radoživost. Slikarska okrasnost Gretinih slik je spo
min na patinasto žlahlnosi in daljni pridih ljudske umetnosti po
slikanih lesenih 
skrinj, drugič zo
pet simbol koz-
mične in duševne 
strukture - tibe
tanske mandale, ali 
pa odziv na pra
davne keltske or
namente v glinas
tih in kamnitih 
ostalinah. Enkrat 
so j i navdih prasta
ri zgodovinski ar
tefakti, drugič or
namentika brez
časnih fosilov, ki 
jih jc ustvarila na
rava v milijonih 
let. Skratka, likov
no se odziva na 
usedline človeške
ga duha in čudež
ne stvaritve nara
ve, v davnino 
otrplo zgodovino. 

Predvsem oljne 
slike so grajene na 
trializmu: v ozad
ju zabrisana kris-
taliničnost forme, kot potapljanje v prasvet, v ospredju iz kalu
pa časa izlita ornamentika, vmes pa »negativen prostor«, kot ka
tegorija časa (statičnost, večnost in svet(l)ost). Daleč najbolj zna
čilno pa je slikarkino delo v starodavni in zahtevni tehniki z vos
kom - enkavstiki, kjer nanaša na sliko tudi več kol deset pre
mazov v vosku raztaljenih pigmentov. Posamezne male slike in 
poliptihi v tehniki enkavstika zapojejo v predvsem toplih bar
vnih sozvočjih kot ornamentalne arabeske ali biomorfne abstrak
cije. Slike, v katerih drgeta avtoričin zagnani nemir, sproščenih 
oblik in ornamentike, so kot eksotični cvetovi, rafinirana raz-
brzdanost barvnega bogastva, ki se neprestano prenavlja in pre
pleta v oblikovnem in barvnem tkivu slike. Te kompozicije so 
lahko tudi vzporedni svetovi - odmik od realnega neprijetnega 
sveta - ki nam posredujejo sporočila in enigmatična znamenja, 
obenem pa nas pomirjajo in radostijo. 

Ugotovimo lahko, da je likovno snovanje Grete Boltar rado
živo iskalsko, vedno hlepeče in hrepeneče po novih likovnih spo
znanjih in resnicah, pa vendar tudi o t roško prisrčno, saj je na
vsezadnje iskren slikar »le v zrela leta prestavljen otrok«, kot 
je iskrivo zapisal poznavalec likovne umetnosti, slikar in pisec, 
profesor Marijan Iršar. 

DUŠAN LIPOVEC 
akademski slikar in likovni publicist 



Š p o r t n e n o v i c e 

REKREACIJSKA KOŠARKAŠKA LIGA 
V organizaciji Društva prijateljev športa poteka v Športni dvo

rani Komenda Rrekreacijska košarkaška liga, v kateri nastopa šest 
ekip. Rezultati I. kola: Sokoli-Bistro Orhideja : FILC Mengeš 53:41 
(10:10, 19:4, 13:14, 11:13), Krvavec : Študentski klub Kamnik 48:72 
(13:16, 11.14, 9:21, 15:21), Avtošola Šmarca : Avtohiša Moste - N L B 
41:74 (9:17. 16:24, 2:16, 14:17). Rezultati II. kola Avtohiša Moste -
N L B : Krvavec 69:48 (13:14, 20:8, 22:13, 14:13), Sokoli-Bistro Orhi
deja : Avtošola Šmarca 47:22 (8:9, 12:8, 11:5, 16:0), FILC Mengeš : 
Študentski klub Kamnik 32:70 (8:24, 10:11, 10:14, 4:21). 
Vrstni red po dveh kolih je sledeči: 

F.KIPA točke dani koši prejeti koši 

Nova zmaga Braneta Prezlja na zadnji avtokros 
dirki državnega prvenstva 

Drzna vožnja in dobro 
pripravljen avto 
pripeljeta do zmage 

Tudi na zadnji dirki letošnjega državnega prvenstva v avtokrosu, 
27. oktobra, v Mariboru je Kamničan Brane Prezelj (Sport touring club 
Panther Kamnik) z dobro pripravljenim avtomobilom Fiat Regata 1600 
cem, z odlično in drzno vožnjo navduševal gledalce in si ponovno pri-
vozil zmago v kategoriji školjkarjev do 1600 kubičnih centimetrov ter 
tako na najlepši način zaključil letošnjo sezono. 

Študentski klub Kamnik 4 
Avtohiša Moste 4 
Sokoli - Bistro Orhideja 4 
Krvavec 2 
FILC Mengeš 2 
Avtošola Šmarca 2 

142 
143 
100 
96 
73 
63 

80 
89 
63 
141 
123 
121 

ŠAHOVSKE NOVICE 
V Domžalski-kamniški šahovski ligi, v kateri nastopa 16 ekip, je 

bilo odigranih 6 kol. Vrstni red po 6. kolu je sledeč: Vodi ekipa 
ŠD V E L E Domžale A 18,5 točk, sledi ekipa ŠD V E L E Domžale B 
16 točk. Ekipa ŠD Kamnik (za katero igrajo: Kragelj Igor, Sitar Srečo, 
Košir Pavla, Ogrinec Marjan, Štrajhar Albin) je na 3. mestu. Sledi
jo: ŠK Komenda I 14,5 točk, ŠD Črni graben 13,5 točk, ŠK Komenda 
U 13,5 točk. itd. V naslednjem kolu bodo zanimivi dvoboji: ŠD Kam
nik : ŠK Komenda I ter Biring Tamiz Mengeš : Trzin. 

FRANC POGLAJEN 

KOŠARKA NA DUPLICI 
TUDI V LETOŠNJI SEZONI 

Ljubitelji rekreativne košarke na Duplici smo se tudi letos od
ločili, da bomo s to vrsto rekreacije nadaljevali v veliki telovad
nici Osnovne šole Marije Vere na Duplici in sicer ob torkih in če
trtkih med 19. uro in 20.30 vse do konca aprila prihodnjega leta. 
V imenu krajanov KS Duplica bo tudi letos košarkarsko ekipo 
vodil Marko Zerovnik, ki jo vodi že vse od leta 1994. Po orga
niziranju letošnjega košarkarskega maratona se je skupina še bolj 
poenotila in njihova srečanja v telovadnici niso zgolj rekreacija, 
temveč tudi prijetna oblika druženja. 

Če se bosta pokazala volja in zanimanje, bodo tudi letos or
ganizirane prijateljske tekme - lani smo se tako srečali s podob
nimi rekreativnimi ekipami iz Kranja, Vrhnike in Ljubljane. 

Stroške najema telovadnice, ki niso profitno naravnani, si bo
mo morali razdeliti, odvisno od .števila udeležencev, zato tudi pre
ko Kamniškega občana vabimo vse zainteresirane za košarkar
sko rekreacijo na Duplici, da stopijo pod naš koš. Svojo udelež
bo lahko potrdite oz. se lahko obrnete na g. Marka Žerovnika, 
na telefon 01-831-40-42 ali 43-29-309, lahko pa se javite tudi na 
elektronski naslov: marko.zerovnik@izida.si. 

Za skupino ljubiteljev košarke M A R K O ŽEROVNIK 

Izlet vodnikov kamniškega 
Planinskega društva 

Vodniki kamniškega PD, vključeni v vodniški odsek, so skle
nili, da organizirajo enkrat letno tudi izlet zase. Tokrat so se od
ločili za obisk Zahodnih Julijcev, Visoke Bele špice nad dolino 
Belega potoka. To je na Koroškem, še na slovenskem etničnem 
ozemlju, kipa je po letu 1918 pripadlo Italiji. Tja so se odpra
vili v nedeljo, 14. oktobra. Visoka Bela Šjnca je zanimiva pred
vsem zaradi lega, ker na njen vrh ne vodi nobena »normalna« 
pol, ampak je z vseh strani tako strma, da je najlažji dostop, ki 
pripelje na vrh, plezalna smer II. težavnostne stofmje. Vendar 
to desetim udeležencem, od katerih jih sicer osem nima licen
ce za vodenje po zahtevnem brezpotju ali celo v plezalnih sme
reh, ni povzročilo nobenih težav. Ob napeti jdezalni vrvi so se 
varno vzpeli na vrh in nato tudi sestopili. Da bi bil dan še bolj 
poln, so opravili še prečenje Malih Belih špicpo poti stote oblet
nice Ta pot je zavarovana z žičnimi vrvmi, vodij>a tudi po jek
leni lestvi in skozi predor, ki je bil narejen med prvo svetovno 

v BOJčJ 

E n « i ] s t m e t r o v I c e 

H l a d n o - v r o č e 
Silovit poraz belo modrih v Grosupljah (0:5) ni omajal morale 

Kamničanov. Že na naslednji tekmi smo doživeli zmago z ekipo 
Svobode iz Ljubljane. Strelec zmagovitega in prekrasnega zadet
ka iz voleva z 18 metrov je bil Srečo Jug. V slogu temperament
nih rdečelasih Ircev je sijajno odigral celo tekmo in prejel pohvale 
gledalcev. Zanimiv jc bil tudi igralni dvoboj Francija Komočarja 
z bratom Stanetom. Zmagal je »naš« Franci. 

P o l j e , k d o b o t e b e l j u b i l 
Medtem ko je poseg balinarjev oz. kegljačev v strukturo stadi

ona zarezal veliko rano, mora vseh pet ekip trenirati na glavnem 
igrišču, gledalci tekem pa se drsajo po razmočenem blatu. »Na men
geškem polju je boljše kot na našem igrišču,« je razočaran Brane 
Modrijan. Potolažile ga niso niti županove obljube o novem po
možnem igrišču, kjer bo vadilo 70 otrok. 

V z a s e d i 
... stoji osem igralcev mladinske belo modre ekipe, ki so vsak 

hip pripravljeni vskočiti v člansko ekipo. Računajo na utrujenost 
in naveličanost nekaterih standardnih igralcev. Pa tudi na njiho
ve izostanke zaradi kartonov. Strokovni štab o tovrstnih osvežit
vah že razmišlja. Na to potezo čakamo že vrsto let. ^ ^ 

Avtokros proga dirkališča v 
Zrkovcih pri Mariboru je za 
Braneta prav gotovo s rečno 
mesto, saj je prav tu maja letos, 
po sedmih letih premora, po
novno okusil strast avtokrosa in 
si privozil odlično tretje mesto. 
Prah, adrenalinske vožnje, ne
varnost in vonj po bencinskih 
hlapih Branetu Prezlju namreč 
niso tuji, saj je do leta 1993 štiri 
leta aktivno vozi l avtokros v 
razredu bagijev, kjer je bil po
znan po dobrih uvrstitvah, zma
gah, najhitrejših krogih... Ko si 
je letos aprila ogledal prvo dir
ko državnega prvenstva v avto
krosu pri Škof ji Loki, pa se je 
ponovno zbudila želja, da se vr
ne na avtokros progo. Z isto 
ekipo, ki ga je spremljala že 
pred leti - glavni mehanik Vik i 
Hvala, mehanik Sebo Oražem, 
glavni konstruktor Franc Skrbeč 
in konstruktor I renk Lajmiš, so 
v rekordnem času štirinajstih 
dni za silo pripravili avtomobil 
Fiat Regata 1600 s 130 konjski
mi močmi, ki ga je prispeval 
Dare Cevka. Petega maja je bil 

tako Brane Prezelj s svojo eki
po po sedmih letih premora po
novno na Startu druge dirke dr
žavnega prvenstva in s tretjim 
mestom več kot uspešno napo
vedal svojo vrnitev med avto-
krosiste. Brane in celotna ekipa 
so z odlično uvrstitvijo dobili 
nov zagon in optimizem. Zara
di prepočasnosti so se lotili tu
di predelave motorja, kar pa je 
botrovalo štirim zaporednim 
odstopom zaradi slabe kon
strukcije podvozja. Našli so no
ve konstrukcijske rešitve, 
ogromno vloženega dela in dob
re volje pa je bilo poplačano z 
zmagama na zadnjih dveh dir
kah državnega prvenstva v Škof-
j i Loki in Mariboru. Kot zani
mivost velja zapisati, da je bil šc 
pred zadnjima dirkama Brane 
Prezelj na zadnjem mestu dr
žavnega prvenstva, z dvema od
ličnima vožnjama pa je sezono 
zaključil na petem mestu med 
trinajstimi avtokrosisti v njegovi 
kategoriji. Ix kako bi bilo, če se 
sezona še ne bi končala... Letoš
nji državni prvak jc postal Uroš 

Adrenalinske vožnje, prah in ogorčen boj v zadnjem krogu Braneta Prezlja 
(Fiat Regata 1600) z Andrejem Jelencem s predelanim jugom 1300 na le
tošnji zadnji dirki državnega prvenstva v Mariboru. 

Oblak, drugi je Matija Rakovec, 
tretji Danijel Trček, četrti Raj-
ko Oblak. Poleg lepih in drznih 
voženj Braneta, veliko dela in 
dobre volje celotne ekipe lahko 
med »krivce« za dobre rezulta
te prištejemo vse tiste, ki so eki
pi Sport touring Club Panther 

ko izvedbe projekta pa podjet
je Pan Kam d.o.o. 

Brane Prezelj in njegova ekipa 
z vztrajnostjo in zagnanostjo že 
razvijajo načrte za prihodnjo se
zono, ko bo Brane vozil v kate
goriji baggijev, saj pravi, da je 
mnogo bolj atraktivna in perspek-

Zmagovita trojka: zmagovalec Brane Prezelj, na drugi stopnički Andrej Je
lene in na tretji stopnički Uroš Oblak, letošnji državni prvak. 

Avtokrosisti so z drznimi vožnjami navduševali tudi gledalce na nekdanji 
avtokros progi v Tunjicah. Fotografija je z zadnje dirke na tej progi leta 
1990, ki jo je s svojim hagijem odpeljal tudi Brane Prezelj. 

Kamnik priskočili na pomoč -
glavni sponzor Dunlop Sitar 
Pneumatic center, Vulkanizcr-
stvo Dernič z menjavanjem 
gum, za dobro lego jc poskrbela 
firma Amort izerj i Jenko, za 
strokovno varjene dele Kuret 
Iztok s. p. in Kuhar Bernard s.p., 
za rezervne dele sta poskrbela 
Golob Tone in trgovina Fermi, 
za specialno olje Castrol Slove
nija, za učinkovito avtoelektri-
ko Avtoclckt r ika Teodor, za 
cevne konstrukcije Poljanšek 
Brane s. p. in Dolenc Aleš s.p., 
za štartnine Žurbi tcam d.o.o., 
za osvežitev tekmovalne ekipe 
Atrium Caffc in Gostilna Mla
kar, za obleko ekipe in logisti-

tivna, saj je avto v celoti izdelan 
po lastni zamisli od konstrukcije 
naprej. Tako se ista ekipa kot pred 
leti s pridobljenimi izkušnjami in 
z. novimi dognanji že loteva izde
lave vozila 4 x 4 baggi. Brane pra
vi, da si poleg čimboljsih uvrstitev 
želi predvsem čimveč privržencev 
tega atraktivnega športa v doma
čem okolju, kot je bilo pred dob
rim desetletjem, ko je bila v Tu
njicah znana avtokros proga. Z 
nostalgijo se spominja zadnje dir
ke v Tunjicah leta 1990, ki jo je 
tudi sam odpeljal in dodaja, da bi 
bila avtokros proga za Kamnik 
prav gotovo zelo dobrodošla pri
ložnost turističnega pomena. 

SAŠA MEJAČ 

KAMNIŠKE EKIPE NA VRHU 
Kamniški odhojkarji in odbojka-

rice v letošnji sezoni skoraj ne po
znajo poraza. Prvoligaši so v prvih 
kolih državnega prvenstva izgubili 
le en set ter v pokalu na domačem 

terenu premagali Pomurje s 3:1. 
V prvem kolu 50 igralci Calcit 

Kamnik na domačem terenu, sicer 
po hudem boju, premagali povrat
nika v prvo ligo ekipo Šoštanja s 

3 S Kamnnik letos veliko uspešnejši! 
Stojijo z leve: tehnični pomočnik trenerja Jože Javornik, Katja Juhart, Ves
na Puketa, Tinkara Korošec, Tina Flisar, Meta Resnik, trener Aco Kramar, 
čepijo z leve: Tina Jeras, Neva Suhodolčan, Slavka hiti urnik. Nina Košir, 
Damjana Orkič, Živa Ramšak in Nadja Jelnikar. 

3:1. V tednu pred'drugim krogom 
pa se je na treningu huje poškodo
val prvi slovenski podajalec Tomis
lav Šmuc in trenerju Hribarju po
vzročil dodatne skrbi. Vseeno so na 
gostovanju pri Granitu z drugim 
podajalcem Markom Turkom zaig
rali odlično in zmagali s 3:0. V če-
irtjinalu pokala so igralci Calcita 
prvo tekmo igrali na domačem tere
nu s Pomurjem, kije v osmini fina
lu premagal drugo kamniško ekipo 
Figura Kamnik. Na tej tekmi je bi
la opazna odsotnost Šmuca, vseeno 
pa so domači tekmo dobili s 3:1 in 
si tako odprli vrata na finalni tur
nir. Že v soboto pa so Kamničani 
zopet igrali proti Pomiirju in tokrat 
zmagali s 3:0 ter s tem dokazali, da 
sn boljši nasprotnik, kar pa bodo 
morali potrditi na povratni tekmi 
pokala. Kljub temu, da Šmuc ne bo 
igral vsaj še nekaj tekem, so Kam
ničani trenutno na prvem mestu na 
lestvici, ki ga bodo poskušali obdr
žati do njegove vrnitve. Najboljša 

igralca na zadnjih tekmah sta bila 
Mitja Pleško in Gregor Orel. 

Dekleta 3 S Kamnika pa so odig
rala že štiri kola in si trenutno de
lijo drugo mesto. Kamničanke so v 
prvem krogu doma premagale Zre
če s 3:1, nato v drugem krogu gos
tovale V Mislinji, kjer so že vodile z 
2:0, a na koncu »čudežno« izgubi
le s 3:2. V tretjem in četrtem kolu so 
igrale pred domačim občinstvom. 
Najprej so s 3:1 premagale mlado 
ekipo Prevalj, nato pa lanskoletno 
prvoligašku ekipo Ptuja s 3:0 in 
imajo trenutno deset točk, kar je že 
pet točk več, kol so jih lansko leto 
zbrale v celotnem jesenskem delu. 

Kamničanke so v osmini pokala 
naletele na prvoligaška ekipo Ljub
ljane in kljub dobri igri izpadle iz 
nadaljnjega tekmovanja. 

Poraza pa po dveh kolih ne po
znajo tretjeligaši Figure, ki so dva
krat igrali doma. Najprej so prema
gali ekipo Krke. nato pa še Kropo. 
Obakrat so zmagali s 3:1 in si tre
nutno delijo prvo mesto. 

Naslednje tekme kamniških ekip v 
domači dvorani bodo 17. novembru. 

Jesen 
prinaša 
veliko 
dobrot. 

Tudi prihranke! 

P o l o 
Že od 1 5 . 6 5 0 D E M 
(1.768.450 SIT*). 

Prihranki do 2 4 4 . 0 0 0 SI P 

Izjemno ugodno posojilo, 
tudi na 72 mesecev! 

P a s s a t l i m u z i n a 
Že od 3 2 . 5 7 7 D E M 
(3.681.207 SIT*). 

P a s s a t V a r i a n t 
Že od 3 4 . 8 0 5 D E M 
(3.932.936 SIT*). 

Prihranek: 3 1 6 . 4 0 0 SIT*. 

B o r a 
Že od 2 7 . 8 1 8 D E M 
(3.143.408 SIT*) z b r e z p l a č n o 
elektronsko kl imatsko 
napravo! 

Prihranek: 3 1 2 . 0 0 0 SIT*. 

A V T O D E B E V C , M e n g e š 
tel. 01/7230-330 

www.avtodebevc.si * < 'm v SIT so informativne In odvisne od vtilolnlh razmerij 
Slike vo/.il so simbolne. Število vo/.ll in modelov te omejeno. 

mailto:marko.zerovnik@izida.si
http://www.avtodebevc.si
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Otroci v potniškem prometu 
in njihova prometna varnost 

Tako kot že vrsto let je tudi letos avtobusno podjetje KAM-BUS d. d. 
za vse učence tretjih razredov iz osnovnih šol občin Kamnik in Ko
menda pripravilo prireditev, na kateri so spoznavali značilnosti pot
niškega prometa in varnost otroka v prometu. 

V dneh od 15. do 19. oktobra je 390 učencev in 20 njihovih uči
teljev obiskalo nove poslovno tehnične prostore podjetja KAM-BUS 
d. d. na Perovem in si ogledalo delo v mehanični delavnici in pra
lnici vozil. Nato so se z avtobusom peljali na kamniško avtobusno 
postajo, kjer so spoznali delo prometne službe in se naučili branja 
voznega reda. S posebno pozornostjo so na sprehodu po kamniških 
ulicah sledili policistu, ki jim je pokazal varen način prečkanja vo-

Bili smo na Češkem 

1 f i PJUUI 
zišča na prehodih za pešce in v semaforiziranem križišču. Spozna
vali so varen način hoje ob vozišču in način stalnega opazovanja 
tekočega prometa. Ugotovitev učencev je bila, da se mnogi vozniki 
niso držali prometnih pravil, kljub temu, da so ob cesti videli mno
žico otrok. 

Ga. Esma Kakovič iz. podjetja KAM-BUS, kije organizatorica te 
prireditve in policist V PO g. Matjaž Ravnikar se strinjata, da je to
vrstno izobraževanje in opozarjanje otrok koristno. Očitno se tega 
dobro zavedajo tudi šole, saj je njihov odziv vsako leto popoln. Uči
teljice in učitelji, ki prav tako kot učenci zavzeto spremlajo doga
janja, imajo zaradi tega pri šolski prometni vzgoji lažje delo, kajti 
učenci si na ta način promet predstavljajo praktično in slikovito. 
Mimogrede pa so učenci ob tem spoznali še vsebino in odnose v av
tobusnem prometu ter obljubili, da bodo v prometu ravnali preudar
no in previdno. Bili bi veseli, če bi tako prisego dali in jo držali tu
di odrasli. 

M . M . 

Matična knjižnica Kamnik 

S PRAVLJICO NA POTEPU 
PO ŠIRNEM SVETU 

V letošnjem lednu otroka smo v Matični knjižnici želeli s prav
ljicami in domišljijo odpotovati daleč v širni svet. Tudi drugje so 
namreč doma pravljice in otroci, vsi pa smo otroci istega sveta, 
ne glede na barvo kože ali domače okolje. Prav to spoznanje smo 
Želeli podariti kamniškim otrokom ob letošnjem tednu otroka v 
Začetku oktobra. Ker pa je letos tudi mednarodno leto jezikov, 
so lahko naši obiskovalci poslušali pravljice v več jezikih. 

Prav zalo smo vse prireditve poimenovali z geslom S pravljico 
na potepu po širnem sveta 

Na prvi potep smo se odpravili na Japonsko z. Yukic Nakaji-
ma Premože, Reiko Sugiura in Rciko Tominaga in sicer v pone
deljek, I. oktobra. Predstavile so nam njihovo domovino, pisavo, 
ornamcnlc. nekaj japonskih besed, japonsko pisavo in origami. 
Yukie N . Premože nam je v japonščini prebrala pravljico lede
na gora Luli, ki jo je napisala njihova princesa Takamado No Miya 
llisako. Seveda smo poleg japonske inačice slišali tudi slovenski 
prevod. Otroci so bili nad gostjami in vzdušjem navdušeni. Prav 

i 

Japonske in ena slovenska pravljičarka: Reiko Sugiura, Yukie N. Premo
že, Tatjana Tratnik, Reiko Tominaga in prevajalka Rebeka 

tako tudi naše gostje, ki so bile zadovoljne zaradi posebne pri
ložnosti, da so lahko otrokom predstavile svojo deželo in njene 
posebnosti. Gospa Vukie N . Premože jc bila v vlogi pravljičarke 
domača, saj je po poklicu vzgojiteljica. 

Drugo pravljično potovanje nas je v sredo dopoldne, .1 oktob
ra, zaneslo v Indonezijo. Iz le dežele prihaja Usman Djalil, ki je 
zdaj že celo vrsto let Kamničan. Otroci iz vrtcev in osnovnih šol 
ter drugi obiskovalci so pozorno prisluhnili njegovim besedam, 
zgodbicam in indonezijski glasbi. 

V petek popoldne, 5. oktobra, smo se z Rusinjo Tatjano Videč, 
Zdaj prav lako Kamničanko, odpravili v Rusijo. Tatjana je v ruš
čini ob samovaiju seveda, pripovedovala pravljico Repa velikan
ka v slovenščini pa Helena Slerle. Prireditve so pripravile knjiž
ničarka Tatjana Tratnik, direktorica Breda Podbrežnik Vukmir in 
zunanja sodelavka Helena Sterlc. 

A leksander Kaslelie je rusko vzdušje priigral s harmoniko, potem pa so sle
dile še ruske pravljice. 

PREDSTAVITEV V SKLOPU 
PROJEKTA ARION 

Šola za ravnatelje je od 8. do 12. oktobra na Brdu pri Kranju 
pripravila študijski obisk v sklopu projekta Arion. Gre za program 
Evropske unije, s katerim širijo poznavanje evropskih izobraževal
nih sistemov ter primerjavo izobraževalnih politik in izkušenj med 
državami. 

Študijskega obiska se je udeležilo 10 predstavnikov s Finske, 
Nemčije, Nizozemske, Poljske, Portugalske, Španije, Švedske in 
Velike Britanije. Naslov programa obiska je bil Teorija in prak
sa kakovosti v šolah. Poseben poudarek je bil namenjen predsta
vitvi projekta Mreža učečih se šol, v katerega je osnovnu šola 
Šmartno v Tuhinju vključena že od šolskega leta I99H/99. Projekt 
je zasnovan na teoriji in praksi pristopa nenadnih izboljšav, ki je 
eden od procesov za izboljšanje kakovosti dela v šolah. Temelji 
predvsem Itd spodbujanju sodelovalne kulture na šolah in med ša
lami, na sistematičnem izmenjavanju izkušenj in dobre prakse med 
učitelji ter usposabljanju šol, da lahko same najdejo rešitve za 
svoje probleme. 

Naša šola je bila izbrana kol primer kakovostne šole, ki uspeš
no razvija model uvajanja izboljšav, ki vodijo k večji učinkovitosti 
in kakovosti. Zato so nas povabili, da udeležencem predstavimo 
naše delo v projektu. 

Naše področje izboljšav je preverjanje in ocenjevanje znanja. 
Glede na to, da je to področje izredno široko, smo si kot prednost
ne naloge postavili naslednje naloge: 

prečistiti učne načrte in s tem pridobiti 5% ur, ki jih namenimo 
učenju, utrjevanju in preverjanju znanja, izdelati opisne kriterije 
za posamezne tematske sklope in uvajati sodobne načine prever
janja in ocenjevanja znanja. 

Opravili smo že večino zastavljenih nalog, z delom pa nadalju
jemo ludi v tem šolskem letu. Naša prizadevanja po izboljšanju 
prednostnega področja smo podprli s seminarjem, kjer smo Spoz
nali nove pristope učenja, poučevanja in preverjanja znanja in se 
seznanili s postopki za izdelavo opisnih kriterijev znanja. Delo v 
Mrežah bomo letos nadgradili tudi z inovacijskim projektom Z no
vimi pristopi k večji kakovosti. Projekt je bil ugodno ocenjen in 
uvrščen v skupino inovacijskih projektov, ki jih bodo strokovno 
usmerjali pedagoški svetovalci Zavoda RS za šolstvo. 

Udeležencem posveta smo predstavili predvsem cilje projekta, 
delovanje in naše izkušnje. Pokazali so veliko zanimanje z.a naše 
delo, saj se je po predstavitvi razvila strokovna diskusija, na ka
teri so jih zanimala zelo konkretna in podrobna vprašanja, in si
cer: metode in postopki pri izvajanju posameznih nalog v projek
tu, problemi, na katere smo naleteli pri svojem delu in kako smo 
jih reševali, sodelovanje strokovnih delavcev in timsko delo, cilji, 
motivacija, načini evalvacije našega dela in ugotavljanje rezulta
tov ipd. Predstavili smo jim tudi druga številna prizadevanja na 
šoli v podporo temu projektu (izvajanje učno-vzgojne pomoči z<i 
učence preko javnih del z.a učence 5. in 6. ter 7. in 8. razredov, ki 
potrebujejo dodatno pomoč, govorilne ure za starše učencev z uč
nimi težavami, na katerih skupaj izdelamo operativni načrt za do
seganje uspešnosti vsakega učenca, dodatne ure individualne in 
skupinske pomoči učencem ...j in celotno organizacijo naše šole. 

V okviru študijskega srečanja smo na šoli gostili tudi strokov
njakinji s področja šolstva - Siohhan McKillop iz Velike Britani
je in Mario Otelindo Costa s Portugalske. Namen obiska jc bil 
predvsem ogled šole in potrditev vsega, kar smo predstavili ude
ležencem. 

Gostjama smo odprli vrata naših učilnic, kjer sta lahko spoznali 
in začutili naš šolski utrip. Izrazili sla presenečenje nad sprošče
nostjo in odprtostjo naših učencev in učiteljev, sodelovalno klimo, 
ki se čuti na šoli ter dobro opremljenostjo vseli šolskih prostorov. 
V sproščenem razgovoru smo izmenjali številne izkušnje o šolskem 
sistemu, organizaciji šole, novih pristopih in izkušnjah pri vzgoji 
in izobraževanju otrok. 

Menimo, da povabilo za sodelovanje na tem srečanju pomeni 
priznanje šole za naše dosedanje delo in omogoča navezovanje sti
kov, ki vodijo k večji odprtosti in prepoznavnosti šole. 

OŠ Šmartno v Tuhinju 
DARJA KRAŠOVEC 

V eni od prejšnjih številk 
Kamniškega občana smo pisali 
o obisku 32 dijakov češke 
Gimnazije iz Kutne Hore. D i 
jaki kamniške gimnazije smo 
jih kar se da gostoljubno spre
jeli in poskušali prikazati na
šo d e ž e l o v najboljši luči. 
Vsem je bilo žal, ko je prišel 
dan slovesa, saj so Slovenijo 
vzljubili, nas pa je vse bolj za
nimala njihova država - Češka. 

22. septembra smo po deset-
urni vožnji z avtobusom pri
speli v Kutno Horo, kjer smo 
takoj začutili vpliv pravega ce
linskega podnebja. Z vso prt
ljago smo stali pred njihovo 
gimnazijo in nestrpno, vendar 
vseeno nekoliko p r e s t r a š e n o 
čakali na naše češke prijatelje. 
Tistega večera smo se vsi na
stanili pri družinah, se malce 
»spoznali« z okolico, ponovno 
»odložili« slovenščino na stran 
in poklepetali z gostitelji. Na
slednji dan, p rečudov i to sonč
no in toplo nedeljo, smo pre
živeli z druž inami , ki so nas 
peljale na različne oglede. Ne
kateri so si ogledali mesta kot 
so vedno mogočna Praga, kul
turno in zgodovinsko bogata 
Kutna Hora, tur is t ično atrak
tivni Liberec, drugi so obiskali 
živalske in bo tan ične vrtove, 
spet tretji pa so preživeli dan 
po večjih nakupovalnih središ
čih. Ponedeljek je bil name
njen ogledu gimnazije Kutna 
Hora. krajšemu prehodu sko
zi samo mesto in ogledu ita
lijanskega sodišča, popoldne pa 
smo preživeli v šoli, kjer je 
potekalo tekmovanje med 
obema šolama v odbojki in 

nogometu. »Stara dama« Pra
ga nam je v torek vzela sapo, 
mesto je resnično veličastno z 
vsemi visokimi in razkošnimi 
objekti , katerih veličina in 
umetelnost te popolnoma pre
vzameta, še posebej zanimiva 
pa sta bila katedrala sv. Vita in 
sprehod po Karlovem mostu, 
pod katerimi počasi teče reka 
Vltava. Prihodnji dan smo si 
ogledali kako v Taščicah izde
lujejo in oblikujejo steklo, za
tem smo obiskali Sedlec, kjer 
smo si ogledali Kostnico. Več 
o zgodovini mesta Kutne ho
re smo izvedli v muzeju Hrad-
ku, kjer smo spoznali tudi 
zgodovino izkopavanja srebra 
v tamkajšnjem rudniku, vseka
kor pa moramo omeniti tudi 
prelepo gotsko cerkev sv. Bar
bare. Dan pred odhodom smo 
ponovno obiskali Prago. V s i 
dijaki smo bili zadovoljni z bi
vanjem, saj so se Čehi izkazali 
kot izredno prijazen, prijatelj
ski in odprt, a vseeno skro
men narod. Vsa zahvala glede 
celotne organizacije gre seve
da ravnateljicama obeh šol, 
profesorici Veron ik i Matjašič 
Kališnik in profesorici Tatjani 
Nova, menim pa, da sta se še 
posebej izkazal i profesorica 
Marta Janežič in profesorica 
Sonja T r škan , saj sta vselej 
skrbeli za našo varnost in 
ugodje. Vedno je lepo spozna
vati nove kulture, nov način 
življenja in zanimivo je bilo 
preživeti teden dni v tuji de
želi, vendar nas je ob vrnitvi 
vseeno premamila lepota Tu
hinjske doline. 

AIDA HAMZ/VBEGOVJČ 

ISCG - IZOBRAŽEVALNO SVETOVALNI CENTER 
IN GRAFIČNE DEJAVNOSTI, d.o.o., DOMŽALE 

1230 D o m ž a l e , Cesta talcev 10, 
tel.: 01/72-11-082, 

tel./faks: 01/72-12-278 

1. T R G O V S K A Š O L A (IV stopnja) 

2 . E K O N O M S K O - K O M E R C I A L N A 
Š O L A (V. stopnja) 

3 . E K O N O M S K O - K O M E R C I A L N A 
Š O L A (3+2) 

4 . U S P O S A B L J A N J E K N J I G O V O D S T V A 
Z R A Č U N A L N I Š K O P O D P O R O 

Vpis je še mogoč 
do 15« novembra 2001! 
T E Č A J I : 

- r a č u n a l n i š t v o 

- h i g i e n s k i m i n i m u m 

- v a r s t v o pri de lu 

- t e č a j za v o z n i k e v i l i ča r j ev 

- k r o j n o - š i v i l j s k i t e č a j 

Prijave sprejemamo na ISCG, Izobraževalno svetovalni center 
in grafične dejavnosti, d.o.o., na novi lokaciji v Domžalah, 
Cesta talcev 10, ob ponedeljkih in sredah od 7. do 16. ure, 
ob torkih in četrtkih od 7. do 15. ure in ob petkih od 7. do 14. 
ure ter na tel. št. 01/72-11-082 in 01/72-12-278. 

Romx 
objavlja razpis za 

prosto delovno mesto AVTOKLEPARJA 
Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen 
čas s poskusnim delom treh mesecev. 
Zaželene so izkušnje. 
P i s n e v l o g e z d o k a z i l i p o š l j i t e d o 2 0 . n o v e m b r a 
n a n a s l o v R o d e x , d . o . o . , R o v a , R o v s k a c e s t a 2 , 
1 2 3 5 R a d o m l j e . 



O N A O N , 
z a n j e g a i n n j o 

Bogato barvita jesen je odela v svoj topli plašč vse 
okrog nas. Tudi najnovejše kolekcije modnih 
ženskih in moških oblačil v prodajalnah ONAON po 
vsej Sloveniji, Kamničanom najbližje v Kamniku in 
Domžalah. 

Z a e n o s t a v n i m i m e n o m O N A O N se s k r i v a m n o g o 
m o d n i h z g o d b , k i b o d o o d 2 0 . n o v e m b r a d o s t o p n e 
tud i p r e b i v a l c e m K a m n i k a in o k o l i c e , v p r enov l j en i 
p roda ja ln i O N A O N na Mais t rov i u l i c i 16 v K a m n i k u . 
T r g o v s k o podjetje O N A O N Notranja t rgov ina obs ta ja 
v e č ko t 4 2 let. Po k o n č a n e m las tn in jen ju z a s t o p a 
O N A O N u g l e d n e s l o v e n s k e p r o i z v a j a l c e : L a b o d , 
E lk ro j , B e t i , K o m e t , Sv i l an i t in T e k s t i l . 
V p renovl jen i prodaja lni v K a m n i k u V a m želi O N A O N 
p o n u d i t i » v e č k o t l e i z d e l e k « ž e n s k e i n m o š k e 
k o n f e k c i j e , p e r i l a , s p a l n e g a p r o g r a m a , m o d n i h 
d o d a t k o v . Po l eg bogate p o n u d b e m o d n i h o b l a č i l in 
d o d a t k o v ž e l i j o p r i j a z n e p r o d a j a l k e k u p c e m z 
nasve t i pomaga t i izbra t i in ses tavi t i n o v o p o d o b o . 

Po 20. novembru 2001 
Vas kolektiv ONAON 
z veseljem pričakuje 
v prodajalni 
ONAON Kamnik 
na Maistrovi ulici 16. O N A O N 

K N J I G O V E Š T V O DAHMfV d.o.o. 

e k s p r e s v e z a v a d i p l o m s k i h n a l o g , 

vezava uradnih listov, knjig, popravljanje starih knjig, 
izdelava map, škatel, jedilnih listov, kasiranje 

Kleče 25, Dol pri Ljubljani, 
tel.: 01/5647-669, GSM: 041-552-353 

S T E K L A R S T V O I R M I 

H O M E C - D O M Ž A L E 
0 1 / 7 2 1 5 7 1 7 , 0 1 / 7 2 2 7 0 8 9 
I S D N 0 1 / 7 2 2 8 9 9 7 , 0 1 / 7 2 2 8 9 9 8 

* ALU in PVC okna in vrata 
* izdelava termopan stekla 
* brušenje stekla in ogledal 
* izdelava izbočenih stekel 
* peskanje stekel 
* fuzije - vitraži 
* okvirjanje slik 

r ~ ? G O S T I L N A L E D R A R 
? ^ Žiga Leber, s.p., Loke v Tuhinju, tel.: 01/839-27-82,041/810-220 

j e p o n o v n o o d p r l a s v o j a v r a t a in vas z izbrano 
gostinsko ponudbo d o m a č i h jedi in jedi po na roč i l u ob 
žlahtni kapljicivabi vsak dan, razen torka, od 8. do 22. ure, 
ob petkih i n sobotah do 24. ure. 

Priporočamo toplo malico v dopoldanskih urah ter sobotna 

in nedeljska kosila. 

Rezervirajte si mizo za M A R T I N O V A N J E Z Ž i v o 
g l a s b o v soboto, 10. novembra! 

T U S M A R K E T M A N A 

z a p o s l i 

P R O D A J A L K O a l i P R O D A J A L C A 

P i s n e p o n u d b e z dokaz i l i o i zob razb i in d o s e d a n j e m 
d e l u poš l j i t e na jpozneje d o 2 0 . n o v e m b r a n a nas lov 
T u š market M a n a , T rd inova 7a , 1 2 4 0 K a m n i k . 

M I Z A R S K E S T O R I T V E 

I Z D E L A V A - M O N T A Ž A - O S N O V A 

K U H I N J E I N D R U G O P O H I Š T V O 

Avbelj Mi lan s.p. , S tegne 1, M o r a v č e 
T E L : 0 1 / 7 2 3 14 7 6 
G S M : 0 4 1 / 6 4 1 4 4 6 

Z N A N J E J E P O T DO U S P E H A . . . v v 

RAČUNALNIŠKI TEČAJI 
ZA VAS organiziramo tedenske računalniške tečaje, kot so: 
WINDOWS, WORD za začetnike, EXCEL, ACCESS, INTERNET, 
ELEKTRONSKA POŠTA, STROJEPISJE NA RAČUNALNIKU... 

Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale 
Ugodnosti: Tel.: 01/721 94 61 
-10% popust nudimo za skupine E-pošta: clipeclip-domzale.sl 

20% popust nudimo brezposelnim, dijakom in študentom 
- delavcem, ki so zaposleni pri s.p., stroške izobraževanja 

povrne Sklad za izobraževanje pri obrtnikih. 

i Spoštovani! 
Ko ob izgubi v a š e g a 
najbližjega ne veste kam, 
so vam n a š e ustuge na voljo 
Neprekinjeno Noč in Dan! 

N u d i m o v a m 
k o m p l e t n e 

p o g r e b n e s to r i tve 

P O G R E B N I K 
POGREBNE STORITVE 

Dvorje, d.o.o. 

DVORJE št. 13, 4207 Cerklje 
Tel.: 04/252-14-24 

GSM: 624-685 

UZOM POU^U 
CBVD1HB iCOLBlCCtje 

V T R G O V I N I 

I P O D G O R J E 1 0 6 b , K A M N I K , t e l . : 8 3 12 2 5 0 I 
I ODPRTO OD 9. DO 19. URE, OB SOBOTAH OD 9. DO 13. URE. I 

A G R O P R O M E T C E R K L J E 

U l . 4 . o k t . 1 0 , C e r k l j e 

t e l . : 0 4 / 2 5 2 6 4 4 0 
Odprto od 7. do 17. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

UGODNA PONUDBA: 
- ŽITA (koruza, oves, j e č m e n , pšenica , sojine 

tropine, s o n č n i č n e tropine, krmilne moke) 
- V S E V R S T E K R M I L za purane, p i š č a n c e , 

kokoš i nesnice , p r a š i č e , govedo 
- U M E T N A G N O J I L A 
- sprejemamo naročila za k o k o š i p r e d nesnos t jo 

Jn e n o d n e v n e p i š č a n c e 
- M O K A tip 5 0 0 , 
- S L A D K O R U G O D N E C E N E 

V S E ZA KOLINE (naravna in umetna čreva, kolofonija, spile, začimbe) 

u C \ ^ P ^ E N , ^ N I 0 T R 0 B I " n a d 1 0 v r e č p o 2 4 S I T / k g 

KORUZA v razsutem stanju nad 1000 kg po 25,50 SIT/kg 

R A Z P R O D A J A R I Ž A S L A B Š E K V A L I T E T E , 
p r ime rnega z a k rmo , p o 3 0 S I T / k g . 
C e n e z a k r m i l a s o t o v a r n i š k e . 

ZASEBNA 
ZOBOZDRAVSTVENA 
ORDINACIJA 
dr. Jagoda Strehovec 
Potočnikova 15, Domžale 
tel.: 7212-990 

Delovni čas: 
ponedeljek, sreda, četrtek 13h~18h 

torek, petek 9*l'12h 

Ne jokajte na mojem grobu, 
le tiho k njemu pristopite. 
Pomislite, kako trpel sem 
in večni mir mi zaželite. 

Z A H V A L A 

V (16. letu življenja se je po težki bolezni 
od nas poslovil dragi mož, oce, stari oce, 

brat, stric in tast 

H A C K O S M R E Č N I K 
(1936-2001) 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, 
ki ste ga v času njegove bolezni obiskovali. Zahvaljujemo se kolektivu 
Meso Kamnik, našim sodelavcem in podjetju Eta, HPE kompresorji. 
Svit in vsem za pisna in ustna sožalja, denarno pomoć, darovane sveče, 
cvetje in številno spremstvo na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala 
osebju bolnice Golnik, še posebej prof. Musičevi in prof. Šuskoviču, 
osebju Onkološkega inštituta Ljubljana. ZD Kamnik, dr. Jermanovi ter 
patronažnima sestrama Majdi in Darji. Hvala g. župniku za lepo 
opravljen pogrebni obred. Vsem še enkrat iskrena hvala. Na željo 
pokojnika smo se od njega poslovili brez petja in poslovilnega govora 

v ponedeljek. 29. oktobra, na kamniških Žalah. 
Žalujoči: vsi njegovi 

Kamnik, Okrog. Bistričica, oktober 2001 

m j I 

ZAHVALA 

V 88. letu je mirno zaspala naša draga 
mama 

J U L K A B I D E R 
po domače Mešetova iz Stranj 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeno zadnjo 
pot. Hvala sosedama Mavrinovi in Homarjevi za vso njuno skrb 
in pomoć ter drugim sostanovalcem ulice Toma Brejca za izkazano 
spoštovanje, dr. Krtovi in patronažni sestri Majdi za skrbno 
zdravniško pomoč. Gospodu župniku Tonetu Berčanu in pevcem 
i / Stranj hvala /a zelo lepo opravljeno zadnje slovo od naše mame. 
Za darovano cvetje, sveče, za svete maše in izrečena sožalja, 

iskrena hvala. 

Žalujoči: sinova Miro in Franci z družinama in drugo sorodstvo 
Kamnik, Stranje, oktober 2001 

Po hudi bolezni odšel si od nas. 
Ni več tvojega smehljaja, 
stiska rok, objema, 
ni več tvojega glasu, 
a vedi, da v naših sreih 
boš ostal za vedno! 

ZAHVALA 
V 52. letu nas je po hudi bolezni 

mnogo prezgodaj zapustil 

J A N K O O S O L N I K 
z Raven 

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom in znancem 
za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in svete maše. 
Še posebej se zahvaljujemo patronažni sestri Lojzki za nego 
na domu, g. župniku za opravljen pogrebni obred in pevcem 

za zapete pesmi. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Oktober 2001 

Prazen dom je in dvorišče, 
zaman oko Te naše išče, 
ni več smehljaja, 
le trud in delo Tvojih rok ostaja. 

ZAHVALA 
Ob boleči in prezgodnji izgubi drage 

žene, mame, stare mame in sestre 

M A N C E P O L J A N Š E K 
roj. Kregar iz Kamnika 

se s hvaležnostjo zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki ste nam v teh težkih dneh s svojo bližino lajšali 
trpljenje, ji podarili toliko prelepega cvetja in sveč, ki ji bodo 
Se dolgo svetile v spomin. Tolaži nas misel in spoznanje, da ste 
spoštovali njeno dobroto, plemenitost in poštenost do vsakega, 
kar ste v tako velikem številu izkazali ob njenem slovesu. Zahvalo 
smo dolžni pevcem iz Stranj za ganljivo petje, trobentaču za 
zaigrano Tišino in g. župniku za opravljen pogrebni obred. Vsem 

še enkrat hvala za vse. 
Žalujoči: mož Franci, sin Mitja z družino, brata Janez in France 

ter sestri Francka in Ivanka z družinami 
Kamnik, oktober 2001 

Jaz bom Še ostal, 
ti boš še Uvel, 
ker ne more misel nate 
spremeniti se v pepel. 

v SPOMIN 
H 16. novembra bo minilo leto, odkar 

nas je tragično zapustil naS dragi 

T O N E G R O Š E L J 
iz; Kamnika, Smolnikar jeva 7 

ivala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu, 
prinašate cvetje in prižigate svečke v njegov spomin. 

Vsi njegovi 

Kamnik, november 2001 

listna, tišina, jesenska tišina 
ostala z menoj je samo bolečina, 
ostale z menoj stt besede slovesa, 
kot listje rumeno, ki pade z drevesa. 

(A. Gradnik) 

Z A H V A L A 
Po težki in hudi bolezni nas je v 71. letu 
zapustil naš dragi mož, ati, dedek, tast, 

brat, svak in stric 

P E T E R L A N I Š E K 
iz Kamnika, Kersnikova 7 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
znancem in sodelavcem za izrečena ustna in pisna sožalja, darovano 
cveljc, s'veće in darove za sv. maše. Hvala vsem, ki ste ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. Zahvala velja osebju 
psihiatrične klinike v Ljubljani, osebju zdravstvenega doma Kamnik 
in Domu starejših občanov Kamnik za pomoč v zadnjih dneh 
njegovega življenja. Zahvaljujemo se kolektivu Zavarovalnice Triglav 
d.d.P.E. Kamnik - Domžale, še posebno govornikoma g. Tonetu 
Panćurju in Ivanu SuSniku za ganljive in lepe bsede. Iskrena hvala 
stranjskim pevcem za zapete pesmi, g. župniku za lepo opravljen 
poslovilni obred, praporščakom in trobentaču. Še enkrat hvala vsem, 

posebno tistim, ki ste njega in nas razumeli v ležklih trenutkih, 
Žalujoči: vsi njegovi 

Oktober 2001 



KUPIM garažo na Kranjski 
cesti v Kamniku. Tel.: 041/ 
731-392. 

GARAŽO v Kamniku oddam. 
Inf.: 041/662-450. 

AV SERVIS RTV 
in TRGOVINA 
K0NCILIA 
Vrhpolje 41, 
Kamnik 
(v gas i l skem domu) 

T e l . : 8 3 91 3 8 3 

G S M : 0 4 1 / 7 1 5 4 5 5 
Odprto: 9 h-12", 15 h -18 \ 

sobota: 10 h -12 h . 

L A N E N C V E T 
tekstilna trgovina 
Moste 74, tel.: 01 /8341-660 

OTROŠKI 5MUČAR5KI 
KOriPLETi + KOMBI NEZONL BRUGI 

3 S S 3 K 3 

*M0SKlPUL0vEiat ( 

TELOVNIKI 
*ŽENSK1 VOLNENI PULOVERJI, 
TUNIKE, BOMBAŽNE MAJICE 

IKlovni čas : pon.-pet. od 9h-19'', oh sobotah od 8"-13h | 

SERVIS 
-televizorji 
-videorekorderji | 
-glasbeni stolpi 
-nadomestni daljinski upravljale! 

RAČUNALNIKI 
nadgradnje - internet - inštalacije 

kartuše in tonerji za tiskalnike 
mrežni in ostali povezovalni kabli 
TECH d.o.o., Ljubljanska c.21e, KAMNIK 

(najdete nas v obrtni coni Duplica) 

Marko P E T E R U N , s.p. 

S p. S tranje 23 

1242 Stahovica 

A L U L E S 
(01) 8325-480 
(041) 722-973 

POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN MONTER 
ZA 5TAV3N0 POHIŠTVO IN LES 

ALV, PVC, lesen* okm, police, vrAtA, jveoelne 

stene, zimski vrtovi, vetrolovi, senčil A 
OATAinA vrAtA HA motorni pogon 

Gostilna s prenočišči pri »Planinskem orlu« 

Stahovica 20, telefon 01/83 25 410 
odprto od 10. do 22. ure 

torek zaprto 

P O S L O V N A K O S I L A , P O R O K E 
IN Z A B A V E Z A Z A K L J U Č E N E D R U Ž B E 

V a b i m o v a s n a M A R T I N O V A N J E z ž i v o g l a s b o 

v s o b o t o , 1 0 . n o v e m b r a , o b 2 0 . ur i Se priporočamo. 

T R G O V I N A Z G A J N A R 

na Bakovniku, K l a v č i č e v a 11, tel.: 831-43-48 

U G O D N A P O N U D B A ! 
- sir Zdenka 

+ special, 180 g 
- margarina Anna, 500 g 
- salama Poli maxi, 1 kg 
- celjski sir Edamec, 1 kg 
- pomfri, 1 kg 
- testenine, 400 g 
- vegeta, 250 g 
- moka tip 400 Žito, 1 kg 
- riž Splendor, 1 kg 
- barcaffe, 250 g 
- napolitanke Podravka, 200 g 
- ledena kava Pomur. ml, 1 1 

Ponudba velja do prodaje zalog. 

- jabolčni sok Dana, 1 1 
249,90 - Fruc - korenček, 
149,90 limona, 1,51 
649,90 - olje Zvezda, stekl., 1 1 
999,90 - alpsko mleko 
199,90 3,2+1,6 m.m., 1 1 
69,90 - čebula, 10 kg 

249,90 - kislo zelje, 1 kg 
99,90 - mandarine, 1 kg 

149,90 - Linostar plenice 
349,90 + gratis osvež. robčki 
139,90 - toaletni papir, 8/1 
99,90 - Persil, 4,5 kg 

99,90 

149,90 
189,90 

139,90 
699,90 
150,00 
179,90 

1.499,90 
169,90 

1.599,90 
V našo trgovino ste povabljeni vsak delovni dan od 7. do 20. ure, 
ob sobotah od 7. do 19, ure in oh nedeljah od 8. do 12. ure. 

C j o . s t i š č c j 

G T C 9 0 2 

Č r n i v e c 

C E N J E N E G O S T E 
O B V E Š Č A M O , D A 

ZAČNEMO S SOBOTNIMI PLESI Z ANSAMBLOM »TAPRAVI 
FALOTJE« 10, novembra, ko praznujemo tudi MARTINOVO. 
P r i p r a v i l i b o m o M a r t i n o v o p o j e d i n o i n t o č i l i m l a d o v i n o . 

S p r e j e m a m o ž e r e z e r v a c i j e 

z a p r e d n o v o l e t n e z a b a v e , f I n f o r m a c i j e 

s i l v e s t r o v a n j e , n o v o l e t n i p l e s . 

Vabimo vas tudi na nedeljska in praznična kosila. 

p o C 0 3 / 8 3 9 4 6 0 2 
a l i o s e b n o v g o s t i š č u . 

V A R Č N O O G R E V A N J E N A P L I N , O U E i n D R V A 
- plinske in oljne peči BUDERUS, VIESSMAN, JUNKERS, 
VAILLANT, HYDROTERM 

- sončni kolektorji - največja izbira 
- toplotne črpalke 
- sončne celice za pridobivanje elektrike 
Brezplačno svetovanje, ugodni krediti za plin 

K o n Tiki Š o l a r d.o.o. 
SOLARNA TEHNIKA • ELEKTRONIKA 

Ljubljanska 21/K (TP CENTER DUPLICA), tel.: 01/8310-380 
http://www.kontiki-solar.si 

huk u svoj dmr momi hmuhmu 
TEHNIČNA TRGOVINA faeRN&r* 
mvf'M'šm ČE/Ml 
U s n j a r s k a 9 , K a m n i k 
(nasproti nekdanje tovarne Utok) 
t e l . : 8 3 - 1 7 - 2 0 3 

- televizorji: Gorenje 
(na zalogi novi modeli) 
Evelux, Sony, Panasonic -5%i 

- avtoakustika -5% 
- bela tehnika: Gorenje, 

Candy, Bosch, Zanussi, 
Electrolux, Ocean... 

- MALI GOSPODINJSKI 
APARATI -8%: 

- vodovodne armature -10% 
- oljni radiatorji 

POPUSTI VELJAJO PRI PLAČILU Z GOTOVINO 

ffr Možnost nakupa na odloženo plačilo. 
BOGATA IZBIRA ARTIKLOV PO AKCIJSKIH CENAH. 
Brezplačna dostava. 
PONUDBA VELJA V MESECU NOVEMBRU. 

KLINIKA 
ZA M A L E ŽIVALI 

V E T E R I N A R S T V O 

T R S T E N J A K - Z A J C d . o . o . 

U l i c a p a d l i h b o r c e v 2 3 , 

L j u b l j a n a 

Odprta je vsak delavnik od 8. do 20. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure 

Naročila sprejemamo na novo telefonsko številko 

0 1 / 5 6 - 5 5 - 1 2 0 . 

C e n a , k i n a v d u š u j e ! 

J u b i l e j n i G o l f ž e o d 2 2 . 8 8 0 D E M 

( 2 . 5 7 5 . 8 3 0 S I T * ) d a l j e . 

Slika jc simbolna. 
Število vozil in modelov jc omejeno. 

Jub i l e jn i p r ih ranek 

• 20 milijonov izdelanih Golfov! Ob tej priložnosti 
smo pripravili posebnega Golfa /. električnim dvižno-
pomičnim strešnim oknom. Navdušil vas bo še z ostalo 
opremo in seveda z jubilejno ceno. 
Posojilo tudi na 72 mesecev! 

P O R S C H E 
KREDIT IN LEAS1NU 

• Ceni sta informativni In odvisni od voltitnili razmerij. 
Golf 

A S 

D O M Ž A L E 

Informacije 
L j u b l j a n s k a c. 1 

D o m ž a l e 
T e l . O l 721 50 59 
www.BS-domzale-servis.si 

»NA KVADRAT« 
IZ 

•TRGOVINI,-

nafup 
K a m n i * 

Š u t na 48. te l . : 839 70 81 

NAPOLITANKE 
Podravka (200~g 

" 1 2 9 9 0

s , r 

(vsaj ( D b o s i ) 

M U L T I V I T A M I N S K I 

NAPITEK G0AL _ ^ 

I 
6 9 

90 
SIT 

SARDINE 

MIRELA, 125 g 

samo ; 
f 

od 9 9 
90 

SIT 

NAJUGODNEJŠA 
REGISTRACIJA!!! 

CE © GROF 99 

(vsaj 6x) 

RIŽEVA 
ČOKOLADA 

ORIGINAL 

S l n a l c o ^ š l 

cola ^ - ^ ^ 
i - - * 9 0 1 1 9 ' SIT 

M L E K O ^ 
A L P S K O ^ty 
3,2% m.m. 

(vsa j (I) b o s i ) 

TESTENINE 
A D R I A N A 
5 vrst (goojj) 

I 
6 9 

90 
SIT 

O U E 

ploč. doza, Friola 

SIT 

M A R M E L A D A 
jagoda, marelica 

P R A L N I P R A Š E K 

TRES 
L A N Z A 

i 

1 6 9 9 
90 

SIT 

http://www.kontiki-solar.si
http://www.BS-domzale-servis.si


r i j e t n e j š i n a k u p i 

s o v t r g o v i n a h 

V E L E 
prijeten nakup 

Market Kamnik, Steletova ul. 25, Kamnik, tel.: 01/8394 536, 
pon.-pet. 7.30-22.00, sob. 7.00-22.00 

Supermarket Bakovnik, Ljubljanska 14, Kamnik, tel.: 01/8395 105, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-18.00, ned. 7.30-12.00 

Supermarket Kamnik, Kranjska 3 C, Kamnik, tel.: 01/8394-794, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-18.00, ned. 7.30-11.30 

Market Stranje, Zg. Stranje 2, Stahovica, tel.: 01/8325 422, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00, ned. 7.30-11.30 

Market Moste, Moste 8 C, Komenda, tel.: 01/8343 440, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-18.00 

Market Komenda, Glavarjeva 94, Komenda, tel.: 01/8341 139, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00, ned. 7.30-11.30 
arket Nevlje, Vrhpolje pri Kamniku 116, Kamnik, tel.: 01/8391 675, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00 

Market Metka, Trg talcev 8, Kamnik, tel.: 01/8391 424, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00, ned. 7.30-11.30 

Market Duplica, Jakopičeva ul. 34, Kamnik, tel.: 01/8315 310, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00 

Market Šmarca, Kamniška cesta 54, Kamnik, tel.: 01/8395 024, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00, ned. 7.30-11.30 

Market Laze, Laze v Tuhinju 4a, Laze, tel.: 01/8347 012, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00, ned. 7.30-11.30 

Market Srednja vas, Srednja vas 10, Kamnik, tel.: 01/8392 908, 
pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00, ned. 7.30-11.30 

Market Motnik, Motnik 56, Motnik, 
tel.: 01/8348 102, pon.-pet. 7.30-19.30, sob. 7.00-14.00 

V trgovinah Vele poiščite več kot 50 vrst vin po 
ugodnih cenah. Ponudba velja do konca leta 2001. 

%mttijska trgovina Kranjskoi cesta 4, ^ 
" ' " ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ • • f c ^ ^ °b spodnji železniški 

n . c r ^ postaji Kamnik 
Kndrovzc d.o.o. fe|7831 39 38 

V S E Z A V R T I N K M E T I J O 

VELIKA IZBIRA KRMIL IN ŽIT PO UGODNIH CENAH 
BELA in ČRNA FOLIJA 2,4,6,8 m ... 

ZELO UGODNO - SLADKOR tO k), SO kg 

^ Odpr to o d 8. d o 16. ure, ob sobotah o d 8. do 13. ure. J 

AVTOŠO[!A ŠMARCA 
Stegne 22, tel. 8311-012, gsm 041/ 517-118 

organizira brezplačni tečaj CPP za kategorijo B 
v ponedeljek, 12. in 19. novembra, ob 18. uri 
Vozimo novi Kcnault ( l io , kmuul i 5, Golf diesel IV, 

Mercedes A razred, novi l iat Punto, Polo, Peugeol 206 
Ura vožnje 3.000,00 SIT, izkušeni inštruktorji ali inStruktorica 
PriCetek vožnje pri vas doma. v službi, šoli, po dogovoru ... 

M a l i G r a d K a m n i k 

• b e l i t i • b e l i t i • e d b 

. l i l M 

• I M « 
i 

• 

* izredna lokacija 
* neposredna bližina glavne avtobusne postaje 
* možnost izbire notranjih materialov. 
* hitra povezava z Ljubljano 
* ugodne cene in plačilni pogoji 
* parkirna mesta zagotovljena! 
* posebne ugodnosti za mlade! 
* Hitra vselitev v vaše novo stanovanje! 
* Možnost nakupa poslovnega prostora! 

V s a m e m c e n t r u p r e l e p e g a m e s t a K a m n i k ! 
Kamn ik / na lokaci j i g r adn j e / 
U s n j a r s k a u l i ca 6 
Telefon: 0 1 / 8 3 1 7 5 2 3 / P U N d.o.o. 

Ljubljana / nad P G H Kozo lec / 
K e r s n i k o v a u l i ca 1 0 a 
Telefon: 0 1 / 4 3 3 5 0 4 0 

Kamniški OBČAN 
rt 01/83 91 311 041/662 450 

Peugeot servis vam nudi Široko 'zbwo zimskih pnevmatik ugledmh blagovnih znamk po ugodnih cenah 
S pregledom motorji m stanja vozila na 26 kontrolnih točkah vam Pcugeotovi servisen} jamčimo, da 

boste brezskrbno zapeljali v zasnežene dni. Ponudba vet)a za vse znamke avtomobilov. Akcija se pnčne 
15. oktobra. 'Cena vW|uČu|e zimsko pnevmatiko znamke Sava Fskimo S2 145/70 R 11, 

P E U G E O T SERVIS. PRI NAS VESTE PRI ČEM STE! P E U G E O T 
ROOEX d.o.o. 
Rova. Rovjka ci 1235 Radomlje, tel.. 01 772 TI 98 

Podjetje za komercialni inženiring d.o.o. 
Prelog, Pod hribom 2, 1230 DOMŽALE. 

Trgovina z gradbenim materialom 
Krakovska 4b, Domžale 
telefon: 01/722 05 60; 01/722 00 20 
fax: 01/721 32 88; e-mail: dom@sam.si 

Trgovina z gradbenim materialom 
Zg. Stranje 1a, Stahovica 

telefon: 01/83 27 030 ; 01/83 27 035 
fax: 01/83 37 045; e-mail: st@sam.si 

OD OPEKE...DO STREŠNIKA in še mnogo več..!!l 

NA NAŠIH PRODAJNIH MESTIH VAM NUDIMO VSE ZA GRADNJO IN OBNOVO 
TER ZA UREDITEV DVORIŠČ IN OKOLICE VAŠEGA DOMA 

KRITINE: BRAMAC, TONDACH, ESAL, CREATON, NOVI BEČEJ 
HIDRO IN TERMO IZOLACIJE 
APNO, CEMENT, MALTIT 
FASADE IN FASADNE SISTEME: JUB, TIM, BAUMIT 
SCHIEDEL DIMNIKE 
ARMATURNE MREŽE IN BETONSKO ŽELEZO 
ROBNIKE, TJLAKOVCE, PRANE PLOŠČE 
OPEKO IN OPEČNE IZDELKE VSEH VRST 
ORODJE IN OPREMO ZA GRADBENIŠTVO 
TER OSTALE ARTIKLE IZ PRODAJNEGA PROGRAMA 

VABIMO VAS, DA SE PREPRIČATE 0 NAŠI PONUDBI 
w w w . s a m . s i 
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